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ACTA PLE NÚM. 1/14 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L’AJUNTAMENT EL DIA 30 DE GENER 2014 
 

 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 30 DE GENER DE 2014 
 
 
A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del dia 30 de 
gener de dos mil catorze, es reuneixen a la sala de sessions d’aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l’Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Sr. Antonio Balmón Arévalo  
 
 
Primer Tinent d’Alcalde Sr. Antonio Martínez Flor 
 
Tinents/es d’Alcalde Sra. Emilia Briones Matamales 
 Sr. Sergio Fernández Mesa 
 Sra. Rocio García Pérez 
 Sr. Manuel Ceballos Morillo 
 Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
Regidors/es Sr. Victor Manuel Alcañiz Losa 
 Sra. Mònica Badia i Cortada 
 Sra. Anna Caminals Lecha 
 Sr. Manuel Jesús Casado Ruiz 
 Sra. Elisa Corral Lozano 
 



 2 

 
 
 Sra. Ana Pilar Fernández Masía 
 Sr. Arnau Funes Romero 
 Sr. Jordi García Guitart 
 Sr. Luis García Ruiz 
 Sr. Sergio Gómez Márquez 
 Sra. Nelia Martínez Gallardo 
 Sra. Aurora Mendo Sánchez 
 Sra. Elisabeth Morales Sánchez 
 Sr. Maximiliano Palacios Palacios 
 Sr. José Manuel Parrado Cascajosa 
 Sra. Joana Piñero Romera 
 Sr. Jordi Rosell i Segura 
 
 
Secretària General Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
Interventor Sr. Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 

EXCUSEN LA SEVA ABSÈNCIA 
 
 
Regidores Sra. Maria Isabel Pérez Espinosa 
 
 
 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Primer de tot excusar al senyor Jordi Rosell que s’incorporarà més tard. Ha 
trucat i m’ha dit que estava en un problema de transport públic i que arribaria 
tard, i li dificulta poder incorporar-se a l’hora com ell voldria. 
 
 
Per l’Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a despatxar els 
assumptes que figuren a l’ordre del dia i que són els següents: 
 
 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 3 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
Punt primer.- Aprovació de l’acta núm. 13/2013, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 19 de desembre de 2013. 

Aprovar acta 13/2013 
L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores junt amb la 
convocatòria d’aquesta sessió. 
 
VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
Punt segon.- Ratificar el decret de l’Alcaldia que a continuació es relaciona. 

Ratificar decrets 

Per la Secretària de la Corporació i a efectes de la seva ratificació, es dóna 
lectura del Decret de l’Alcaldia, el text literal del qual és el següent: 
 
2.1- Decret núm. 8387/13 de data 18 de desembre de 2013 
 
... 
 
Mitjançant Decret número 7673/2011, de 3 de novembre, posteriorment modificat 
pels Decrets 1297/2012, de 9 de març, i 7120/2012 de 15 de novembre, i com a 
conseqüència de la nova organització derivada de la Corporació sorgida de les 
Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 22 de maig de 2011, aquesta Alcaldia 
va designar els membres integrants del Ple del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient de Cornellà de Llobregat. 
 
Atès que mitjançant escrit del Portaveu del Grup Polític Municipal del Partit Popular, 
es sol·licita la modificació de la composició del Ple de l’esmentat Consell, amb la 
substitució del representant, primer suplent, d’aquest Grup Polític Municipal. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 7673/2011, de 3 de novembre, 
relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, en el sentit següent: 
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 Deixar sense efecte el nomenament del Sr. Luis García Ruiz com a representant, 
suplent primer, del Grup Polític Municipal del Partit Popular en el Ple d’aquest 
Consell. 

 
 Nomenar en representació de l’esmentat Grup Polític Municipal en el Ple d’aquest 

Consell, com suplent primer, al senyor Andrés Salinas Salinas. 
 
Segon.- Comunicar aquest Decret al President, Vicepresident i Secretari del Consell 
Municipal de Participació de Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, així com a les 
persones afectades, als efectes escaients. 
 
Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, en la pròxima 
sessió que es convoqui, per a la seva ratificació. 
 

... 
 
VOTACIÓ 
 
Els reunits manifesten unànimement ratificar el decret. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I INTERIOR 
 
 
Punt tercer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’article 6 de 
l’Ordenança Fiscal núm. 1, reguladora de l’Impost de Béns Immobles i de 
l’article 4 apartat 3, de l’Ordenança Fiscal núm. 5, reguladora de l’Impost 
sobre construccions, instal·lacions i obres. 

Aprovar provisionalment 
modificació Ordenança  
Fiscal núm. 1. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist que per tal de facilitar l’accés el mercat de treball dels ciutadans de Cornellà de 
Llobregat, cal regular una sèrie de beneficis pels nous emprenedors menors de 35 
anys, es necessari per tal de facilitar l’inici de l’activitat modificar les següents 
Ordenances Fiscals: 
 
1) L’Ordenança Fiscal núm. 1 reguladora de l’Impost sobre bens Immobles, afegint un 

nou punt amb el número 6 a l’article 6. Bonificacions, d’acord amb el que preveu 
l’article 74.2.quàter del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 5 

 
2) L’Ordenança Fiscal núm. 5 reguladora de l’Impost sobre Construccions, 

Instal·lacions i obres afegint a l’article 4t. Exempcions i bonificacions, afegint un 
nou punt amb el número 6, d’acord amb el que preveu l’article 103.2.a) del Text 
Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 

 
Atès el que disposen els articles 15 i següents del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 
de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, 
relatius al procediment a seguir en l’aprovació d’ordenances fiscals per les 
Corporacions Locals, 
 
Per tot això, com a President de la Comissió Informativa d’Economia i Interior, 
proposo al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Declarar d’especial interès els efectes previstos als articles 74.2.quàter i 
103.2.a) del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març que aprova els Text Refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, declarar les noves activitats econòmiques 
que iniciïn els menors de 35 anys, durant l’exercici 2014. 
 
Segon.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança Fiscal núm. 1 
reguladora de l’Impost sobre bens Immobles, afegint un nou punt amb el número 6 a 
l’article 6. Bonificacions, dirà: 
 
a) Gaudiran d’una bonificació del 95% de la quota de l’Impost, a l’empara del que 

preveu l’article 74.2.quáter del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals els nous emprenedors menors de 35 anys que durant l’exercici 2014 iniciïn 
una nova activitat i que siguin titulars d’un dret constitutiu del fet imposable de 
l’Impost, per haver estat declarades aquestes activitats econòmiques d’interès 
especial en al sessió plenària celebrada el dia 30 de gener de 2014. 
 
 

b) Els nous emprenedors hauran de reunir els requisits següents: 
 

b.1) Acreditar que figura inscrit en el Padró Municipal d’Habitants amb una 
antiguitat mínima de 2 anys. 

 
b.2) Que al causar l’alta inicial acrediti no haver estat d’alta els 6 mesos  

immediatament anteriors, a comptar des de la data d’efectes de l’alta de 
regim especial de la Seguretat Social de treballadors autònoms. 

 
b.3) Desenvolupar l’activitat com a treballador per compte propi. 
 
b.4) Que inici de l’activitat es dugui a terme durant l’exercici 2014. A efectes 

d’aquest còmput es tindrà en compta la data  d’inici d’activitat, indicada al 
model de Declaració Censal presentat a l’Agencia Tributaria i en el RETA. 
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b.5) Que l’activitat empresarial tingui el domicili fiscal i es desenvolupi en el 
Municipi de Cornellà de Llobregat. 

 
b.6) Que tingui concedides totes les llicencies i permisos necessaris per dur a 

terme l’activitat. 
 
b.7) Estar donat d’alta a l’activitat econòmica en el moment de presentació de la 

sol·licitud de l’ajut. 
 
 
c) La bonificació haurà de ser sol·licitada pel subjecte passiu i es concedirà de forma 

expressa, prèvia presentació de la següent documentació: 
 

a) Fotocopia de la comunicació o sol·licitud de llicència d’obertura juntament 
amb la Documentació tècnica descriptiva de l’activitat. 

 
b) Fotocopia del NIF del treballador autònom o del permís de treball i 

residencia segons sigui el cas. 
 
c) Fotocopia de l’alta al RETA. 
 
d) Fotocopia del model de declaració censal de l’alta al cens d’obligats 

tributaris (036 ò 037). 
 
e) Certificat d’estar al corrent de pagament d’Hisenda, Seguretat Social i 

Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 
Tercer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’article 4t. Exempcions i 
bonificacions. de l’Ordenança Fiscal núm. 5 reguladora de l’Impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres, afegint un nou punt amb el número 6, que dirà: 
 
a) Gaudiran d’una bonificació del 95% de la quota de l’Impost, a l’empara del que 

preveu l’article 103.2.a del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals 
els nous emprenedors menors de 35 anys que durant l’exercici 2014 iniciïn una 
nova activitat i que siguin titulars d’un dret constitutiu del fet imposable de 
l’Impost, per haver estat declarades aquestes activitats econòmiques d’interès 
especial en al sessió plenària celebrada el dia 30 de gener de 2014. 

 
b) Els nous emprenedors hauran de reunir els requisits següents: 
 

b.1) Acreditar que figura inscrit en el Padró Municipal d’Habitants amb una 
antiguitat mínima de 2 anys. 

 
b.2) Que al causar l’alta inicial acrediti no haver estat d’alta els 6 mesos 

immediatament anteriors, a comptar des de la data d’efectes de l’alta de 
regim especial de la Seguretat Social de treballadors autònoms. 
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b.3) Desenvolupar l’activitat com a treballador per compte propi. 
 
b.4) Que inici de l’activitat es dugui a terme durant l’exercici 2014. A efectes 

d’aquest còmput es tindrà en compta la data d’inici d’activitat, indicada al 
model de Declaració Censal presentat a l’Agencia Tributaria i en el RETA. 

 
b.5) Que l’activitat empresarial tingui el domicili fiscal i es desenvolupi en el 

Municipi de Cornellà de Llobregat. 
 
b.6) Que tingui concedides totes les llicencies i permisos necessaris per dur a 

terme l’activitat. 
 
b.7) Estar donat d’alta a l’activitat econòmica en el moment de presentació de la 

sol·licitud de l’ajut. 
 
 
c) La bonificació haurà de ser sol·licitada pel subjecte passiu i es concedirà de forma 

expressa, prèvia presentació de la següent documentació: 
 

a) Fotocopia de la comunicació o sol·licitud de llicència d’obertura juntament 
amb la Documentació tècnica descriptiva de l’activitat. 

 
b) Fotocopia del NIF del treballador autònom o del permís de treball i 

residencia segons sigui el cas. 
 
c) Fotocopia de l’alta al RETA. 
 
d) Fotocopia del model de declaració censal de l’alta al cens d’obligats 

tributaris (036 ò 037). 
 
e) Certificat d’estar al corrent de pagament d’Hisenda, Seguretat Social i 

Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
 
Quart.- Exposar l’acord precedent al tauló d’Anuncis d’aquest Ajuntament, durant 
trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació del corresponent anunci en 
el Butlletí Oficial de la Província i en un diari de gran difusió de la província. 
 
Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i presentar les 
reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
Cinquè.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap reclamació en l’esmentat 
termini d’exposició pública, l’acord adoptat d’aprovació provisional s’entengui com a 
definitiu. 
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Sisè.- Disposar, així mateix, que l’acord definitiu, incloent el provisional, elevat 
automàticament a aquesta categoria, es publiqui en el Butlletí Oficial de la Província i 
que posteriorment entre en vigor el dia següent de l’esmentada publicació. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Aquesta modificació d’Ordenances ja vaig anunciar-la al Ple del mes de 
desembre de l’any passat. Ve derivada del seguit d’accions que estem 
realitzant i que es realitzaran també per tal de fomentar l’ocupació a la nostra 
ciutat.  
 
Específicament són aquelles accions que es desenvolupen tant per part del 
Departament de Polítiques d’Ocupació de l’Ajuntament, com des del Centre 
d’Empreses de Procornellà, i que van encaminades al foment de 
l’emprenedoria. 
 
En aquest cas es tracta de regular una sèrie de beneficis per als nous 
emprenedors menors de 35 anys, foment de l’ocupació jove. Es tracta de 
modificar les Ordenances Fiscals que diré a continuació. El que fem primer és 
declarar aquestes noves activitats d’emprenedoria per als menors de 35 anys 
activitats econòmiques d’especial interès. Per tant, el que fem és bonificar un 
95% la quota de l’IBI dels nous emprenedors menors de 35 anys, que durant 
l’exercici 2014 iniciïn una nova activitat i que siguin titulars d’aquest dret 
constitutiu, que hagin de pagar aquest IBI. 
 
També bonificarem igualment un 95% la quota de l’ICIO. L’ICIO és l’Impost 
sobre Construcció i Obres, és a dir, les obres que hagin de fer per adequar el 
local i posar-lo en condicions per fer aquesta activitat, estaran bonificades en 
un 95%. 
 
Això és el que proposem aprovar avui, però recordareu, recordaran, que vaig 
comentar al mes de desembre que faríem la quota zero. És a dir, qualsevol 
tribut que hagués de pagar el menor de 35 anys que volgués iniciar una 
activitat a la ciutat durant l’any 2014, no hauria de pagar absolutament res. 
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A banda d’això que és modificació de les Ordenances Fiscals i com a 
complement, si em permeten cinc minuts, explicaré el que hem fet perquè la 
quota zero no és només això que he dit, sinó que és més encara. 
 
En quant a l’IBI i a l’ICIO. En la quota líquida d’IBI, he dit abans que es 
bonificaria per Ordenances Fiscals un 95%, el 5% restant fins arribar al 100%, 
és a dir, no pagar absolutament res, es compensarà mitjançant un ajut fiscal. 
D’aquesta manera, la persona que inicia aquesta activitat no haurà de pagar 
absolutament res en concepte d’IBI. Exactament igual en el tema de l’ICIO, el 
5% restant tampoc l’haurà de pagar, juntament amb el que he explicat del 
95% de la bonificació, no es pagarà absolutament res en aquest impost. 
Conclusió, ni IBI ni ICIO es pagarà quan s’iniciï una activitat en aquesta ciutat 
durant l’any 2014, si el o la que inicia té menys de 35 anys. 
 
No només és això, hi han més tributs que també s’haurien de pagar quan 
s’inicia una activitat, la Taxa de Residus Comercials, Industrials i Altres Serveis 
Mediambientals, 100% d’ajut també en els mateixos casos. La Taxa per les 
entrades de vehicles a través de les voreres, és a dir, el gual, idem, 100% 
d’ajut. L’Impost de Vehicles de Tracció Mecànica, idem, 100% d’ajut. Les 
tarifes que tenen a veure amb intervenció administrativa en activitats i 
instal·lacions, és a dir, el que comunment coneixem com a Llicències 
d’Activitats, igual, 100% d’ajut. Allò que té a veure amb les terrasses, aquestes 
terrasses que si és un bar les posen a l’estiu o a l’hivern també últimament, 
exactament igual, 100% d’ajut. I per últim també un 100% d’ajut a la Taxa de 
Serveis Urbanístics. 
 
Tota aquesta bateria de mesures, dos, que són les primeres que he comentat, 
són modificacions d’Ordenances Fiscals, totes les altres van per unes bases 
d’ajuts, que no venen en aquest Ple, però considerava que s’havia d’explicar 
perquè està tot dins d’un comú, per dir-ho d’alguna manera. Amb totes 
aquestes mesures el que fem és complir allò que vam dir al mes de novembre 
i al mes de desembre amb el que seria la quota zero, que a fi de comptes el 
que és –torno a repetir- és que qualsevol persona d’aquesta ciutat que tingui 
menys de 35 anys i que vulgui iniciar una activitat durant el 2014, doncs no 
haurà de pagar absolutament res. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Nosaltres votem a favor d’aquestes modificacions, però ens agradaria fer una 
consideració en aquest sentit. I és que quan es van presentar les propostes de 
les Ordenances Fiscals per part del Grup Municipal de Convergència i Unió, 
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també hi havia una sèrie de bateries de suport i d’ajudes que anaven 
justament en la línia de donar eines als emprenedors a través d’aquestes 
exempcions fiscals.  
 
Bé, la resposta que vam tenir per part del Govern Municipal, va ser una 
votació en contra de tot i no se’n va aprovar ni una. I ara presenten aquesta 
modificació que va justament en aquesta mateixa línia. 
 
Nosaltres només demanaríem per altres vegades, sigui d’aquest tema sigui 
d’altres és que puguem parlar, es pugui arribar a acords i justament es pugui 
fer aquesta feina, ja que el que volem tots és tirar endavant aquesta ciutat i 
tot el que és aquest teixit productiu se’n puguin sortir. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Manifestar també el nostre vot favorable a les modificacions, bàsicament amb 
dos arguments. Un, ja ho hem plantejat en diversos moments en aquest Ple. 
Per nosaltres en aquests moments és important poder intentar recuperar una 
mica de l’activitat econòmica que té la ciutat, per tant, tot el que siguin 
iniciatives que ajudin i facilitin la realització d’activitats econòmiques, millor 
que millor. 
 
I l’altra és intentar reduir les Taxes de desocupació juvenil que a la nostra 
ciutat com a la resta de l’Àrea Metropolitana, són esfereïdores i preocupants. 
I per tant si amb això ajudem a que la gent jove pugui reactivar el seu projecte 
de vida i començar a fer nous projectes millor que millor. 
 
Tampoc esperem miracles, som tots i totes suposo conscients de les dificultats 
que la gent té per tirar endavant iniciatives i projectes, perquè no només 
depèn de l’Ajuntament i de les Taxes Municipals sinó de moltes altres 
dificultats i limitacions que poden tenir, entre d’altres, poder accedir per 
exemple a crèdits amb una certa facilitat. 
 
Creiem que és una bona opció, ja ho vam dir al Ple passat justament amb les 
propostes que ara plantejava la Portaveu de Convergència. Creiem que pot 
ser interessant. 
 
En tot cas, un tema més d’estil. A nosaltres ja ens comença a cansar el 
concepte emprenedor i emprenedoria i demés, però en definitiva és gent, 
ciutadans i ciutadanes de Cornellà que tenen projectes, que tenen iniciatives, 
que tenen capacitat de fer coses i tant de bo! els podem ajudar amb això i en 
altres coses. El concepte d’emprenedoria pot agradar més o menys, però en 
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definitiva en aquest moment ho fa servir tothom, com el de sostenibilitat, el 
fa servei tothom. Per nosaltres és gent amb ganes d’iniciar projectes que 
sobretot donin ocupació, no gent amb ganes d’iniciar projecte especulatius ni 
res, sinó gent amb ganes de generar activitat econòmica per tenir ocupació 
que és la prioritat. 
 
Per tant, insisteixo, votarem a favor.  
 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
El primer que ens va sorgir al veure aquesta modificació de les Ordenances va 
ser, per què ara al mes gener es modifiquen les Ordenances que es van 
presentar en aquest Ple a l’octubre i que van haver unes al·legacions que es 
van desestimar en conjunt per part d’alguns dels Grups d’aquest Ple. I moltes 
d’aquestes al·legacions anaven en el sentit que avui estem modificant aquesta 
Ordenança.  
 
Llavors, coincidir amb la Regidora de Convergència, demanar més diàleg i 
valorar les propostes que es fan des de l’oposició. S’hi ha algun punt d’acord, 
intentar arribar a aquests punts perquè el primer que ens assalta és això. És a 
dir, si a l’octubre hi han unes Ordenances Fiscals on això està introduït, es 
presenten al·legacions, es desestimen, aquí podríem parlar d’imprevisió o 
inclús de bons o dolents alumnes -com s’ha dit en aquest Ple alguna vegada- 
que no preparen convenientment la lliçó. 
 
Nosaltres, en qualsevol cas, votarem a favor, perquè creiem que són mesures 
bones per a, és igual dir-les emprenedors o persones que van a iniciar una 
activitat econòmica en Cornellà i que van a generar un lloc de treball. I creiem 
que qualsevol mesura que ajudi a aquesta mena d’activitat econòmica és 
beneficiós i s’ha de recolzar. 
 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Recordar que tot això que estem fent és conseqüència d’un acord d’aquest 
Ple. Ho dic perquè no ha aparegut ara perquè sí, hi va haver un acord al Ple, 
que era sobretot el tema de com podíem fer coses pels joves d’aquesta ciutat. 
Es van aprovar temes d’ocupació juvenil, mesures com la quota zero, es van 
aprovar temes de formació. Per tant, es van aprovar moltes coses i el que fem 
és actuar en conseqüència.  
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Això va passar després de l’aprovació de les Ordenances Fiscals, i part de les 
seves propostes que feien relació i referència a les Ordenances fiscals, no es 
poden aplicar legalment. I aquesta, a més a més, és molt concreta, aquesta 
modificació és només per a gent menor de 35 anys. 
 
Per tant estem aquí prenent moltes mesures perquè el Ple Municipal va 
acordar que aquest Ajuntament a la gent jove li cobrarà zero euros. Si dius 
això en una Moció, el que tens que fer al dia següent és ser conseqüent. És el 
que hem fet, modificar les Ordenances Fiscals que venen al Ple i les que van a 
la Junta de Govern, més les convocatòries de subvencions, perquè tota 
aquella gent jove de la ciutat que vulgui posar en marxa una activitat 
econòmica aquest any tingui aquesta ajuda i aquesta consideració. Per això 
portem aquesta modificació, no és fruit de la improvisació, sinó fruit d’una 
orientació de poder actuar i ajudar a la gent jove de la nostra ciutat. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyora Mònica Badia i Cortada. 
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Punt quart.- Exercitar l’acció administrativa de recuperació d’ofici de la 
possessió de la finca de propietat municipal que envolta la Masia de Can 
Manso, ubicada a la carretera del Mig, núm. 13-23. 

Exercitar acció adminis- 
trativa recuperació d’ofici 
Masia Can Manso. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Atès que en virtut d’escriptura pública de segregació, constitució de servitud i 
permuta núm. 2229 de data 28 de novembre de 2001, atorgada entre aquest 
Ajuntament de Cornellà de Llobregat i l’Empresa Municipal Procornellà aquest 
Ajuntament va adquirir la propietat de la finca de 6.482 m2 que envolta la Masia de 
Can Manso, situada a la Ctra. Del Mig 13-23, la qual figura inscrita al Registre de la 
Propietat amb núm. 34.592. 
 
Vist que en data 16 de desembre de 2013 la Directora d’Acció Territorial i Habitatge 
ha emès informe amb plànol adjunt segons el qual: “... el sòl públic es troba ocupat 
per: la instal·lació d’una estructura metàl·lica de dimensions considerables, la 
pavimentació on es fa ús d’aparcament i la realització d’instal·lacions de canalització 
d’aigua/pous de recollida, així com la instal·lació de tancat de part de la parcel·la.” 
 
Atès que l’esmentada ocupació es produeix per l’empresa Global Inversiones Europea, 
SL, sense títol que la faculti, la qual cosa requereix d’una actuació immediata per part 
d’aquest Ajuntament dintre del marc jurídic que l’autoritza per recuperar per sí 
mateix la possessió dels seus béns. 
 
Vistos els articles 227 i 229 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, i els articles 
147 i següents del Decret 336/1988 de 17 d’octubre pel qual s’aprova el Reglament 
de Patrimoni dels Ens Locals i l’article 112 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú i demès disposicions 
concordants de legal aplicació. 
 
Vistos els articles 55, 56.a) i 84.2 de la Llei 33/2003 de 3 de novembre de Patrimoni de 
les Administracions públiques. 
 
Vistos els articles 95 a 100 de la Llei 30/1992 de 26 de novembre de Règim Jurídic i 
procediment administratiu comú. 
 
Vist que l’empresa Consultoria i Projectes Llobregat, S.L. es arrendatària de la Masia 
Can Manso, segons manifesta a la seva instància del dia 3 d’octubre de 2012. 
 
Vist l’informe de la Cap de Patrimoni i de la Secretària General. 
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Atès que l’adopció d’aquest acord és competència del Ple, el Tinent d’Alcalde 
d’Economia i Interior, proposa l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Exercitar l’acció administrativa de recuperació d’ofici de la possessió de la 
finca de propietat municipal que envolta la Masia de Can Manso (registral 34.592) 
ubicada a la Carretera del Mig, 13-23. 
 
Segon.- Atorgar a l’empresa Global Inversiones Europeas SL, un termini d’audiència 
de 10 dies hàbils, a efectes que pugui formular al·legacions i/o presentar quants 
documents o justificacions estimi pertinents en defensa dels seus drets. 
 
Aquest termini es comptarà a partir del dia següent a la recepció de la notificació 
d’aquest acord, que no serà definitiu en via administrativa, tenint mentre tant 
caràcter de mera proposta de resolució, fins que transcorri el termini concedit per 
efectuar al·legacions sense que s’hagin presentat o, en el cas que s’hagin presentat, 
fins el dia següent a la recepció de la notificació de la seva resolució. 
 
Tercer.- Requerir, sens perjudici del tràmit d’audiència de l’anterior i un cop 
transcorreguts els terminis previstos en aquest, a l’empresa Global Inversiones 
Europeas, SL per tal que en el termini màxim de vuit dies hàbils cessi en l’ ocupació 
d’aquesta finca i procedeixi al desmantellament de les estructures i instal·lacions 
segons el descrit a l’informe de la Directora d’Acció Territorial i Habitatge de data 16 
de desembre de 2013 que s’ha esmentat en la part expositiva i plànol adjunt que 
s’acompanya com a annex I al present Acord, i procedeixi a deixar lliure i a disposició 
d’aquest Ajuntament l’esmentada finca. 
 
Amb l’advertiment a l’empresa Global Inversiones Europeas, S.L. que en cas 
d’incompliment del que se li ha ordenat i transcorregut el termini indicat, 
l’Ajuntament pot procedir a la seva execució forçosa pels mitjans previstos a l’article 
96 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic i Procediment 
Administratiu Comú, sens perjudici així mateix de la indemnització dels danys i 
perjudicis que per raó de l’ocupació fossin procedents. 
 
Quart.- Notificar el present Acord a l’empresa Global Inversiones Europeas SL, als 
efectes previstos als anteriors punts de la part dispositiva del present Acord. 
 
Cinquè.- Notificar el present Acord a l’empresa Consultoria I Projectes Llobregat, S.L., 
en qualitat d’arrendatària de l’immoble “Masia Can Manso”, als efectes del tràmit 
d’audiència previst al punt segon del present Acord. 
 
Sisè.- Notificar el present Acord al Departament d’Acció Territorial i Habitatge, i al 
Departament de Gestió Tributària. 
 

... 
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PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
Crec que tots i totes coneixem on es troba situada la Masia de Can Manso, 
que és de propietat privada, i també som coneixedors que la finca que està al 
costat, que l’envolta, són 6.482 metres quadrats de propietat municipal. 
 
Com que aquest sòl públic de propietat municipal es troba ocupat per una 
instal·lació d’unes estructures metàl·liques d’unes dimensions considerables, 
que s’ha fet una pavimentació, s’han realitzat instal·lacions de canalització 
d’aigua, pous de recollides i un tancat, i s’ha fet sense cap autorització 
municipal ni cap títol que la faculti, el que proposem òbviament és exercitar 
aquesta acció administrativa de recuperació d’ofici de la possessió d’aquesta 
finca. És a dir, que torni realment a l’Ajuntament perquè s’han fet unes obres 
que no tenen cap autorització del Consistori. S’atorgaven els terminis legals 
per a què l’empresa propietària pugui fer les al·legacions, i quan faci les 
al·legacions, com està claríssim que això està al Registre de la propietat i és 
municipal, si no hi ha per part de l’empresa una actuació, hi haurà una 
execució forçosa per part del Consistori. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Només manifestar el sentit del vot a favor. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyora Mònica Badia i Cortada. 
 
 
 
 
 
Punt cinquè.- Aprovar la modificació de la plantilla del personal d’aquest 
Ajuntament, per l’exercici 2014. 

Aprovar modificació 
Plantilla Ajuntament 

DICTAMEN 
... 
 
Vist que el Ple Municipal en sessió celebrada el dia 30 d’octubre de 2013 va aprovar la 
plantilla de personal de l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 
2014. 
 
Atès el contingut de l’informe –proposta- emès pel departament de recursos humans, 
que justifica la necessitat de realitzar variacions en la plantilla aprovada pel citat Ple 
per tal de adequar-la a les noves necessitats dintre de las places adscrites als 
departaments d’Esports i de l’Àrea de Polítiques de Ciutadania d’aquest Ajuntament, 
 
Atès així mateix el que preveu l’article 27 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals en relació a la possibilitat de modificar la plantilla anyal de personal, 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament és l’òrgan municipal competent per aprovar la 
modificació de la plantilla de personal d’acord amb el que preveu l’article 22 de la llei 
7/1985 de 2 d’abril i l’article 35 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals, 
 
El Ponent de la Comissió d’Economia i Interior proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció del següent 
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ACORD 
 
Primer.- Reconversió d’una plaça amb la denominació de Subaltern/a, enquadrada a 
l’Escala d’Administració General, Subaltern, a una plaça amb la denominació 
d’Activitats Esportives del grup C-1 enquadrada a la Sots escala de Serveis Especials, 
places de Comeses Especials, amb efectes 1 de juliol de 2014, quedant quantificades 
les places de subaltern de 41 a 40 i les places d’Activitats Esportives de 2 a 3. 
 
Segon.- Reconversió d’una plaça amb la denominació de Psicòleg/a, enquadrada a 
l’Escala d’Administració Especial, Sots Escala Tècnica, Tècnic/a Superior, a una plaça 
amb la denominació d’Educació del grup A-2 enquadrada a l’Escala d’Administració 
Especial, Tècnic de Grau Mig, amb efectes 11 de març de 2014, quedant quantificades 
les places de Psicòleg/a de 3 a 2 places i les d’Educació de 1 a 2 places. 
 
Tercer.- Publicar un extracte del present acord en el Butlletí Oficial de la Província i 
Diari Oficial de la Generalitat, en compliment del que preveu l’apartat segon de 
l’article 28 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Interior 
 
És una modificació de la plantilla de l’Ajuntament que ve donada per les 
situacions que s’han de produir en els propers mesos derivades de la jubilació 
de personal d’aquesta casa. 
 
Es proposa modificar la plantilla per tal d’adequar-la a les noves necessitats 
dintre d’aquestes places que estan adscrites als Departaments d’Esports i a 
l’Àrea de Polítiques de Ciutadania d’aquest Ajuntament, en el següent sentit. 
 
En primer lloc el que farem serà reconvertir una plaça de subaltern, que està 
enquadrada en l’escala d’Administració General, subaltern, conserge perquè 
ens entenem tots. I aquesta passarà a ser un tècnic d’activitats esportives. 
Això serà a efectes de l’1 de juliol de 2014 i ve derivada -perquè tothom ho 
tinguem clar- per la jubilació de la persona que està ara mateix portant els 
temes de subaltern al Pavelló de Sant Ildefons. 
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Llavors passarem de 41 subalterns a 40, i places d’activitats esportives de 2 a 
3. És a dir, no s’augmenta el personal sinó que hi ha una reconversió d’un en 
un altre. 
 
La segona també és una reconversió, però en aquest cas és una persona que 
està ocupant una plaça de psicòloga al Departament de Polítiques d’Educació, 
en concret, de Ciutadania. I aquesta es reconverteix en un tècnic d’educació. I 
el que fa és que les places de psicòleg passaran de 3 a 2, i les d’educació d’1 a 
2.  
 
Està clar que no hi ha cap augment de la plantilla sinó que és una reconversió 
d’aquestes places per les necessitats -com he dit abans- derivades de les 
jubilacions del personal en aquesta casa. 
 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Manifestar el vot favorable del nostre Grup, i insistir com en tots els temes de 
personal, en recordar les limitacions que l’Estat en aquests moments ens posa 
als Ajuntaments per poder dissenyar els equips professionals i dimensionar els 
serveis amb els professionals que creiem que ens corresponen.  
 
Per tant, deixar constància de que les limitacions de l’Estat tornen a ser 
injustes i continuen. I aquesta modificació és petita, però si haguéssim volgut 
fer altres coses, haguéssim tingut dificultats. I per tant, donar constància de 
les dificultats que l’Estat ens posa als Ajuntaments de manera injusta i 
injustificada. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyora Mònica Badia i Cortada. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTIQUES DE CIUTADANIA 
 
 
Punt sisè.- Aprovar el conveni a subscriure entre el Consorci per a la 
Normalització Lingüística de Catalunya i aquest Ajuntament, per al 
desenvolupament d’activitats de col·laboració amb les biblioteques 
municipals de la ciutat. 

Aprovar conveni amb el 
Consorci Normalització 
Lingüística de Catalunya, 
activitats Biblioteques. 

DICTAMEN 
... 
 
Vist el conveni a subscriure entre aquest Ajuntament i el Consorci per a la 
Normalització Lingüística de Catalunya, per al desenvolupament d’activitats de 
col·laboració amb les biblioteques municipals de la ciutat. 
 
Vist l’informe emès pel Director de Patrimoni Cultural, mitjançant el qual es manifesta 
que l’objectiu d’aquest conveni és promoure programes i actuacions pel 
desenvolupament de l’ús social del català com a llengua pròpia i oficial de Catalunya, 
organitzant i compartint activitats que es desenvoluparan a la Xarxa de Biblioteques 
de Cornellà. 
 
Atès que aquesta col·laboració contribuirà al coneixement i generalització de l’ús de 
la parla catalana entre els nostres ciutadans i ciutadanes, de manera que el català 
esdevingui una eina de comunicació i diàleg ben arrelada a la nostra ciutat. 
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Atès que, per regular aquesta col·laboració, es considera convenient signar el conveni 
corresponent per tal de poder executar aquest programa. 
 
Vist l’informe emès per la Cap Administrativa de Polítiques de Ciutadania, que 
n’informa favorablement en relació a l’establiment d’aquest conveni. 
 
Per tot això, la Presidenta – Delegada de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Polítiques de Ciutadania, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents,  
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar el text del conveni a subscriure entre aquest Ajuntament i el 
Consorci per a la Normalització Lingüística de Catalunya, per al desenvolupament 
d’activitats de col·laboració amb les biblioteques municipals de la ciutat. 
 
Segon.- Facultar al senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde President de l'Ajuntament 
de Cornellà, perquè, assistit de la Secretaria General d’aquest, senyora Carmen 
Alonso Higuera, procedeixi a la formalització dels acords adoptats mitjançant la 
signatura del conveni aprovat. 
 
Tercer.- Notificar al Consorci per a la Normalització Lingüística de Catalunya els 
acords adoptats, pel seu coneixement i efectes. 
 
Quart.- Trametre còpia del conveni i de l’acord a la Direcció General d’Administració 
Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, de conformitat 
amb l’article 309.1 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals (Decret 
179/1995, de 13 de juny). 
 
Cinquè.- Donar compte a la Comissió Informativa de l’Àrea de Polítiques de 
Ciutadania en la propera sessió que es celebri. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Jordi García Guitart, Regidor del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Es tracta d’aprovar un conveni de col·laboració entre el Centre per la 
Normalització Lingüística, concretament el Centre de Normalització de 
Cornellà, i les tres biblioteques municipals, per organitzar i compartir activitat 
de col·laboració amb benefici mutu. 
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És un conveni d’intencions clares, però sense una obligació econòmica. 
L’objectiu principal és compartit per ambdues parts i és el següent: el foment 
de l’ús social del Català. Aquest objectiu només es pot assolir des de la 
cooperació i el treball conjunt. 
 
D’aquest conveni se’n deriven una sèrie d’accions i compromisos recíprocs, 
que beneficiaran tant als alumnes del Centre de Normalització Lingüística de 
Cornellà com als usuaris de la Xarxa de biblioteques de la ciutat. 
 
Les tres biblioteques faran difusió i ajudaran en les activitats del Centre de 
Normalització Lingüística, activitats que vulgui organitzar el Centre, atendran 
als alumnes dels cursos de català, cediran espais en la mesura de la seves 
possibilitats i ajudaran en la realització de Clubs de lectura. 
 
El Centre de Normalització farà difusió de totes les activitats de la Xarxa de 
biblioteques entre els seus alumnes, i donarà a conèixer aquests equipaments 
culturals.  
 
Hem de tenir en compte que molts dels alumnes matriculats a català són nou 
vinguts i desconeixen els recursos i equipaments culturals de la ciutat. Per 
tant, el Centre de Normalització també es compromet a organitzar Clubs de 
lectura dels quals se’n beneficiaran els usuaris de biblioteques de Cornellà. 
 
En resum, es tracta d’emmarcar tot aquest treball en aquest conveni. 
Emmarcar tota aquesta feina conjunta que fan els professionals d’ambdós 
equipaments, que fan en l’actualitat i que faran en el futur, dins d’un context 
que cadascú sàpiga el què ha de fer. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Bé, el suport del Grup Municipal de Convergència i Unió a la signatura 
d’aquest conveni, que en definitiva contribueix al coneixement i a la tasca 
totalment necessària de promoure i generalitzar l’ús social del català, que -
com ha explicat molt bé el Regidor- és molt necessari. I per tant, en aquesta 
línia aquest conveni cobreix molt bé aquestes expectatives. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Nosaltres ens abstindrem en aquest punt però si que voldria fer algun 
comentari al respecte. 
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En primer lloc, dir que aquest és un conveni que segurament en altre moment 
i amb altres circumstàncies hauria passat probablement fins i tot 
desapercebut, però ara ens trobem en un moment de nacionalisme 
exacerbat. A més de què entenem que a l’època en la que estem el català ja 
no necessita de normalització, entenem que ja està suficientment normalitzat 
i no sé si dir-los que inclús, amb el programa d’immersió lingüística al que han 
sotmès als nostres fills, en tot cas seria l’ús del castellà el que es deuria de 
promoure i rebre ajudes i subvencions. 
 
Si com ha explicat el Regidor és un conveni que no comporta cap despesa 
econòmica per aquest Ajuntament, nosaltres ens abstindrem perquè bé, 
entenem que si no hi ha una despesa es pot portar a terme, però sempre 
tenint en compte això que acabem de dir. 
 
 
Senyor Jordi García Guitart, Regidor del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Primer de tot agrair el suport de Convergència i Unió, i al Grup Municipal del 
Partit Popular. Però crec que amb aquests temes vostès sempre veuen una 
mà negra, no?, com una mena de conspiració en tots els temes relacionats 
amb la llengua. 
 
No vegin aquests perills, senzillament és un conveni de col·laboració entre les 
biblioteques i el Centre de Normalització Lingüística per fer el que ja venim 
fent i emmarcar-ho dins d’un conveni. I evidentment queda molta feina a fer 
aquí a Cornellà i en moltes altres ciutats pel foment i ús social de la llengua 
catalana. 
 
Jo crec que la llengua castellana en aquesta ciutat no necessita cap protecció, 
tampoc vull afegir res mes. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
No és qüestió ara de veure quina de les dos llengües necessita més ajuda, 
només dir que difereixo. Diferim en el sentit de què entenem que amb els 
anys que porta ja la normalització lingüística en Catalunya i en Cornellà, 
entenem que ja està suficientment normalitzat l’ús del Català. Que els joves el 
parlen i que les persones que arriben aquí lògicament els hispano-parlants 
tenen normalitzada la llengua castellana també, però les persones d’altres 
nacionalitats també necessitaríem la normalització de la llengua castellana. 
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Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
No m’immisciré en fer una confusió sobre la conjuntura i el que està fora de la 
conjuntura, el teu idioma és un vincle, és un arrelament, depenen del que 
passi, del clima conjuntural. I jo crec que les Administracions estem, i utilitzaré 
aquesta paraula, obligades a defensar-lo. 
 
I una persona que aterra a Cornellà, independentment d’on vingui, ha de tenir 
l’oportunitat -si vol- de poder accedir a qualsevol de les dues. I la nostra 
obligació és que el català per aquestes persones adultes que venen d’uns 
altres països, puguin accedir. I que el seu accés, a més a més, estigui garantit 
dins de la Xarxa de biblioteques que tenim. Crec que això, fora de la 
conjuntura, és important perquè això és creixement personal i col·lectiu, no 
ens enganyem. Per tant, ja he dit que no m’immisciré en el debat conjuntural 
però sí que diré que sempre les Administracions tenen aquesta responsabilitat 
i obligació.  
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyora Mònica Badia i Cortada. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTIQUES D’ESPAI PÚBLIC I 
MEDI AMBIENT 
 
 
Punt setè.- Aprovar el Pla de prevenció de residus municipals de Cornellà de 
Llobregat 2013-2016. 

Aprovar el Pla prevenció 
de residus municipals  

DICTAMEN 
 
... 
 
Vist que un dels majors problemes ambientals a què fem front en l’actualitat és la 
gran quantitat de residus que generem, els quals requereixen una gestió que sovint 
implica processos complexos i costosos i que alhora tenen uns impactes ambientals 
significatius. 
 
Vist que l’Ajuntament de Cornellà ha dut a terme diverses iniciatives, en col·laboració 
amb els agents del municipi, per evitar la generació de residus i que, en part, gràcies a 
aquestes actuacions, la generació per càpita de Cornellà és inferior a la mitjana de 
l’AMB i del conjunt de Catalunya. 
 
Atès que cal seguir treballant per reduir la quantitat de residus tant pel que fa a la 
quantitat que se’n genera com per reduir els impactes dels mateixos sobre la salut i el 
medi i el contingut de substàncies perilloses en materials i productes. 
 
Atès que l'objectiu del Pla local de prevenció de residus municipals de Cornellà de 
Llobregat és reduir la generació de residus municipals d'aquí a l'any 2016, en línia 
amb la normativa europea, estatal i catalana en matèria de residus. 
 
Atès que el Pla local de prevenció de residus ha estat sotmès a un procés de 
participació que ha estat obert tant al Consell de Medi Ambient  com a la ciutadania. 
 
Vist que les aportacions realitzades tant pel Consell de Medi Ambient com per la 
ciutadania s’han tingut en consideració i s’han incorporat al Pla local de prevenció de 
residus. 
 
Vist l’informe de la tècnica de medi ambient de data 5 de novembre de 2013. 
 
Atès que l’adopció d’aquest acord és competència del Ple Municipal, de conformitat 
amb l’establert a l’article 22.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases 
de Règim Local i l’article 52.2 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal. 
 
El President de la Comissió Informativa de Polítiques d’Espai Públic i Medi Ambient, 
proposa al Ple d’adopció dels següents: 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 25

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar el Pla de prevenció de residus municipals de Cornellà de Llobregat 
2013-2016. 
 
Segon.- Comunicar el present Acord a l’Àrea Metropolitana de Barcelona i a l’Agència 
de Residus de Catalunya. 

... 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Manuel Ceballos Morillo, President-Delegat de la Comissió 
Informativa de Polítiques d’Espai Públic i Medi Ambient 
 
És l’aprovació del Pla Municipal de prevenció de residus que té un període 
temporal fins el 2016. Aquest Pla que presentem al Ple per a la seva aprovació 
és una de les accions que ja s’establien al Pla d’acció per a l’energia sostenible 
que es va aprovar al 2010, i ve a donar continuïtat al compromís d’aquest 
Ajuntament amb la prevenció de residus. 
 
El punt de partida del Pla és una diagnosis de la situació actual. Ara mateixa a 
Cornellà es recullen al voltant de 33.000 tones de residus cada any, de les 
quals, aproximadament un 70%, són de procedència domèstica i el seu 
tractament suposa per les arques municipals un cost entorn als 2,8 milions 
d’euros. 
 
Respecte d’aquesta situació s’ha de dir que no estem malament. El promig de 
residus per habitants que es produeixen avui dia a la nostra ciutat és de 1,5 
quilos al dia, quan la mitjana a l’entorn metropolità està entorn a 1,19 quilos i 
si considerem Catalunya al seu conjunt, a 1,35 quilos. 
 
No obstant –com deia abans- té sentit continuar treballant en la prevenció, no 
només per l’impacte econòmic que suposa el tractament dels residus sinó 
com és evident per l’impacte que això produeix en la salut i el medi ambient. 
 
El Pla es concreta en unes divuit accions que tenen com a destinataris, no 
només a la ciutadania sinó l’activitat econòmica, inclús algun compromís per 
part de l’Administració, i està ubicat en àmbits com la promoció del 
compostatge, la prevenció de residus, la canalització d’excedents alimentaris, 
que al nostre cas hem posat en marxa amb una experiència innovadora cap a 
la Botiga Solidària que està funcionant bastant bé, així com el foment de la 
reutilització de béns i serveis.  
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Estan totes les mesures desglossades i detallades i el que pretenem amb 
aquest Pla és durant aquest període fer una reducció al voltant de 12 quilos 
per habitant i any, que això suposaria pràcticament unes mil tones. 
 
Aquest seria l’objectiu, estan periodificades les accions al Pla i simplement dir 
que en la seva elaboració hem intentat que hagués la màxima participació, 
tenint-lo en exposició via internet durant tot el procés d’elaboració. L’hem 
treballat al Consell de Medi Ambient, hem aportat tots els suggeriments que 
ens han fet tant del Consell com d’altres Departaments de l’Ajuntament. 
 
És per això que pensem que és un Pla treballat, consensuat i demanem el 
suports de la resta de Grups. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
El nostre recolzament, i per tant el nostre suport. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Començar per on acabava el Tinent d’Alcalde. Agrair la disponibilitat de 
recollir propostes i la voluntat de fer un Pla el més participatiu possible, em 
sembla que és un encert. Creiem, a més, que està enfocat allà on en aquests 
moments també la gent més agrairà. És a dir, no només intentar reduir els 
residus sinó també a intentar generar un estalvi en general. Anar a una certa 
eficiència i per tant a generar un estalvi a l’Ajuntament, i un estalvi també a 
les famílies. 
 
En tot cas una petita reflexió que també vam comentar en la Comissió 
Informativa, no hem d’oblidar que estem en un context de crisi i que per tant 
les famílies també generen menys residus, les empreses generen menys 
residus, perquè la situació de crisi al final també et fa consumir menys, et fa 
produir menys, etc.. Per tant, crec que un dels objectius hauria d’intentar, tot i 
el context de crisi, aconseguir una reducció dels residus que generem tots i 
totes, que en definitiva és del que estem parlant, que té a veure amb els 
hàbits de consum i amb què comprem, en quin format ho comprem i també 
com ho consumim. 
 
Per tant, donar el suport i insistir en la idea d’intentar que això es mantingui 
amb els anys, tant de bo!, nosaltres no ho haguem de veure, però potser algú 
que té més raó que nosaltres i anem sortint d’aquesta desastrosa crisi i les 
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famílies i les empreses es recuperen. Tant de bo! no vagi aquesta recuperació 
acompanyada d’un retorn a males pràctiques de generació de residus, i per 
tant, això ho puguem mantenir. Agrair el treball de l’equip del Tinent 
d’Alcalde, l’equip de Medi Ambient, que creiem que han fet una bona feina i a 
veure com ho anem concretant, que és el que al final ens interessa. Aquestes 
accions que puguin ser coses concretes i que ens permetin quantificar això en 
un estalvi, que és al final del que estem parlant. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Per la nostra part manifestar el vot favorable, i dir que celebrem que es 
presenti en aquest Ple un Pla de prevenció de residus, i a més, que a Cornellà 
es generin menys residus que en la mitjana de Catalunya, com s’ha explicat. 
 
També pensem que efectivament això ve donat per la crisi, però bé, en 
definitiva, hem vist que com les noves actuacions que es proposen, i com ha 
explicat el Tinent d’Alcalde, el càlcul que es fa és d’una reducció de residus en 
aproximadament unes mil tones, que són quasi dotze quilos per persona i any, 
les intencions estan clares, són bones. Ara el que esperem és que aquest no 
sigui un document més que es realitza per a passar un tràmit i que ens donin 
informació al llarg del període de vigència d’aquest Pla, del grau de 
compliment a mesura que es vagi desenvolupant el dit Pla. 
 
Per la nostra part dir que intentarem a través del Consell de Medi Ambient i 
amb la nova persona que hem nombrat en dit Consell, en la mesura del 
possible col·laborar i tractar de que el Pla tingui un bon final. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyora Mònica Badia i Cortada. 
 
 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
Punt vuitè.- Aprovar inicialment la modificació parcial del Reglament 
Especial regulador del Protocol, Honors, Distincions i Premis de Cornellà de 
Llobregat, articles 14, 22 i de la Disposició Derogatòria. 

Aprovar inicialment la 
modificació Reglament 
Especial del Protocol,  
Honors, Distincions i 
Premis de Cornellà. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Amb l’objecte de facilitar el compliment del que disposa l’article 1.2 de la Llei 
11/2007, de 22 de juny, d’accés electrònic dels ciutadans i ciutadanes als serveis 
públics, que obliga a aquest Ajuntament a utilitzar les tecnologies de la informació, 
entre altres nombrosos aspectes, per facilitar als ciutadans i ciutadanes l’accés 
electrònic a la informació, a fi de promoure la transparència administrativa, la 
Secretaria General d’aquest Ajuntament va dictar la Circular número 1/2008, de 13 
de febrer, sobre tramitació, custòdia i publicació d’Ordenances i Reglaments 
Municipals de naturalesa orgànica o general, que va centralitzar en la Secretaria 
General la custòdia dels expedients originals d’Ordenances i Reglaments Municipals 
de naturalesa no fiscal, i la tramitació de la seva aprovació i modificació. 
 
Atès que tal i com es desprèn de l’informe d’Assessoria Jurídica número 60/2008, de 6 
d’octubre, a partir d’aquesta centralització i per raons de seguretat jurídica es va 
valorar la necessitat d’iniciar un procés d’estudi de la normativa vigent, a efectes de 
depurar, mitjançant la seva derogació o, en el seu cas, actualització, totes aquelles 
Ordenances i Reglaments que així ho requerissin, el qual va finalitzar amb l’acord de 
Ple de data 30 octubre de 2008 en el qual es va fer constatar fefaentment el nombre, 
denominació i text exacte de les disposicions municipals de caràcter general que es 
troben vigents i es va derogar o actualitzar aquelles Ordenances i Reglaments que es 
puguin considerar obsolets. 
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Vista la proposta de modificació parcial del Reglament Especial regulador del 
Protocol, Honors, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat, aprovat inicialment 
per aquest Ajuntament en sessió plenària el dia 25 de maig de 2006, i, definitivament, 
de forma automàtica per no haver-se’n presentat reclamacions el 30 d’agost de 2006; 
en el sentit de suprimir topal màxim de nomenaments honorífics d’alcaldes i regidors i 
d’incorporar el seu nomenament a títol pòstum. 
 
Atès que per aquesta raó es proposa la supressió de l’apartat segon de l’article 22 
actual que textualment diu : 
 
“Un cop atorgats tres títols d’Alcalde o Alcaldessa o deu de Regidor o Regidora 
honoraris, no podran atorgar-se de nous mentre visquin els guardonats.” 
 
Atès que des de la última aprovació del Reglament Especial regulador del Protocol, 
Honors, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat, la normativa a la qual es fa 
esment en el propi Reglament ha sofert modificacions, es proposa, així mateix, la 
modificació dels articles 14 i de la disposició derogatòria del Reglament Especial 
regulador del Protocol, Honors, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar inicialment la modificació parcial del Reglament Especial regulador 
del Protocol, Honors, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat dels articles 14, 22 i 
de la Disposició Derogatòria segons el redactat que en negreta es transcriu: 
 
“Article 14.- Ús i utilització dels símbols: 
 
L’ús i col·locació de la bandera de Cornellà de Llobregat, es farà en conformitat amb 
el que disposa la Llei 39/1981, de 28 d’octubre, per la qual es regula l’ús de la 
bandera d’Espanya i de les altres banderes i ensenyes, i pel Reglament de 
Denominació, Símbols i Registre dels Ens Locals de Catalunya, aprovat per Decret 
139/2007, de 26 de juny. 
 
L’Alcalde de la Corporació, en conformitat amb l’esmentada legislació, podrà portar 
en el seu vehicle oficial un exemplar reduït de la bandera pròpia com a banderí, quan 
assisteixi a actes oficials o actuï en exercici del càrrec. 
 
Per la seva banda, l’ús de l’escut de la ciutat, que correspondrà amb caràcter privatiu 
a l’Ajuntament, serà utilitzat per aquest en tota la documentació gràfica que utilitzi, 
 
Les entitats privades i els particulars, únicament podran fer ús de l’escut de la ciutat 
amb l’expressa i prèvia autorització de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
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En tot el no previst en aquest Reglament sobre ús de l’escut municipal, s’estarà al que 
disposa el Reglament de Denominació, Símbols i Registre dels Ens Locals de 
Catalunya, aprovat per Decret 139/2007, de 26 de juny. 
 
 
Article 22.- Règim jurídic dels títols d’Alcalde o Alcaldessa i de Regidor o Regidora 
honoraris: 
 
Els títols d’Alcalde o Alcaldessa i de Regidor o Regidora honoraris de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, tindran caràcter vitalici, sense perjudici del que disposa l’article 
33 d’aquest Reglament, però no implicaran, en cap cas, la concessió de facultats als 
guardonats per a intervenir en el Govern ni en l’Administració municipal, sense 
perjudici de la possibilitat que l’Alcalde pugui encomanar-los funcions 
representatives. 
 
Aquesta nomenament podrà ser atorgada als ex alcaldes i ex alcaldesses, ex 
regidors o ex regidores que el Ple de l’Ajuntament cregui són mereixedors d’aquest 
honor. 
 
Els beneficiaris d’aquests títols gaudiran d’un lloc preferent en els actes oficials que 
celebri l’Ajuntament, d’acord amb l’establert en el Títol Primer d’aquest Reglament. 
 
Quan la concessió d’aquests títols hagi de recaure en persones que no tinguin la 
nacionalitat espanyola, es requerirà autorització prèvia expressa del Ministeri per a 
les Administracions Públiques, previ informe del d’Assumptes Exteriors. 
 
L’atorgament d’aquest nomenament honorífic també preveu la seva concessió a 
títol pòstum. 
 
 

DISPOSICIÓ DEROGATÒRIA 
 
Aquest Reglament deroga el Reglament Municipal d’Honors i Distincions aprovat 
inicialment per aquest Ajuntament el dia 25 de maig de 2006, així com qualsevol 
altra disposició o acte municipal anterior que contravingui o s’oposi a l’establert en 
aquest.” 
 
 
Segon.- Sotmetre l’expedient d’aprovació inicial de la modificació parcial del 
Reglament Especial regulador del Protocol, Honors, Distincions i Premis de Cornellà de 
Llobregat a informació pública i audiència als interessats, per un termini de trenta 
dies, a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, en un diari dels de major difusió de la Província i al Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se presentat cap 
reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament, sense necessitat de 
nou acord. 
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Tercer.- Aprovada definitivament la modificació parcial del Reglament Especial 
regulador del Protocol, Honors, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat, es 
publicarà el corresponent edicte en el Butlletí Oficial de la Província anunciant la seva 
aprovació i el seu text íntegre, entrant en vigor un cop transcorreguts quinze dies a 
partir d’aquesta publicació. 
 
Així mateix, tant al Taulell d’Anuncis de la Corporació, com al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya i al Butlletí d’Informació Municipal, s’inserirà el 
corresponent Edicte anunciant la referència del Butlletí Oficial de la Província en el 
que s’hagi publicat l’edicte anterior. 
 
Tan aviat entri en vigor aquesta aprovació del Reglament Especial regulador del 
Protocol, Honors, Distincions i Premis de Cornellà de Llobregat s’incorporarà el text 
íntegre del nou Reglament en la Intranet municipal i en la pàgina Web de 
l’Ajuntament, pel seu coneixement i consulta pels diferents Departaments municipals 
i per tota la ciutadania. 
 
Quart.- Comunicar el present acord a l’Administració de l’Estat i a la Generalitat de 
Catalunya, als efectes previstos a l’article 65.3 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies següents a la seva aprovació 
definitiva. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyora Emilia Briones Matamales, Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Com sabeu, el 28 de març commemorarem els 35 anys d’Ajuntaments 
democràtics, amb un acte que serà plural, obert i que serà un acte de 
reconeixement a tots els ex-Regidors i Regidores electes que han participat en 
la consolidació de la nostra democràcia local, des de diferents posicions 
polítiques, durant aquest llarg període de temps. 
 
La proposta que hem consensuat amb tots els Grups Municipals que avui 
formem el Ple Municipal, és atorgar la medalla d’or als ex-Alcaldes 
democràtics així com també la distinció de Regidors o Regidores honoràries, 
als diferents ex-Tinents d’Alcalde i ex-Caps de llista de tots els Partits Polítics 
en els diferents Governs Municipals constituïts. 
 
I un reconeixement públic també a tots els ex-Regidors i ex-Regidores durant 
els 35 anys d’Ajuntaments democràtics. 
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Doncs bé, per tal de poder fer aquest reconeixement en forma de Regidors 
honoraris, és necessari fer aquesta petita modificació parcial del Reglament 
Especial Regulador del Protocol, Honors, Distincions i Premis Ciutat de 
Cornellà, per tal de suprimir la limitació que actualment es recull i afegir la 
figura de Regidor honorífic a títol pòstum que fins ara tampoc no estava 
contemplat.  
 
I això és el que fem ara en aquest punt, l’aprovació inicial de la modificació 
parcial del Reglament per tal de que al mes de març podem nomenar en 
condició d’honoraris als 30 ex-Regidors i Regidores. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Només manifestar el nostre suport en la modificació del Reglament.  
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Agrair l’acord que hem pogut tenir els quatre Grups d’intentar fer un 
reconeixement al conjunt de persones, de ciutadans i ciutadanes de la nostra 
ciutat que van passar per aquests seients, i que van decidir destinar part del 
seu temps lliure i del seu temps de dedicació familiar a intentar fer un servei 
públic al conjunt de la ciutat. 
 
Creiem que, tot i que els acords són concrets i fan referència a dos, el conjunt 
del plantejament que fem ens ajudarà com a ciutadans a reconèixer a molta 
gent que ens la trobem pel carrer, que sovint venen a aquest saló de Plens, 
que són amics, familiars, companys i companyes, que van decidir destinar part 
del seu temps lliure a ser Regidors i Regidores d’aquest Ajuntament. 
 
I com molt sovint diem alguns dels que estem aquí, creiem que al final tots 
som ciutadans i ciutadanes de Cornellà i la ciutat ha de reconèixer als 
ciutadans i ciutadanes que se’n dediquen. I ens ha de servir també per a 
encoratjar a altra gent que també vulgui ser Regidor i Regidora d’aquesta 
ciutat i per tant que vulgui dedicar part bàsicament del seu temps lliure, a ser 
Regidor, a preocupar-se dels assumptes públics, els assumptes comuns, que 
en definitiva és el què fem. 
 
Per tant donar suport als dos punts, al vuit i al nou, i agrair la voluntat de fer 
un reconeixement global i ampli, que crec que és el que aquesta ciutat 
mereix. I la gent, els centenars de persones dels que estem parlant, que 
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puguin tenir un reconeixement d’aquesta ciutat, que creiem que s’ho 
mereixen, perquè al 2014, entre d’altres coses, també es reconeix que fa 35 
anys que vam recuperar la democràcia municipal i va haver Ajuntaments 
democràtics. 
 
Creiem que això també val la pena que ho recordem aquest 2014, on tantes 
coses es celebren, també celebrar que va passar això. 
 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Estem parlant només del punt vuit, veritat?, d’acord, com que Arnau ha fet ja 
la votació conjunta del vuit i el nou, ha comentat. 
 
En aquest punt el que volíem dir és que aquesta modificació del Reglament, 
per no posar un límit al número de premiats o de reconeixements, ens sembla 
que puntualment per a aquest fet que anem a celebrar ara, aquesta 
commemoració de 35 aniversari d’Ajuntaments democràtics, ens sembla 
correcte, però sí que ens sembla que tindria que ser puntual, únicament per 
aquest fet, i no romandre, perquè entenem que seria una cosa, no sé si dir un 
“coladero” però si una mica ampli per a un futur. 
 
 
 
 
En aquest moment s’incorpora a la sessió el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU senyor Jordi Rosell i Segura. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Punt novè.- Atorgar la concessió de la “Medalla d’Or de la ciutat de Cornellà 
de Llobregat” al Molt Honorable senyor José Montilla Aguilera i al senyor 
Frederic Prieto Caballé. 

Atorgar la “Medalla d’Or” 
als senyors José Montilla 
i Frederic Prieto. 

DICTAMEN 
 
... 
 
Atès que aquesta Alcaldia conjuntament amb la resta de portaveus dels grups polítics 
municipals presents al ple municipal, va considerar que en el marc de la celebració del 
35è aniversari de la constitució dels primers ajuntaments democràtics, seria una 
oportunitat poder fer un reconeixement públic a totes les persones que al llarg 
d’aquests anys han participat, des de l’Ajuntament, en la consolidació i construcció de 
la nostra democràcia local i que avui ja no tenen responsabilitats a la nostre 
Administració; així com el seu progrés i la seva dignificació com a ciutat. 
 
Atès que aquestes persones han contribuït durant una part de la seva vida en servir a 
la ciutat, treballant amb compromís social per construir i desplegar iniciatives 
públiques dirigides al desenvolupament i progrés en un dels períodes més importants 
de la història moderna de la nostra ciutat. 
 
Atès que es va acordar iniciar els expedients administratius adients per tal de poder 
adoptar els acords de reconeixement de concessió  de les distincions adients als 
mèrits acreditats, seguint els criteris de responsabilitat assumida per cadascú durant 
aquests anys. 
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Atès el que preveuen els articles 26 i següents del “Reglament Especial Regulador del 
Protocol, Honor, Distincions i Premis de Cornellà”, sobre el règim jurídic i el 
procediment general d’actuació per tal d’establir, entre altres, els honors i distincions 
que es podien donar a aquelles persones que pel seu treball i dedicació envers a la 
pròpia ciutat es podien atorgar. 
 
Atès que s’ha instruït l’expedient referent a la concessió de la medalla en la seva 
categoria d’Or, i s’han adoptat altres acords per tal de poder donar compliment al 
conjunt de propostes que atorguin els reconeixements adients a la resta de membres 
de persones que han format part del consistori municipal durant el període comprés 
entre 1979 i 2007 i que actualment no hi formen part. 
 
Atès que en l’esmentat expedient administratiu figura de forma detallada la 
justificació i fonamentació de la concurrència dels mèrits dels candidats que han 
desenvolupat la funció d’Alcalde de la nostra ciutat des de la restitució de la 
democràcia i que en l’actualitat no tenen la consideració de regidor; en el termes 
concordança al que preveuen els articles 26 i següents del capítol quart del 
Reglament esmentat 
 
Atès l’Instructora designada per aquesta Alcaldia ha elevat la proposta de concessió 
de la medalla d’or de la ciutat al Molt Honorable senyor José Montilla Aguilera i al 
senyor Frederic Prieto Caballé, per considerar que els mèrits acreditats justifiquen 
aquest atorgament, 
 
Per totes aquestes raons i atenent la proposta emesa, aquesta Alcaldia ha pres la 
iniciativa de presentar aquesta moció al Ple Municipal per a l’adopció dels acords que 
a continuació s’indiquen, donant així compliment a l’acord assenyalat en el seu 
encapçalament:  
 

ACORDS 
 
Primer.- Atorgar la concessió de la “Medalla d’Or de la ciutat de Cornellà de 
Llobregat” al Molt Honorable senyor José Montilla Aguilera i al senyor Frederic Prieto 
Caballé; per les raons exposades en la part expositiva del present acord i com a 
reconeixement municipal a les seves trajectòries. 
 
Segon.- Establir que el seu lliurament es realitzi en el marc de l’acte de celebració del 
35è aniversari de la restitució de la democràcia, conjuntament amb la resta de 
distincions i reconeixements dels que s’ha fet referència en aquest acord.  
 
Tercer.- Comunicar al present acord a les persones interessades pel contingut del 
present acord i divulgar el seu contingut per general coneixement de la població. 
 

... 
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PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyora Emilia Briones Matamales, Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Com he comentat abans, al punt anterior, el 28 de març commemorem els 35 
anys d’Ajuntaments democràtics.  
 
I tal com tots els Grups Municipals hem acordat i hem parlat, farem un 
reconeixement a totes aquelles persones que han participat en la consolidació 
de la nostra democràcia local.  
 
La proposta de lliurament de les dos medalles d’or de la ciutat de Cornellà al 
Frederic Prieto Caballé i a José Montilla Aguilera, no deixa de ser el millor 
reconeixement que la ciutat pot fer avui en dia a dos de les persones que han 
contribuït d’una forma decisiva reforçant la nostra democràcia local, donat 
que han liderat políticament els projectes de ciutat des del període del 79 fins 
al 2004.  
 
Frederic Prieto va ser el primer Alcalde democràtic, penseu que va haver de 
començar a caminar partint de zero, des de l’any 79. Va configurar un primer 
Govern de progrés on va participar el PSUC, el PSC i Convergència. Va ocupar 
el càrrec d’Alcalde fins l’any 85, i fins el 87 va desenvolupar la funció de 
Primer Tinent d’Alcalde. També va tenir responsabilitats a l’Àrea d’Esports de 
la Diputació de Barcelona i ha estat el primer Síndic Municipal de Greuges de 
la ciutat de Cornellà, figura instaurada l’any 2007, com una proposta de 
millora de governanza. 
 
José Montilla va ser Alcalde de la nostra ciutat del 85 al 2004. Va deixar el 
càrrec per ocupar el lloc de Ministre d’Indústria, Comerç i Turisme fins l’any 
2006, del Govern Espanyol, moment on va participar a les eleccions del 
Parlament de Catalunya i va ser nomenat President de la Generalitat, càrrec 
que va desenvolupar fins l’any 2010. En les seves diferents responsabilitats va 
assolir reptes importants, i en concret per Cornellà va aconseguir vertebrar la 
ciutat, dotar-la d’equipaments públics de tot tipus, i recuperar espais per la 
ciutadania, a més d’aconseguir unes bases solides a nivell econòmic. 
 
Les dues trajectòries iniciades amb anterioritat a ocupar el càrrec d’Alcalde, 
són similars perquè van lluitar contra el franquisme i van defensar els drets de 
les persones per una vida millor. En definitiva, van treballar per configurar una 
Cornellà on poder viure dignament.  
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Els mèrits són indubtables, donat que entre els dos han forjat part de la 
Cornellà que avui tots i totes coneixem. Han liderat moments importants per 
la nostra ciutat. Són mereixedors d’aquest reconeixement, i com heu pogut 
comprovar als expedients, la concurrència dels mèrits dels dos candidats és 
amplia, i jo avui només he fet una petita pinzellada.  
 
Per tot el que he exposat, creiem des del nostre Grup Municipal, i per això 
presentem aquest acord i per això hem parlat amb tots vosaltres i tots estem 
d’acord, creiem que és de justícia fer aquests dos atorgaments de Medalla 
d’Or de la ciutat de Cornellà, i poder-les lliurar en l’acte de commemoració del 
proper 28 de març, on commemorarem els 35 anys d’Ajuntaments 
democràtics. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Disculpes, per haver arribat tard, per motius aliens. 
 
En tot cas, òbviament, el nostre posicionament com a Grup Municipal en 
aquest punt, nosaltres estem d’acord en atorgar les medalles als dos nostres 
ex-Alcaldes. 
 
Tot i que tots ja sabem, i som forces polítiques que han concorregut sempre 
des dels inicis de la democràcia amb programes diferents, a vegades amb 
models diferents, crec que avui, més que reconèixer unes trajectòries, uns 
curriculums, el que anem a donar suport és a l’entrega, a la visió, a la forma 
de construir la nostra ciutat, tal i com avui en aquest Ple ens sentim hereus. 
Crec que seria impossible o seria molt diferent la configuració de Cornellà, 
com ens hem mogut les persones, com han crescut les persones en la Cornellà 
d’avui, sense entendre la feina que es va fer en el seu moment. 
 
Suposo que quan tens les coses més o menys fàcils, sempre pots canviar les 
coses d’una forma o d’altre, però quan et trobes una casa que ha arribat del 
franquisme, que pràcticament no tenia competències, pràcticament no hi 
havia forma de recaptar els impostos i has de començar a construir, crec que 
el mèrit és molt gran. Segurament amb algun error però és que, com que tots 
som persones i tots ens equivoquem, tenim dret a equivocar-nos. Però com 
que la veritable intenció era construir la Cornellà del futur, dotar-la i 
modernitzar-la, creiem nosaltres, com a Grup Polític Municipal, tot i haver 
concorregut amb programes diferents al llarg de la història, entenem que 
aquest punt de convergència, aquest punt comú que podem tenir, és d’agrair i 
és per això que aquest Grup Polític Municipal el que fa és donar suport a la 
iniciativa del Govern Municipal. 
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Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Ja he explicat abans tot el que havia d’explicar, per tant crec que és evident el 
nostre vot favorable, ho he dit abans. En tot cas, només reconèixer la voluntat 
d’ambdues persones, però segurament d’en Frederic Prieto, crec que ell no 
demana cap reconeixement personal, segurament en Montilla tampoc. Penso 
que ambdós representants, el conjunt d’homes i dones van dedicar-se durant 
molt temps a la nostra ciutat, i per tant em sembla que és oportú, sobretot 
per reclamar avui més que mai, que els Ajuntaments som democràcia, som 
poder, som govern de lo comú, i que tant de bo! aquestes idees de reformes 
locals, aquestes propostes de Llei i aquests articulats que ja tenim sobre la 
taula i aquestes espases de Damocles que ens cauen al damunt, desapareguin.  
 
Tant de bo! hi hagués una cultura municipal diferent al conjunt de l’Estat i 
crec que en José Montilla i en Frederic Prieto, ho representen. En tot cas, 
insistim en que sobretot creiem que val la pena fer un reconeixement general 
a tota la gent que es va dedicar, i que va més enllà de les dues persones.  
 
Per això he fet una intervenció parlant dels dos punts perquè entenia que 
englobava molt millor el que volíem explicar. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Manifestar el nostre vot favorable, i, en qualsevol cas, també posar un 
contrapunt. Crec que els elogis ja s’han fet per part dels altres Grups i 
nosaltres sí que volíem dir que el ser Alcalde de Cornellà o Regidors al Govern 
o a l’oposició, la veritat és que ja és un gran honor, i els ciutadans i ciutadanes 
ja ens premien amb els seus vots. Pensem que l’agraïment a aquests vots és la 
feina ben feta. 
 
Si aquests dos Alcaldes han fet bé el seu treball -i aquí difereixo de la Portaveu 
del Partit Socialista, que deia que el millor reconeixement és la Medalla d’Or- 
penso o nosaltres pensem, que el millor premi és el reconeixement de la 
ciutadania i no les medalles, que a la fi venen més d’una proposta d’un 
Govern del mateix color, però sobretot és el reconeixement de la ciutadania el 
que premia el treball ben fet de les persones. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Diria que jo he sigut el promotor. Dir que em va costar molt convèncer als dos, 
tant al Frederic Prieto com al José Montilla. Però sí que pensava que els 35 
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anys de democràcia, en la situació actual provocada per una Llei que torna a 
ser una amenaça sobre l’autonomia local, la feina que han fet tots els 
Regidors i Regidores, estiguéssim a l’oposició o estiguéssim al Govern, o 
Partits que han estat al Govern i desprès a l’oposició, vull dir, ha passat molta 
gent per aquí, pel Ple municipal. 
 
Crec, i aquest matí ho comentava amb el Regidor, amb el Portaveu del Partit 
Popular, que el que sempre hem sabut preservar és el clima de 
reconeixement mutu del què fem uns i altres, independentment de les 
nostres discrepàncies. I per això vaig parlar amb tots els Grups Municipals, per 
dir, “escolti, ho podem fer aquest reconeixement”. 
 
Un reconeixement de la teva ciutat a una feina feta i a tota una trajectòria, 
que encarna a moltes persones i per això hem fet aquesta modificació del 
Reglament, que va ser també a proposta de l’Arnau, comentant aquesta 
situació amb ell. Hi ha un reconeixement també a molta més gent que hagi 
estat al Govern o a l’oposició. 
 
I crec que això diu també molt en positiu de nosaltres, de la nostra forma de 
defensar i actuar en les nostres posicions, però fent-lo des d’un punt de vista 
–em sembla raonable- que és el respecte. No perdre de vista els límits de la 
crítica, ni els límits de què implica a cadascú de nosaltres l’exercici de les 
nostres responsabilitats. Perquè desprès, quan sortim d’aquí, encara que les 
vint-i-quatre hores estàs exercint de càrrec públic, no deixes de ser un altre 
ciutadà que està a la seva ciutat fent coses diferents com a particular. 
 
I crec que això ha estat així i el que fem és projectar en aquesta Medalla tota 
aquesta feina dels Ajuntaments democràtics de la ciutat de Cornellà. Ho ha 
comentat una miqueta el Jordi, però significa i implica tot això.  
 
Per tant, agrair-vos el vostre suport i, evidentment, al mes de març portarem 
al Ple també, perquè ja haurà passat tot el tema de publicacions, els 
nomenaments honorífics de tota una sèrie de Regidors i Regidores i el 
reconeixement que farem. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E, senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez.  
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
Primer.- Moció del Grup Polític Municipal del PSC-PM, per fomentar la 
creació, ampliació i adequació d’iniciatives econòmiques de Cornellà de 
Llobregat. 

Moció PSC-PM, fomentar 
iniciatives econòmiques. 

MOCIÓ 
 
... 
 
La dinamització econòmica local és un dels grans debats socials i econòmics dels 
últims anys, debat polític que ha tornat a donar importància a les ciutats i les seves 
àrees metropolitanes en el desenvolupament tant regional com global. 
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El desenvolupament econòmic local és un procés de creixement i canvi estructural de 
l’economia d’una ciutat, comarca o regió, en què es poden identificar almenys tres 
dimensions: una d’econòmica, caracteritzada per un sistema de producció que permet 
als empresaris locals usar eficientment els factors productius, generar economies 
d’escala i augmentar la productivitat a nivells que permeten millorar la competitivitat 
en els mercats, una altra sociocultural, en la qual el sistema de relacions econòmiques 
i socials, les institucions locals i els valors serveixen de base al procés de 
desenvolupament, i una altra política i administrativa, en la qual les iniciatives locals 
creen un entorn local favorable a la producció i impulsen el desenvolupament. 
 
És per això que des de l’Ajuntament de Cornellà, es realitzen mesures concretes des 
de fa anys que fomenten, donen suport i recolzen les iniciatives emprenedores per 
impulsar i incentivar l’activitat empresarial, afavorint la creació d’ocupació i 
promovent el treball autònom com a alternativa al treball per compte d’altre. 
 
Des del Centre d’Empreses de Cornellà, s’ofereixen serveis gratuïts i/o bonificats de 
suport a l’emprenedor com son: jornades de sensibilització a estudiants i públic en 
general, sessions informatives per a la creació d’empreses, cursos de formació en 
gestió empresarial, assessoraments puntuals sobre viabilitat i aspectes legals, 
tutorització per a la realització del pla d’empresa, suport a la capitalització de l’atur, 
recerca de finançament, recolzament en la transmissió d’empreses viables, seminaris i 
tallers d’interès empresarial, tràmits de creació d’empreses i de gestió administrativa 
comptable, fiscal i laboral (serveis bonificats) i allotjament bonificat. 
 
Actualment, es realitzen moltes accions gratuïtes per donar recolzament a 
l’emprenedoria: accions de sensibilització, de formació i ocupació, accions de gestió 
empresarial, servei d’assessorament gratuït per l’elaboració del pla d’empresa i pla 
financer, així com recerca gratuïta de recursos, servei Reempresa gratuït, i 
periòdicament es realitzen tallers, jornades i seminaris d’accés lliure. 
 
També, des del Centre d’Empreses s’ofereixen als nous emprenedors la constitució i 
alta gratuïta de la seva empresa, sempre i quan el projecte sigui viable i s’estableixi a 
Cornellà. Les empreses allotjades al viver d’empreses poden gaudir dels serveis de 
gestoria bonificada. 
 
I tot això com a petita mostra d’aquelles coses que fa aquest govern municipal per la 
emprenedoria i l’ocupació, recordant la quantitat de recursos destinats tant a la 
contractació de personal, més de 2 milions d’euros anuals en diferents plans 
d’ocupació dins el marc de l’Acord Social contra la Crisi, així com 1.5 milions d’euros 
en contractació de persones per realitzar carrers mitjançant l’encomana de gestió a 
l’empresa Procornellà i els materials comprats per la realització d’aquests carrers a 
empreses de la nostra ciutat. 
 
Des del Citilab Cornellà, també es dona suport a empreses tecnològiques. La Fundació 
de la Societat del Coneixement Citilab-Cornellà, amb un viver d’empreses d’innovació 
tecnològica i social, treballa en estreta col·laboració amb el Centre d’Empreses. Atrau 
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talent i promou l’excel·lència d’iniciatives innovadores que fomenten l’emprenedoria i 
l’ocupació. Els emprenedors, disposen d’un espai coworking per treballar el seu 
projecte i rebre assessorament tecnològic, i mitjançant cursos específics transformen 
l’afició d’una persona en professió, convertint l’oci en negoci. 
 
Per últim, hem de tenir en compte els convenis signats amb entitats financeres per 
intermediar en la gestió de microcrèdits als emprenedors de la nostra ciutat, així com 
els acords arribats amb associacions d’empresaris i Cambra de Comerç per 
l’intercanvi de recursos i realització d’accions de suport a l’emprenedoria facilitant i 
agilitzant la informació i el tràmit per la creació d’empreses. 
 
Per tot això, posant mesures concretes i tangibles sobre la taula, el Grup municipal 
del Partit dels Socialistes de Catalunya proposa al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Demanar tant al Govern de la Generalitat com al Govern de l’Estat els 
recursos necessaris per donar suport econòmic a aquelles noves activitats 
econòmiques comercials i/o empresarials i a totes aquelles que per adaptar-se a les 
noves necessitats del mercat, hagin adequat, ampliat o millorat el seu espai de treball 
durant els últims dos anys, i que aquests recursos continuïn vigents en les dotacions 
pressupostàries dels propers exercicis tal i com existia abans mitjançant els ajuts 
provinents del COPCA, ajuts destinats a la renovació d’establiments comercials i que 
eren vehiculats pel Consorci de promoció i dinamització del comerç a Cornellà de 
Llobregat. 
 
Segon.- Demanar al Govern de l’Estat, que estableixi les següents mesures, com a 
polítiques d’ajuts a l’emprenedoria i als autònoms: 
 
- subvenció de la quantitat pagada en concepte de les tres primeres quotes del 

Règim Especial de Treballadors Autònoms (RETA), fins un màxim de 1.000 euros. 
 
- que la quota d’autònoms (RETA) sigui gratuïta fins als 10.000 euros de facturació 

anual, i s’estableixi un escalat progressiu en funció de la facturació anual. 
 
Tercer.- Demanar al Govern de l’Estat recursos per realitzar plans de foment de 
l’ocupació, adoptant mesures de bonificació a aquelles empreses que contractin nou 
personal i aquelles administracions que amb recursos propis fomentin la creació 
d’ocupació mitjançant la implementació de plans locals, metropolitans o autonòmics 
d’ocupació. 
 
Quart.- Comunicar aquests acords, al Govern de la Generalitat de Catalunya, al 
Govern de l’Estat, als agents socials representats a l’Acord Social contra la crisi de 
Cornellà, a la Cambra de Comerç, al Consorci de promoció i dinamització del comerç a 
Cornellà de Llobregat i a l’associació de comerciants Cornellà Compra a Casa. 
 

... 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 43

 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, Regidor del Grup Municipal del PSC-PM 
 
És una Moció per fomentar la creació, ampliació i adequació d’iniciatives 
econòmiques a Cornellà de Llobregat. 
 
Tots som coneixedors de què l’activitat econòmica desenvolupa una ciutat, i 
això fa que el seu procés de creixement i de canvi estructural fomenti 
l’ocupació i, per tant, la riquesa. Els ens locals deuen preveure implementar 
mesures que aconsegueixin la captació d’activitat econòmica, per tal de 
convertir-se en pols d’atracció de recursos que facin que aquest 
desenvolupament econòmic local sigui possible. 
 
Per tant i en aquest sentit, des del nostre Ajuntament es porten a terme una 
sèrie de serveis que van en aquest camí, i que enumeraré de forma breu, tot i 
centrant-me en el que és els serveis als emprenedors. Encara que per a 
l’Arnau, aquest nom doncs és una mica ja també de fa molt de temps, però 
be, encara continuem utilitzant el tema de l’emprenedoria. 
 
Des del Centre d’Empreses de la nostra ciutat s’ofereixen serveis gratuïts, 
bonificats, de suport a l’emprenedor, jornades de sensibilització a estudiants, 
sessions informatives per a la creació d’empreses, cursos de formació en 
gestió empresarial, assessoraments puntuals, sobre viabilitat i aspectes legals, 
tutorització per a la realització de Plans d’empreses, capitalització de l’atur, 
recerca de finançament, recolzament a transmissions d’empreses viables, 
seminaris, tallers, tràmits de creació d’empreses i de gestió administrativa, 
comptable, fiscal, etc... 
 
Podria estendrem molt més explicant cadascú d’aquests punts o potser més 
coses que encara es fan, però de fet estan a la Moció, i crec que també és 
coneguda per part de tots. Llavors, per econòmica del temps i també per no 
avorrir-nos massa, no seguiré en aquesta línia, però sí que és una petita 
mostra de les coses que fa aquest Govern Municipal per l’emprenedoria i 
l’ocupació. 
 
Deixeu-me només o deixin només que recordi els recursos que es destinen. 
Per exemple, a la contractació de personal, dos milions d’euros anuals en 
diferents Plans d’Ocupació. El milió i mig d’euros que també es va utilitzar per 
contractar persones per realitzar els carrers de la ciutat mitjançant 
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l’encomana de gestió que es va fer a Procornellà, i que tots els materials que 
es van fer es van contractar a empreses d’aquesta ciutat. 
 
No oblidem la feina que fa també la Fundació de la Societat del Coneixement 
amb el Viver d’Empreses Tecnològic, amb estreta col·laboració amb els Serveis 
Econòmics Municipals. 
 
També hem de tenir en compte els convenis signats amb entitats financeres 
per intermediar en la gestió de microcrèdits. Avui ens explicaven en el Consell 
d’Administració que s’han aconseguit tres-cents setanta-tres mil euros de 
finançament per a empreses d’aquesta ciutat, mitjançant aquests convenis. 
 
Els acords amb l’Associació d’Empresaris, la Cambra de Comerç per 
intercanvis de recursos i realització d’accions de suport en l’emprenedoria. El 
que hem explicat abans, aquestes mesures que implementarem a partir de ja 
amb els emprenedors menors de 35 anys. 
 
Per tot això, el que fem és posar en valor tot el que fem en aquesta ciutat i, 
òbviament, ens sentim en el dret de demanar tant al Govern de la Generalitat 
com al Govern de l’Estat els recursos necessaris per donar suport econòmic a 
aquelles noves activitats econòmiques comercials i/o empresarials, i a totes 
aquelles que per adaptar-se a les noves necessitats del mercat hagin adequat, 
ampliat o millorat el seu espai de treball durant els últims dos anys.  
 
I que aquests recursos continuïn vigents amb les dotacions pressupostàries 
dels propers exercicis, tal i com ja venia existint als pressupostos de la 
Generalitat provinents del COPCA, que eren ajuts que anaven destinats a la 
renovació d’establiments comercials i que eren vehiculats pel Consorci de 
Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat.  
 
També demanem, en aquest cas al Govern de l’Estat, que estableixi les 
següents mesures com a polítiques d’ajuts a l’emprenedoria i als autònoms. 
Que subvencionin la quantitat pagada en concepte de les tres primeres 
quotes del règim especial dels treballadors autònoms, el RETA, fins a un 
màxim de mil euros. I que la quota d’autònoms, aquest RETA, sigui gratuït fins 
als deu mil euros de facturació anual. I s’estableixi una escala progressiva en 
funció de la facturació anual. 
 
També demanar al Govern de l’Estat els recursos per realitzar plans de foment 
de l’ocupació. Que no només hagi de ser l’Ajuntament qui posi dos milions 
d’euros a l’any per poder contractar a persones sinó que des del Govern de 
l’Estat també dediquin els impostos de tots per contractar gent. I perquè 
realment es crei ocupació i no es quedi només en què es digui a la televisió 
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però que realment no es vegi reflexat en l’economia real, és a dir, en els 
nostres ciutadans i ciutadanes. I a partir d’aquí, que es puguin implementar 
aquests Plans locals metropolitans o autonòmics d’ocupació. 
 
I per últim, comunicar tots aquets acords al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, al Govern de l’Estat, als Agents Socials que representen l’Acord 
Social contra la crisi de Cornellà, a la Cambra de Comerç, al Consorci del 
Comerç i a l’Associació de Comerciants Cornellà Compra a Casa. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Molt breu, perquè crec que el nostre posicionament al respecte ja es va 
debatre al Ple Municipal de desembre, quan nosaltres vam fer les nostres 
propostes d’al·legacions a les Ordenances Fiscals, on es veia quines eren les 
mesures que nosaltres defensàvem de cara a l’emprenedoria a la ciutat. 
 
Seguim creient que part, almenys una part d’aquelles al·legacions, no s’havien 
de desestimar d’una forma tan ràpida, i més quan hi havien que afectaven als 
joves de la ciutat, quan afectaven a l’activitat emprenedora. No deixaven de 
ser, intentaven una ajuda segurament no tot lo gran que voldríem, però sí de 
cara a l’activitat emprenedora, a l’activitat empresarial que podíem tenir a la 
ciutat. 
 
Òbviament les van desestimar, i a dia d’avui, no deixa d’haver-hi una altra 
proposta que en el que consisteix és en demanar diners en una mesura en 
què l’objectiu és el mateix, no sabem si és millor o pitjor, això ja se’ns escapa 
segurament. Però, en tot cas, com que la finalitat és la mateixa i el que pretén 
és incentivar l’emprenedoria als joves de la ciutat, òbviament, aquest Grup 
votarà a favor però té molt present que hi havia mesures que nosaltres 
proposàvem, i que van ser desestimades. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Per no repetir debats, perquè al punt inicial de les modificacions a l’IBI ja hem 
comentat una mica què és el que nosaltres veiem. En tot cas, tres idees 
ràpides.  
 
La primera, la nostra principal preocupació aquests dies també és evitar al 
màxim la destrucció de llocs de treball, no hi entrarà a la Moció però crec que 
és una de les coses importants que hem de veure, hem d’intentar com 
garantim que no es destrueixin més jocs de treball. 
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Em sembla correcte i oportú que demanem les coses a qui li hem de demanar, 
que és a l’Estat i a la Generalitat, que són els que poden posar els recursos. De 
vegades ens centrem en debats en aquest Ple i se’ns diu: “oh, és que això no 
té res a veure amb la ciutat”, bé, crec que l’hem de demanar a qui l’hem de 
demanar. També podríem demanar a l’Estat que derogués la reforma laboral, 
que el que està fent és generar més destrucció de llocs de treball i més pèrdua 
de drets a la gent. I també que derogués la Llei de Racionalització de 
l’Administració Local, que ens impedeix, entre d’altres coses, fer algunes de 
les coses que voldríem fer aquí. 
 
En qualsevol cas, dir que votarem a favor. Entenem que estem parlant d’una 
proposta molt cojuntural. No som massa partidaris nosaltres de reduir la 
fiscalitat en general, per tant, no hem d’oblidar que estem dient-li a la gent 
que pagarà menys impostos. Tant de bo! aquest plantejament de menys 
impostos sigui per aconseguir més llocs de treball. 
 
No perdem de vista un element que surt a la Moció, que per a nosaltres és 
clau. Que és, en tot cas, que tota la fiscalitat sigui progressiva, o sigui, el 
màxim de progressiva. Són les propostes que creiem que són importants del 
segon acord, que és que s’estableixi una escala progressiva de l’aportació. No 
crec que tothom paguem el mateix, que al final, aquestes coses de les quotes 
com que van a parar a governs que a vegades tenen criteris molt poc socials, 
doncs, potser acabaran pagant més els emprenedors i emprenedores de 
Cornellà que el senyor Botin, és el que habitualment està passant en aquest 
país, no?, que l’Ibex 35 tributen menys que els treballadors i les treballadores 
de les empreses i comerços de la nostra ciutat. 
 
Per tant, derivades a part, donar suport a la Moció. Tant de bo! serveixi per 
intentar recuperar ocupació i per no destruir-ne més. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
En primer lloc, el que volia dir és que el nostre Grup, al mes de desembre del 
passat any, vam presentar una Moció amb una sèrie de propostes per a que 
des de l’Ajuntament s’invertís més en promoció econòmica, que es facilités la 
situació als comerços de la nostra ciutat i es facilités el treball de les 
empreses, amb el fi de dinamitzar-les en l’economia local i lluitar contra l’atur 
de la nostra ciutat que al mes de desembre estava en 7.856 persones. 
 
Com era d’esperar, era previsible, el Govern Municipal va presentar una 
Moció Alternativa per a, amb la seva majoria, desvirtuar les nostres propostes 
i derivar el problema al Govern Central, cosa que no es feia mai quan 
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governava el senyor Zapatero en Espanya, i Montilla i el Tripartito a 
Catalunya. Llavors, quan mes a mes es destruïen llocs de treball, es tancaven 
empreses i petits comerços i negocis, vostès no presentaven mocions 
d’aquesta mena. Com nosaltres vam retirar la nostra proposta per evitar 
aquesta estratègia, també com prevèiem, aquesta Moció torna avui al Ple.  
 
Amb els punts d’acord on es sol·licita a l’Estat i a la Generalitat, estaríem 
d’acord si primer aquest Ajuntament donés exemple i realitzessin de veritat 
allò que sol·liciten a les altres dos Administracions. 
 
A l’exposició de motius parlen de quants diners destina aquest Ajuntament en 
Plans d’Ocupació, però no parlen de quan destinen als emprenedors. Jo l’hi 
recordaré, quinze mil euros al pressupost pel 2014, i això que, segons es diu i 
es presumeix, tenim un Ajuntament que és un del menys endeutats. 
 
Llavors la pregunta és; per què no destinen vostès major partida 
pressupostària per ajudar als autònoms i als emprenedors?, i no obstant això 
l’hi demanen a una Administració que van deixar arruïnada els senyors de 
l’anterior Govern. 
 
Hi ha una altra cosa de la que volem deixar constància una vegada més, 
encara que aquí s’ha dit que no, bé, el company d’Iniciativa ha dit que no 
anava a entrar en aquestes qüestions, però nosaltres sí que volem entrar. 
 
La mena de Moció que sistemàticament es presenta com a “mayoría a 
rodillo”, que vostès poden passar en l’Ordre del Dia, i que cada vegada que els 
ve de gust, vostès ho presenten i no permeten fer el mateix als Grups de 
l’oposició.  
 
En aquest cas, el que s’està demanant a la Moció és que el Govern de la Nació 
legisli, no només pels ciutadans de Cornellà sinó per a tots els espanyols. I 
això, creiem que no només incompleix l’article 141 del ROM sinó que “escapa” 
claríssimament a les competències municipals. 
 
Per últim, dir que encara que ara l’esquerra pretengui que aquest Govern 
arregli en poc temps el que ells van deixar destruït -com mai a la història- 
aquest Govern poc a poc va complint objectius. I aquestes mesures que vostès 
demanen per a gestionar-les, el Govern ja las ha posat en marxa, i a pocs dies 
de que finalitzi el primer mes de 2014 tenim unes dades esperançadores. 
 
La millora de les dades d’ocupació, especialment a l’últim tram de 2013, ha 
estat protagonitzada precisament pels autònoms, que han creat en un any de 
recessió com ha estat 2013, noranta mil llocs de treball, vint-i-nou mil auto-
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ocupació, que venen de l’auto-ocupació, i, a més, cinquanta-nou mil llocs 
directes de treball assalariat.  
 
I ara dos notícies que apareixen a la pàgina web de l’ATA, que és l’Associació 
de Treballadors Autònoms, que he pogut llegir aquest matí. Diu que cada dia 
al 2013, trenta-quatre autònoms més al sector comerç, que 2013 es tanca 
com el primer any des de l’inici de la crisi econòmica en el que augmenta el 
número d’autònoms al sector comerç, concretament dotze mil cinc-centes 
setanta-tres autònoms més. 
 
I l’altra notícia deia que els autònoms van generar dinou mil dos-cents trenta-
set llocs de treball nets al 2013. 
 
És a dir, el Govern d’Espanya compleix, i ara falta que ho faci el Govern de 
Cornellà i que no llenci balons fora. Gràcies. 
 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, Regidor del Grup Municipal del PSC-PM 
 
En primer lloc, Jordi, t’agraeixo el teu vot favorable. També t’agraeixo que 
hagis tornat a dir el que ha dit la teva companya al primer punt de les 
modificacions de les Ordenances, per la qual cosa ha quedat molt més clar. 
 
En tot cas, quan vegis l’Acta ja veuràs les coses que, ara mateix, no només el 
tema de la modificació sinó les bases, s’han fet en aquest sentit. De tota 
manera també l’Alcalde ha explicat i també ho vaig fer jo al Ple de desembre, 
per què no es podien acceptar algunes de les al·legacions que vau fer 
vosaltres i que també va fer el Partit Popular. 
 
I això també és el que deia la seva Moció perquè deia coses que eren 
impossibles de fer i això sí que no tocava fer-les en aquest Ajuntament. La 
veritat és que com l’altra vegada em va dir que no “leyera” el que vostè deia, 
aquesta vegada no ho vaig a fer, però podria fer-ho. Porto la seva Moció aquí i 
la veritat és que, com a més m’han dit que sigui breu, no vaig a entrar, perquè 
si entro potser acabo dient alguna cosa, de mesures marcadament il·legals 
que vostè proposava i que, per tant, el Govern Municipal no pot acceptar. 
 
En qualsevol cas, dir-li que nosaltres sí que proposem canvis normatius, canvis 
legals, per a això està el Govern d’Espanya, no?. Per això té el BOE. Per a fer 
canvis normatius i canvis legals que afecten, òbviament, faltaria més, a tot 
l’Estat. De moment els 90.000 habitants de Cornellà som part de l’Estat 
Espanyol, no?. Llavors qualsevol canvi normatiu que es faci a l’Estat Espanyol, 
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òbviament redundarà en positiu en els emprenedors i emprenedores 
d’aquesta ciutat. 
 
Per tant, no sé si això no té cabuda al nostre ROM, però realment estem 
demanant coses, ajuts, pels nostres emprenedors i emprenedores. Dir que 
nosaltres no fem res i dediquem 15.000 euros només en el tema dels 
emprenedors, és una fal·làcia -perdoni’m- perquè vostè està parlant de la 
partida que hi ha a l’Ajuntament.  
 
Però clar, tant que parlem de Procornellà i quan han de parlar dels diners que 
destina Procornellà a varies coses, ens oblidem. Si veiem el pressupost del 
Centre d’Empreses, no diré ni la xifra de veritat, que cadascú entri en la 
pàgina web i vegi el pressupost del Centre d’Empreses de Procornellà. Acabo 
de dir fa un moment que s’han aconseguit 373.000 euros per finançar 
activitats econòmiques en aquesta ciutat, mitjançant la intermediació 
financera que fa el Centre d’Empreses amb entitats bancàries, 373.000, i vostè 
em parla de 15.000 euros. 
 
No entraré en el que es va fer en el Govern Socialista de l’Estat, perquè 
sempre és –com deia el meu avi- “la misma cantinela”. Si us plau, passin ja 
d’una vegada del Govern Zapatero i dediquin-se a parlar menys, fer menys 
màrqueting, i realment fer coses que es notin a l’economia real. Surti fora i 
pregunti-li a la gent que està al carrer, que està sense feina, què està fent el 
Govern del PP per a ells. Pregunti, a veure què li diuen. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Comentar algunes coses de les que s’han dit ara.  
 
Per una banda, nosaltres insistir en la partida de 15.000 euros que apareix al 
pressupost d’aquest Ajuntament per a la promoció econòmica, pels 
emprenedors. Insistim perquè en un pressupost com el de Cornellà de 70 
milions d’euros, on a més, a la Moció vostès diuen que destinen més de dos i 
mig a la contractació de Plans d’Ocupació, seguim entenem que 15.000 euros 
per a emprenedors és una quantitat irrisòria, i que havia de ser superior. 
 
Que en Procornellà s’inverteix més, d’acord, però que nosaltres sol·licitem 
més per part d’aquest Ajuntament, ho diem ara i ho continuarem dient. 
 
Per una altra banda, ha dit que no volia entrar en varies qüestions, però 
nosaltres sí que volem entrar en dos. 
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Una és el tema de les Mocions. Jo feia referència a les Mocions que passen o 
no passen el filtre de la Junta de Portaveus, perquè nosaltres en varies 
ocasions hem presentat Mocions que entenem afecten a ciutadans i 
ciutadanes de Cornellà, temes d’escolarització, temes lingüístics, temes de 
col·legis, que efectivament són col·legis de Cornellà, i se’ns ha dit que això no 
passava pel ROM. Llavors, ara ho tenim que posar de manifest.  
 
I entre totes les coses que ha dit que no volia entrar, també li diré que aquí se 
l’ha demandat en alguna ocasió des d’aquest Grup entrar en com s’inverteix, 
per exemple, el diner del Consorci del Comerç, i tampoc han entrat. També 
ens agradaria saber efectivament, una altra vegada s’està demanant una 
Comissió específica sobre el comerç, i nosaltres, sobre el Consorci en concret, 
i tampoc se’ns ha donat. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
No volia intervenir però francament, del que estem parlant són temes 
municipals que, a més, ha fet aquest Ajuntament. No estem parlant d’una 
cosa que no és fins ara de competència, ara, amb la nova Llei, ja no. En això té 
raó. 
 
Avui he rebut una Circular que em diu: “escolti, vostè això no ho pot fer”. Això 
és el que ha aprovat el Govern del Partit Popular, i això és el que diu la 
Circular. Per tant, posem les coses al seu lloc.  
 
Les iniciatives que demanem són iniciatives que existien en el passat en 
aquest Ajuntament i molts Ajuntaments, no demanem coses noves. Nosaltres 
rebíem diners de l’Estat i de la Generalitat per Plans d’Ocupació. Ara hem 
rebut una ajuda de la Generalitat per contractar 36 persones. Mai en la 
història d’aquest Ajuntament, mai en la història democràtica d’aquest 
Ajuntament, l’Ajuntament havia posat diners per fer Plans d’Ocupació, 
aquests diners els donaven l’Estat o la Generalitat, els dos últims anys només 
els posa l’Ajuntament. 
 
I és el que diu la Moció, que reclamem diners. Això és el que diem. I reclamem 
diners, vostè ha donat unes dades de l’autònom, però vostè sap perfectament 
el que ha fet el Govern del PP als autònoms aquest any amb la pujada 
impositiva. Ho sap perfectament, millor que jo, per tant, cap ajuda, cap 
col·laboració. 
 
I per últim, el que estem demanant és un camí d’ajuda. No demandem 
recursos per a nosaltres, demanem un camí d’ajuda per a moltes persones. I 
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vostè diu, “escolti, al pressupost només tenen una partida de 14.000 euros, 
per temes d’emprenedors”. Però vostè ha estat com jo, fa quaranta minuts en 
una reunió, en la que he dit que s’havia fet una despesa al final del desembre 
per valor d’un milió tres-cents mil euros. Estava vostè en la mateixa reunió 
que jo, i, a més, jo he demanat clarificacions per a que tothom que estigués 
allà tingués aquesta dada. Per tant, vostè aquí pot dir allò de la partida però 
sap perfectament perquè ho hem explicat fa un moment en una sala, que 
l’any passat l’Ajuntament es va gastar per comprar o recuperar un local que es 
destinarà a tot el tema d’emprenedors, un milió quatre-cents mil euros. Per 
tant si ho diem tot, ho expliquem tot. 
 
Tothom sap, no sé si vostè ho sap, que tota la política de promoció econòmica 
destinada a l’activitat econòmica d’aquesta ciutat es fa des de Procornellà. 
Tothom ho sap. 
 
I, a més a més, avui s’han donat en aquesta reunió, en la qual vostè 
participava com jo, totes les dades. Totes. Francament, podem tenir recursos 
per explicar per què no estem d’acord en una posició però crec que la veritat 
no es pot alterar, perquè no es pot. Amb tot el que es fa en aquesta ciutat, 
que probablement es podria fer diferent o millor -jo això no ho discuteixo- 
però el que està clar és que aquestes dades si que són objectives, clares i 
precises. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Segon.- Moció del Grup Polític Municipal del PSC-PM, sobre la distribució del 
Fons de Cooperació Local de Catalunya per a Cornellà a l’exercici 2013. 

Moció PSC-PM, sobre el 
Fons de Cooperació Local 
de Catalunya 2013. 

MOCIÓ 
 
... 
 
El passat 27 de desembre de 2013, va ser publicada al Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya la Resolució de la Vicepresidenta del Govern i consellera de Governació i 
Relacions Institucionals, GRI/2715/2013, de 19 de desembre, de distribució als 
municipis de Catalunya de la participació en els ingressos de la Generalitat integrada 
en el Fons de cooperació local de Catalunya, any 2013, amb nous criteris que no han 
estat debatuts, ni consensuats amb els ajuntaments. 
 
Aquesta disposició realitza la distribució d’un import de 37.570.998,94 euros en 
concepte de participació en els ingressos de la Generalitat entre els municipis de 
Catalunya, tram de lliure disposició, a càrrec del pressupost de 2014 i no respecta els 
principis de suficiència financera del món local i desgasta la confiança mútua que ha 
d’existir entre els ajuntaments i el govern de la Generalitat. 
 
Per a la realització d’aquesta distribució la Resolució ha considerat “l’increment que 
ha representat, per a la majoria d’ajuntaments de Catalunya, la participació en els 
ingressos de l’Estat (PIE) durant aquest exercici 2013 i en relació amb la PIE del 2012. 
En aquest sentit, amb caràcter general, els ajuntaments rebran la diferència entre 
l’import del FCLC atorgat el 2012 i l’esmentat increment de la PIE. Si no hi ha hagut 
increment, rebran la totalitat del FCLC atorgat el 2012. Així mateix, els municipis en 
els quals l’increment en concepte de PIE superi l’import del FCLC de 2012, no 
percebran cap import en concepte de FCLC per a l’any 2013.” 
 
Com a conseqüència de l’aplicació d’aquest criteri de distribució, Cornellà de 
Llobregat, conjuntament amb altres 107 més de Catalunya, que representen el 70% 
de la població total, no percebrà cap import procedent del Fons de cooperació local 
de Catalunya any 2013. El nostre municipi deixarà de cobrar 418.000 euros. 
 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 53

De l’anàlisi de la Resolució es desprèn amb claredat que no s’ajusta a l’ordenament 
jurídic vigent i que incorre en vicis de nul·litat de ple dret i d’anul·labilitat en la 
mesura que: 
 
 Ha estat dictada en infracció del principi de reserva de Llei del Parlament de 

Catalunya, establert en aquesta matèria per l’article 219.1 de l’Estatut 
d’Autonomia de Catalunya. 

 
 Ha estat dictada per òrgan manifestament incompetent per raó de la matèria, en 

la mesura que la dotació del Fons de cooperació i la determinació dels criteris de 
distribució entre els governs locals, correspon al Parlament de Catalunya. 

 
 Vulnera la normativa sobre compromisos de despesa amb càrrec a pressupostos 

futurs, regulada per l’article 21 de la Llei 1/2012, de 22 de febrer de Pressupostos 
de la Generalitat de Catalunya per al 2012, prorrogada per a l’any 2013, i els 
articles 36 i 38.1 del Reial Decret legislatiu 3/2002, de 24 de desembre. 

 
 Utilitza un criteri de distribució mancat de fonament legal i que: 
 

- És contrari a l’article 219.4 de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya i a l’article 
51 de la Llei 1/2012, de Pressuposts de la Generalitat de Catalunya de 2012, 
prorrogada per Decrets de la Generalitat de Catalunya. 

 
- Atorga, arbitràriament, caràcter definitiu als resultats econòmics de les 

bestretes corresponents als exercicis 2012 i 2013, de la participació en els 
ingressos de l’estat (PIE); quan és prou sabut que les esmentades bestretes no 
predeterminen en cap sentit les quantitats que finalment rebrà cada entitat 
local pel concepte de participació en els ingressos de l’Estat, ja que es troba 
subjecte a la determinació de la liquidació definitiva. 

 
 
Concretament, a l’exercici 2013, s’ha produït un increment molt important en les 
quanties de les bestretes (al voltant d’un 16% de mitjana) com a conseqüència d’una 
estimació molt optimista de la recaptació de l’Estat corresponent a dit exercici. A la 
vista de les dades disponibles de la recaptació real dels ingressos de l’Estat a 
novembre 2013, es constata que és substancialment inferior a la previsió realitzada. 
Per aquest motiu, és altament probable que l’import de la liquidació definitiva de 
l’exercici 2013 sigui negativa, incidint especialment en els Ajuntaments que han rebut 
bestretes superiors que es veuran doblement perjudicats, hauran de tornar aquest 
increment transitori de finançament i alhora no tindran cap ingrés pel Fons de 
Cooperació Local de Catalunya. 
 
A més, aquest criteri no atén ni a la capacitat fiscal, ni a la necessitat de despesa dels 
municipis, circumstància que es fa evident si es considera que com a conseqüència de 
l’aplicació d’aquesta resolució, 108 municipis, entre els quals es troba el de Cornellà 
de Llobregat, no rebran cap aportació econòmica, la qual cosa constitueix un perjudici 
econòmic efectiu als interessos de la nostra població i un clar atemptat als principis 
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d’objectivitat, equitat i no discriminació, clarificant d’una forma evident el marcat 
accent polític antilocal que demostra aquesta actuació, com altres a les que ens té 
acostumat l’actual govern de la Generalitat de Catalunya. 
 
Per tots els motius exposats, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Requerir la Vicepresidenta del Govern i consellera de Governació i Relacions 
Institucionals es deixi sense efectes la distribució efectuada per la Resolució de la 
mateixa GRI/2715/2013, de 19 de desembre, de distribució als municipis de Catalunya 
de la participació en els ingressos de la Generalitat integrada en el Fons Local de 
Catalunya, any 2013, per causa de nul·litat de ple dret. 
 
Segon.- Requerir el Govern de la Generalitat de Catalunya a realitzar una nova 
distribució del Fons de Cooperació Local de Catalunya, d’acord amb els criteris 
continguts a l’article 51 de la Llei 1/2012 de 22 de febrer, i amb respecte a la resta de 
disposicions de l’ordenament jurídic vigent. 
 
Tercer.- Notificar la present resolució al President de la Generalitat, a la 
Vicepresidenta del Govern de la Generalitat i consellera de Governació i Relacions 
Institucionals, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de 
Municipis, pel seu coneixement i als efectes oportuns. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, Regidor del Grup Municipal del PSC-PM 
 
Això és molt senzill. Hi ha una Resolució de la Vicepresidenta del Govern que 
diu el següent: “per cent vuit municipis no hi haurà Fons Local de 
Cooperació”. És a dir, quatre-cents divuit mil euros que havien de venir a 
aquesta ciutat d’aquest Fons Local de Cooperació, no vindran durant aquest 
any. Així de clar. 
 
Això es podria explicar, òbviament, amb les Llei amb no sé què, però què 
quedi clar, quatre-cents divuit mil euros que perd aquesta ciutat, i cent set 
més de Catalunya, per aquesta Resolució de la Vicepresidenta del Govern. 
 
Dir que aquesta Resolució és nul·la de ple dret, i podríem explicar, està a la 
Moció, els quatre punts pels quals és nul·la de ple dret. Òbviament és un tema 
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molt jurídic, un tema molt farragós, qualsevol que vulgui també ho podrà 
mirar perquè això ho hem presentat amb les al·legacions que hem fet a 
aquesta distribució d’aquest Fons. En tot cas aquí no ho diré però -ho torno a 
dir- quatre-cents divuit mil euros que perdrem gràcies a aquesta Resolució. 
 
I el que fem, òbviament, a més a més, d’haver fet aquestes al·legacions, és 
demanar i requerir a la Vicepresidenta del Govern que deixi sense efectes 
aquesta distribució i que continuïn amb aquest Fons Local i els ciutadans i 
ciutadanes de Cornellà, els noranta mil, puguin rebre aquests quatre-cents 
divuit mil euros. També requerir al Govern de la Generalitat a realitzar una 
nova distribució d’aquest Fons de Cooperació Local, i notificar tot això al 
President de la Generalitat, a la Vicepresidenta, a la Federació de Municipis i a 
l’Associació Catalana de Municipis, pel seu coneixement i efectes oportuns. 
 
Una última cosa, els cent vuit Ajuntaments, cent vuit ciutats que deixen de 
percebre aquests Fons són el 70% de la població de Catalunya. A Cornellà 
418.000 euros, per a que vostès es facin una idea, 418.000 euros significaria 
tancar una escola bressol. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
També em venen al cap temes nuls de ple dret, com pot ser la Disposició 
Addicional Tercera de l’Estatut, de 1.800 milions d’euros que diferents 
Governs han incomplert. Però bé suposo que això no deu ser important, 
perquè com això no deu afectar a Cornellà de cap manera, doncs no ho 
tractem i més val que no surti.  
 
En qualsevol cas, si el que busquem és que el Grup de Convergència digui que 
els nous criteris amb què s’ha aplicat no han estat debatuts ni consensuats 
amb l’Ajuntament, és veritat, tenen tota la raó. És que el Govern de la 
Generalitat, en aquest cas, no ho ha fet. I nosaltres, com a Grup Municipal, 
demanem la restitució d’aquests diners cap a la ciutat de Cornellà, com farà 
qualsevol Grup Municipal en altres ciutats que el que vol és mirar pels 
interessos de la ciutat. 
 
Però sí m’agradaria matisar-ho en un parell d’aspectes. Primer, sabem que en 
menys de quinze dies i ja amb la càrrega del pressupost aprovat a la 
Generalitat, del 2014, sortirà publicat al Diari Oficial de la Generalitat la 
dotació que rebran la totalitat dels municipis, entre ells la ciutat de Cornellà, 
on sabrem que serà pràcticament igual a la que va haver-hi al 2012. Això s’ha 
de dir, que al 2014 sabem que en menys de quinze dies ho tindrem. 
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La següent. Pel que fa referència a la del 2013, sabem que aquesta està 
pendent de pagar-se. I el que s’ha dit és que es pagarà. Malauradament no es 
pagarà immediatament, ja sabem la situació de la Generalitat i el que es farà 
es que pagarà durant els propers tres anys, és la situació que hi haurà. 
 
El que sí m’agradaria és puntualitzar el motiu pel qual hi han hagut aquest 
cent set Ajuntaments que no han rebut la quantitat del Fons de Cooperació 
Local. És molt senzill i vostè ho sap i, a més a més, ho exposa i ho diu a la 
mateixa Moció. O sigui, hi han uns municipis que tenen la participació en els 
ingressos de l’Estat, que hem rebut de més respecte a l’any anterior. Igual que 
aquest municipi ha rebut uns quants milions d’euros més, i això és el que 
vostès van posar i van pressupostar en el Pressupost, sabem que hi han 
municipis petits i mitjans que això no els afecta. I com que no els afecta, la 
decisió del Govern ha sigut donar preferència a aquells que no rebien aquesta 
quantitat de més. En el nostre cas ja sabem que són aquests tres, quatre 
milions d’euros. 
 
En tot cas, la finalitat no justifica la causa. Però sí hem de tenir clar, i el motiu 
pel qual tornem a estar al darrera i algun dia haurem de debatre i crec que 
aquí les forces sempre han estat d’acord, és l’incorrecte model de 
finançament dels Ens Locals. No és normal que els Ens Locals estiguin 
contínuament depenent de transferències d’altres Administracions. El que 
demanem és que cada Administració sigui responsable, no només de la 
despesa sinó dels ingressos que tinguem. I esperem en el futur que quan 
puguem fixar una nova Llei d’Hisendes Locals, apliquem els criteris que 
s’apliquen a la majoria dels països civilitzats d’Europa. 
 
En tot cas, i resumint, nosaltres els hi donarem suport. Són els diners que 
estan pactats que vindran a Cornellà, més d’hora o més tard. Però sí matisar la 
forma que fan servir per reclamar aquests diners. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Aquesta Moció o una similar l’hem estat discutint aquest matí al Ple de la 
Diputació de Barcelona, on hem tingut un suport pràcticament unànime. Com 
a tot arreu els Grups del Partit Popular decideixen fer de Portaveus del 
Govern, tant de bo! els Grups de Convergència no vulguin tampoc fer de 
Portaveus d’altres Governs, cadascú a lo seu. 
 
Només afegir dos elements que em sembla que són polítics i de calat. Un, 
Cornellà i les ciutats metropolitanes han deixat de tenir uns recursos amb els 
que contaven, i que necessitem per fer tirar els nostres serveis, perquè la 
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Generalitat de Catalunya ha de seguir fent servir els criteris de l’Estat Espanyol 
per redistribuir els recursos. No ens compliquem la vida, aquest és al final el 
que hem decidit, que la Generalitat fa servir criteris de l’Estat, necessitat del 
procés i demés, criteris de l’Estat per repartir els recursos de la seva pròpia 
guardiola. Em sembla, com a mínim políticament, enormement qüestionable, 
després hi ha elements jurídics que ja ha explicat el Tinent d’Alcalde que em 
sembla que són importants. 
 
I l’altre element que per a nosaltres té més pes encara, és que hem decidit, la 
Generalitat ha decidit que ciutats amb necessitats socials importants, com la 
nostra i com les grans ciutats metropolitanes, deixen de tenir aportació. 
 
Estem parlant d’això. Una llista on hi han una sèrie de municipis que reben 
vint mil, trenta mil, quaranta mil, que tots són Ajuntaments petits que 
segurament tenen moltes necessitats, que segurament tenen serveis que 
prestar, però que competencialment no tenen l’estructura de serveis públics 
que tenim nosaltres, ni tenen les necessitats socials que tenim nosaltres. Em 
sembla, des d’un punt de vista de justícia social, inacceptable i com aquest és 
l’element principal, al final els recursos públics han d’ajudar, i més en una 
situació de crisi, a recuperar la situació econòmica dels llocs i a ajudar a les 
famílies que ho necessiten.  
 
Entenem que és inacceptable, i no només donem suport a la Moció sinó que 
allà on sigui necessari acompanyarem també al Govern Municipal, perquè 
creiem que és absolutament injust i que tant de bo! no sigui només perquè és 
una Conselleria d’Unió Democràtica i sembla que Unió Democràtica té més 
bona relació amb Benestar que els altres. Tant de bo! la cosa canviï i es torni a 
on es tenia que tornar, a una taula on podem discutir si hi ha més o menys 
diners, però on es reparteixin els recursos en funció de les necessitats socials, 
no amb altres criteris. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Està clar que el Fons de Cooperació Local és un ingrés que està establert per 
l’Estatut de Catalunya com un recurs necessari pels Governs Locals, i que 
contribueix en aquest Ajuntament al sosteniment dels seus serveis, i a la 
pròpia exposició de motius que es fan a la Moció ja es fa referència que 
aquesta decisió per part del Govern de la Generalitat infringeix i vulnera la 
Normativa. 
 
Nosaltres presentem en aquest Ple una pregunta sobre aquest mateix tema 
que ja ha sigut contestada, en la que també dèiem que des de l’Associació 
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Catalana de Municipis ja s’ha denunciat el criteri del Govern Català per a 
repartir entre els Consistoris el Fons de Cooperació Local. I en aquest 
repartiment, en 2013 hi han un centenar de municipis, 108 crec que són 
exactament, que es quedaran sense l’aportació econòmica. 
 
Aquesta mesura el que constata és la manca de sensibilitat i de coneixement 
de la realitat del territori per part de la Generalitat, ja que no s’ha tingut en 
compte l’esforç dels Ajuntaments per a poder prestar aquests serveis 
essencials. I aquest fet ja l’han denunciat nombrosos Ajuntaments i altres 
molts han interposat contenciosos administratius contra el Govern de la 
Generalitat. 
 
Nosaltres considerant que el nostre Ajuntament deixarà de cobrar, de 
percebre quatre-centes divuit mil euros i que aquesta quantitat de cara al 
2013 ja havia estat pressupostada, demanaríem s’introduís una esmena que 
recollís el següent punt. Encara que el Portaveu de Convergència hagi dit, ha 
anticipat que en catorze o quinze dies això estarà pagat, és una cosa que 
encara no tenim la certesa.  
 
Nosaltres demanaríem que, en cas de que el Govern de la Generalitat no 
rectifiqui, prendre per part d’aquest Ajuntament totes les accions legals 
necessàries per recorre aquesta resolució contra el propi Òrgan que la va 
dictar, així com mitjançant la via contenciosa administrativa. 
 
 
Senyor Sergio Fernández Mesa, Regidor del Grup Municipal del PSC-PM 
 
De fet, el que el Govern de la Generalitat ha dit és el següent: “el Govern 
Autonòmic té la voluntat”, i ens quedem amb això “la voluntat” “de 
compensar els diners que alguns”. Ens quedem amb això, “alguns 
Ajuntaments han deixat de percebre del Fons de Cooperació Local de 
Catalunya del 2013”. És a dir, té la voluntat de alguns Ajuntaments. Això 
sembla ser que són paraules de la Vicepresidenta del Govern, la senyora Joana 
Ortega. 
 
Si ens anem al discurs que va fer la Vicepresidenta al Ple del Consell dels 
Governs Locals, que es va fer al desembre crec, no perdó, divuit de setembre 
de 2013 al Saló de Cents de l’Ajuntament. 
 
La Vicepresidenta va dir el següent: “a més dels imports que els Ens Locals 
rebran del mecanisme del Fons de Proveïdors, el Govern de la Generalitat 
utilitzarà el seu Fons de Liquiditat Autonòmica per pagar el deute amb el mon 
local. Així pràcticament tots els Ens Locals que no rebin els deutes que la 
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Generalitat hi tenia mitjançant el mecanisme financer de l’Estat -ara dic jo 
Cornellà- els rebran directament de la Generalitat abans de finalitzar l’any 
2013. 
 
Aquesta és la meva prioritat, eixugar abans no acabi l’any el deute de sis-cents 
milions d’euros que el Govern de la Generalitat té amb els Ajuntaments 
catalans”. Encara som un Ajuntament català nosaltres, no?, crec que sí. 
 
“Aquest és el nostre compromís, que ja s’ha començat a posar en marxa. I que 
més que una promesa és un fet. Avui ja tenim programades transferències a 
sis-cents dinou Ajuntaments de Catalunya, que en els propers dies dintre 
d’aquest mes de setembre rebran pagament de com a mínim d’un terç de tots 
els imports pendents de la Generalitat”. Imagino que Cornellà no estava en 
aquest terç, imagino. 
 
“En els mesos de novembre i desembre el Govern de la Generalitat té la ferma 
voluntat”, comparem abans era voluntat aquí és ferma voluntat, “de prioritzar 
els pagaments de la resta del deute amb el mon local que quedi fora del 
mecanisme de pagament a proveïdors”. 
 
A veure, siguem seriosos, si aquí hi havia la ferma voluntat i no ho han fet, 
com m’haig de creure jo que quan només diu la voluntat, ho faran?. A veure, 
sap vostè, senyor Rossell, quant és el deute reconegut de la Generalitat vers 
aquest Ajuntament de fa una setmana?, prop de quatre milions d’euros. Sap 
vostè quin és el deute total que té la Generalitat amb aquest Ajuntament?, 
entre deu i dotze milions d’euros. Bé, ens haurien d’haver pagat un terç abans 
del 31 de desembre, com a mínim, quatre milions. Home, a mi em sembla una 
broma això del Fons Local, una broma. 
 
I després alguns escrivint articles dient que les aportacions de la Generalitat 
han pujat. Li dic amb tot l’afecte i amb tot el respecte del mon, “fem de 
Regidors de Cornellà i no fem de Delegats del Govern de la Generalitat a 
Cornellà”, càrrec que no existeix. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz, Elisabeth Morales Sánchez i Maria Isabel 
Pérez Espinosa. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Tercer.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, sobre personal mínim al 
Parc de Bombers de Cornellà. 

Moció PP, personal mínim 
Parc de Bombers. 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
Bombers de la Generalitat es regeix per un sistema de mínims de personal que 
garanteix una capacitat d’actuació en emergències i que dota als diferents vehicles 
del servei d’un número preestablert de bombers en cas d’actuació. El dit sistema de 
dotació mínima no és vulnerable ni a les situacions de conflicte laboral previstes per la 
llei ni en l’excepcionalitat de cap dia i horari de l’any. 
 
L’actual manca de previsió i negativa a incorporar personal de substitució a les 
jubilacions des de fa 3 anys ha fet que aquesta assignació mínima es vulneri 
constantment per part de la pròpia administració. 
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El parc de Cornellà cobreix la població del municipi de Cornellà i és la primera ajuda 
als parcs limítrofes de l’Hospitalet, Sant Feliu i Sant Boi. 
 
Disposa de vehicles d’autobomba i un vehicle especial per a focs d’indústria 
anomenat autobraç. La dotació mínima d’intervenció de l’autobraç és de 2 bombers i 
el de les autobombes de 3. Per tant, el personal mínim del parc està establert en 5 
bombers. Al reduir el personal de 5 a 4 bombers en el parc fa que l’autobraç no sigui 
un recurs disponible. 
 
Encara que el personal sigui igualment informat com 4, alguns comandaments (cap 
de sector o cap de guàrdia) fan servir a un bomber com a conductor del seu vehicle 
lleuger, amb el que la disponibilitat reial del parc és, en ocasions, inclús de 3 bombers. 
 
La recopilació d’incidències de personal de Metropolitana Sud mostra que per a 
Cornellà, hi ha registrat com incidències: 
 
20/12 > 4 bombers 
24/12 > 4 bombers 
26/12 > 4 bombers 
31/12 > 4 bombers 
01/01 > 4 bombers 
04/01 > 4 bombers 
05/01 > 4 bombers 
 
Aquesta greu situació d’incompliment, per part de la Generalitat, dels serveis mínims 
del parc de bombers al nostre municipi, va en contra de la seguretat de tots els 
veïns/es de Cornellà. 
 
És en aquest sentit i per tot l’exposat, el Grup del Partit Popular en aquest 
Ajuntament, proposa al Ple el següent: 
 

ACORD 
 
Que des d’aquest Ajuntament s’insti al Departament d’Interior de la Generalitat, a 
què doni fi a aquesta situació i compleixi amb el sistema de mínims de personal del 
parc de bombers de Cornellà. 
 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
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Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Aquesta Moció ve per la manca de personal al Parc de Bombers de Cornellà. 
L’explico breument, encara que ja la tenen tots. Crec que és meridianament 
clara en l’exposició de motius, Bombers de la Generalitat es regeix per un 
sistema de mínims de personal que garanteix una capacitat d’actuació 
d’emergències i que dota als diferents vehicles del servei d’un número 
preestablert de bombers en cas d’actuació.  
 
Aquest sistema de dotació mínima no és vulnerable ni a les situacions de 
conflicte laboral previstes per la Llei ni en l’excepcionalitat de cap dia ni horari 
de l’any.  
 
L’actual falta de previsió i negativa a incorporar personal de substitució a les 
jubilacions des de fa tres anys ha fet que aquesta assignació mínima es vulneri 
constantment, per part de la pròpia Administració. Aquest incompliment per 
part de la Generalitat, dels serveis mínim del Parc de Bombers, va en contra 
de la seguretat dels veïns i veïnes de Cornellà i és per aquest motiu que 
portem al Ple aquesta Moció sol·licitant que s’insti al Departament d’Interior 
de la Generalitat, a que compleixi amb el sistema de mínims de personal del 
Parc de Bombers de la nostra ciutat. Gràcies. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Tan sols ratificar el que ha dit el Portaveu del Partit Popular. Estem 
completament d’acord amb que no pot ser que es donin aquestes situacions a 
la nostra ciutat. No pot ser que el dia 24 de desembre no hi haguessin els 
bombers que eren necessaris, el dia de Sant Esteve tampoc, el dia de Cap 
d’Any tampoc, el dia 1 i la Nit de Reis tampoc. 
 
Entenem que és la Generalitat la que ha de garantir aquests serveis mínims, 
aquest personal mínim i nosaltres els hi donem suport en aquesta Moció. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
També, sense que serveixi de precedent, votarem a favor d’una Moció del 
Partit Popular, en aquest cas perquè creiem que han fet bé la feina. 
 
Bombers en Lluita és un grup que ens va fer arribar diferents correus 
electrònics als Regidors i Regidores de l’Ajuntament, explicant-nos quina és la 
situació. 
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El Grup Popular va ser el primer que va plantejar les seves reivindicacions com 
una Moció, no oblidem que estem a l’Ajuntament, no estem a l’òrgan que ha 
de resoldre això, però entenem que té interès municipal, i que per tant és una 
reivindicació i una explicació que també ens fan els bombers i les bomberes i 
que té interès i és preocupant. 
 
M’afegeixo a les intervencions dels dos Portaveus anteriors. Creiem que té 
sentit votar-la i per tant li donem suport, perquè entenem que és una 
reivindicació bàsicament de la gent que està al cos de bombers de Cornella, 
però també entenem que és una necessitat de la ciutat. És una desprotecció 
de la ciutat que no podem acceptar. 
 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la Comissió Informativa 
de Política Territorial i Seguretat  
 
Nosaltres també votaríem a favor, pels mateixos arguments que han dit els 
Grups, entre d’altres coses perquè no pot ser que la seguretat dels nostres 
ciutadans estigui, per falta de bombers, en entredit. Per tant també votaríem 
a favor. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Si no hi ha cap intervenció més la donaríem per aprovada dient que nosaltres 
ja hem fet gestions, les vam fer el primer dia que vam tenir informació. El 
problema està en l’actitud i la posició que té la Conselleria sobre aquest tema. 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Quart.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, sobre informació del 
Departament de Serveis Socials. 

Moció PP, informació del 
Departament de Serveis 
Socials. 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
Tenint en compte que a judici de la Sra. Regidora de Serveis Socials, els Regidors de 
l’oposició no poden tenir accés als expedients d’aquest Departament. 
 
Tenint en compte que existeix una partida de quasi 400.000 € que es destinen a 
despesa directa a persones per part del Departament de Serveis Socials. 
 
Tenint en compte que aquesta regidoria assevera que és major el número de persones 
que sol·liciten atenció dels Serveis Socials i que aquest departament està desbordat, 
atès que la quantitat econòmica de la partida no arriba per a atendre tots els casos. 
 
Tenint en compte que aquest Govern en més d’una ocasió ha instat a aquest Grup a 
que sol·liciti ajuda a altres administracions. 
 
Tenint en compte que en reiterades ocasions hem demanat informació i aquesta no 
se’ns ha donat i que per aquest motiu el Grup Municipal del PP en aquest Ajuntament 
(per altra part, primer grup en l’oposició) manca d’informació exacta. 
 
Per tot l’exposat, proposem al Ple els següents: 
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ACORDS 

 
Primer.- Que el departament de Benestar Social, semestralment, presenti una 
memòria-informe en la que, sense incloure dades personals dels sol·licitants, 
dictamini: 
 
a.- Número de sol·licituds d’ajuda de Serveis Socials que presta aquesta ciutat. 
 
b.- Breu explicació del motiu i de la sol·licitud. 
 
c.- Breu explicació dels expedients acceptats, formes d’ajuda i diner destinat a la 

mateixa. 
 
e.- Número d’expedients rebutjats o no atesos i els motius pels quals van ser 

rebutjats. 
 
f.- Adjuntar en aquesta memòria el barem (en el cas de que existeixi) pel qual es 

regeixi aquest departament per a aprovar o rebutjar els expedients. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, Regidor del Grup Municipal del PP  
 
La Moció és per sol·licitar un instrument de treball on es recullin totes les 
dades exhaustives de l’exercici que es fan als Serveis Socials. 
 
Com que des de la Regidoria ens diuen que per una qüestió d’ètica 
professional no podem tenir accés als expedients personals d’aquelles 
persones que acudeixen als Serveis Socials, i no volem entrar en una dinàmica 
destructiva de si té o no té raó des d’un punt de vista legal o jurídic però si 
entenem que per fer el treball no només nosaltres sinó el Govern, necessitem 
aquesta mena d’informació. 
 
Hem ideat un instrument al qual es reculli o es faci una memòria dels 
expedients que entren de forma directa o en persona a Serveis Socials, que 
se’ns digui quina mena d’ajuda es sol·licita, el motiu pel qual es concedeix o el 
motiu pel qual no es concedeix l’ajuda, i la partida que es destina a aquesta 
ajuda. Simplement aquest resum de manera que nosaltres creiem que, 
primer, tots tindríem més clares les necessitats reals i directes dels ciutadans 
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de Cornellà. Segon, quan tinguem que demanar a una altra administració 
sabrem per què estem demanant i què ens falta. I tercer, és un instrument 
que en aquests moments no existeix i que crec que arriba a regular 
objectivament un tema dels serveis socials, seria ideal. 
 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
S’ha presentat una esmena parcial a la Moció. 
 
 
 
Senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-Delegada de la Comissió 
Informativa de Polítiques de Benestar Social 
 
Primer aclarir un matis abans d’explicar l’esmena. Allò que hem explicat per 
activa i per passiva a la Comissió Informativa és que degut a la gran demanda 
de famílies necessitades dels ajuts dels serveis socials i de la seva atenció, no 
teníem professionals disposats o disponibles -millor dit- a fer moltes 
memòries. 
 
El que es va dir és que a finals d’any sí que es recollien les dades per justificar 
les subvencions que es reben d’altres administracions o que estan signades i 
reconegudes, com ja està dit en aquest Ple, i per tant, a principis d’any es faria 
un resum. Aquest resum es va lliurar a la Comissió Informativa del mes de 
gener, que el Partit Popular en aquell moment era absent i després se l’ha 
enviat per correu electrònic. 
 
Dit això, l’esmena té dues parts. Una seria la incorporació a l’exposició de 
motius del que acabo de dir, amb el propòsit de facilitar aquesta informació i 
de no sobrecarregar excessivament als equips de professionals dels serveis 
socials, perquè entenem que això aniria en detriment de la quantitat de 
famílies que es podrien atendre, de la qualitat d’aquesta mateixa atenció, per 
això proposem l’adopció del següent acord que recull part de les demandes 
plantejades a la Moció. 
 
El que proposem és que des de l’Àrea de Benestar Social, concretament des 
del Departament d’Acció Social, semestralment es facilités a tots els Grups 
Municipals el nombre de sol·licituds d’ajuts econòmics presentats als serveis 
socials, el motiu de la concessió d’aquests ajuts, és a dir, en concepte de què, 
l’import de les mateixes i la situació de les sol·licituds aprovades, denegades o 
anul·lades. 
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Evidentment l’aprovació o denegació de les ajudes sempre va subjecte a que 
la família demandant o la persona demandant o usuari o usuària, compleixi o 
no els requisits que, per altra banda, els criteris o requisits són els que 
garanteixen la justícia social, l’equitat i la igualtat, com fem des de qualsevol 
administració, no només des de la municipal, els ajuts que provenen de la 
Generalitat de Catalunya, fins i tot de la mateixa Administració General de 
l’Estat. 
 
L’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC-PM, una vegada traduïda a 
la llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
Incorporar a l’exposició de motius: 
 
Amb el propòsit de facilitar la informació sol·licitada i de no sobrecarregar 
excessivament als equips de professionals dels serveis socials municipals amb 
extensos informes, donada la gran afluència de persones demandants dels mateixos 
en aquest moment conjuntural tan complicat, proposem al Ple l’adopció del següent 
acord. 
 
 
Modificar l’acord en el següent sentit: 
 
Primer: 
 
Que el Departament d’Acció Social, semestralment faciliti als grups municipals les 
següents dades: 
 
a) Número de sol·licituds d’ajuda econòmica presentades als Serveis Socials. 
 
b) Motiu de concessió de les ajudes. 
 
c) Import de les ajudes concedides. 
 
d) Situació de les sol·licituds: aprovades, denegades, anul·lades. Aquesta aprovació o 

denegació s’entendrà efectuada en base als criteris interns del departament 
d’Acció Social. 

 
Aquesta informació serà facilitada en un document Excel, en el que hi haurà un 
recompte final d’aquestes dades. 
 

... 
 



 68

Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Abans de continuar, manteniu la Moció?. 
 
 
Senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, Regidor del Grup Municipal del PP  
 
Si 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Només per manifestar el nostre vot favorable, que se’ns lliuri als Grups 
Municipals aquesta informació del que és el suport en ajuts socials amb 
aquesta periodicitat, que cada sis mesos tinguem disponibilitat d’aquestes 
dades. Gràcies. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Tres coses ràpides. La primera, els més vells del lloc recordareu a aquest 
Portaveu al mandat passat, plantejar en aquest Ple la necessitat d’intentar 
caminar, intentar tenir més reglamentat el sistema d’ajudes que donem i 
intentar fer un exercici de transparència. Tot això sempre equilibrat amb el 
tipus de dades que treballem, perquè en definitiva la primera cosa que hem 
de dir -i ho hem de dir, companys del Partit Popular- és que ens fa una mica 
de por per què esteu demanant això. Perquè tenim la sensació que a vegades 
amb aquest tipus d’informació s’ha fet a molts altres Ajuntaments, un ús 
absolutament populista o absolutament desproporcionat de les ajudes i del 
que es rebia. Per tant, ens fa una mica de por, però en tot cas creiem que la 
transparència garanteix, hem de garantir que hagi una transparència, per tant 
que els Regidors i les Regidores podem accedir a la informació, però sempre 
amb criteris de confidencialitat i criteris d’utilització amb certa prudència de 
les dades que reflecteixen. 
 
No va per vosaltres cinc sinó pel que han fet altres Regidors i Regidores en 
altres Ajuntaments de l’Àrea Metropolitana amb les dades dels Serveis 
Socials, i crec que no ha estat bo ni per la democràcia, ni per les ciutats, ni pel 
clima social dels municipis.  
 
Però, en definitiva, feta aquesta apreciació nosaltres creiem que l’esmena que 
planteja la Regidora de Benestar Social és correcta, no hem d’oblidar que 
estem parlant de dades sensibles. Per tant, nosaltres creiem que ha de ser 
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equilibrat i proporcional i ha de ser possible equilibrar la transparència, el ser 
conscient d’aquelles dades sensibles i un element per a nosaltres important, 
la confiança en els professionals. No són els Regidors i les Regidores, és que 
hem de revisar les ajudes socials que es donen a la ciutat, creiem que per això 
tenim bons professionals que han de poder valorar els casos, poder valorar les 
situacions socials que es plantegen i han de poder donar ajudes en funció de 
criteris absolutament professionals.  
 
Creiem que això és el pel que hem d’apostar en aquesta Moció, no té sentit 
anar més enllà, però crec que si no és en aquest mandat en els propers anys 
aquest Ajuntament ha d’intentar garantir que tot això sigui possible. Que 
sapiguem quins diners tenim per ajudes, quantes ajudes es donen i perquè, i 
alhora garantir la suficient confidencialitat i la suficient confiança en els 
equips professionals que creiem que és possible. De fet, si no em falla la 
memòria la Diputació de Barcelona ja ha anat treballant en això, i hi han 
experiències que així ho plantegen. Per tant, amb la voluntat d’ajudar a la 
transparència, no d’ajudar al populisme, li donarem suport. 
 
 
 
Senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, Regidor del Grup Municipal del PP  
 
Primer, és veritat que el Partit Popular va estar absent en la Comissió de 
Serveis Socials però no és cert que la informació que vostè va donar en 
aqueixa Comissió tingui res a veure amb el que s’està sol·licitant. És que no és 
tan cert com que a més vostè està proposant donar-la. 
 
La informació que estem sol·licitant, ni l’any passat, ni l’anterior ni l’altre, hem 
sol·licitat de forma amistosa veure expedients, i vostè ens ha dit que no els 
podíem veure per la seva ètica professional, i li recordo fa molt de temps que 
el pensament únic es va deixar de moda en aquest país. El que sol·licitem s’ha 
demanat en dos Comissions anteriors, en dos Comissions Informatives, no en 
aquest Ple.  
 
Per últim, és tan important perquè es dona un ajuda com perquè es denega, 
perquè per descomptat si no sabem perquè es denega mai podrem arribar a 
saber perquè ens falten diners per a serveis socials. És a dir, segur, segur, 
segur, estic molt segur i sense conèixer dades, que a aquest Ajuntament com 
a moltes altres Administracions li falta diners per a prestar serveis socials en la 
ciutat. I avui en dia no podem dir que ens falti, perquè segons vostè, a qui no 
se li dóna és perquè no se’ls ha de donar, i asseguro que hi ha gent que se 
l’hauria de donar i no se li pot donar. 
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En referència al que diu l’amic Arnau -i dic amic perquè és amic, ens coneixem 
des de fa molt de temps Arnau- et puc assegurar que el representar un Partit 
o tenir un pensament diferent al teu no significa que no entenguis al ciutadà 
de Cornellà, que no siguis de Cornellà i que no respectis els problemes de la 
ciutat de Cornellà. Quan es sol·licita aquesta informació és per millorar la vida 
d’aquests ciutadans, i la nostra, no per fer cap odissea ni cap quimera ni cap 
populisme. 
 
 
 
Senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-Delegada de la Comissió 
Informativa de Polítiques de Benestar Social 
 
Jo no he dit que es tingués a la darrera Informativa del mes de gener totes les 
dades que vostè sol·licita, es va fer un resum de tot l’any, que és el que ja li 
vaig dir fa dos mesos que faríem.  
 
El que vostè diu a la seva Moció és, sense tenir en compte les dades 
personals. Vostè no es va expressar en aquests termes. I en qualsevol cas, i 
reforçant el què ha dit el Portaveu d’Iniciativa Verds perquè, em sembla que 
és de sentit comú, les ajudes econòmiques formen part d’un treball individual 
i familiar que fan uns i unes professionals, evidentment, atenent als criteris 
fixats per cadascuna de les Administracions -torno a recordar- i atenent a la 
informació de la que disposen i que els hi donen les famílies. Sempre un 
professional fa un diagnòstic mèdic o fa un pla individual de treball per una 
família o per un usuari, sempre hi ha una petita part d’arbitrarietat que té que 
veure amb la teva pròpia formació i amb com apliques els criteris i els 
coneixements dels que disposes, i la informació que t’explica, que t’acredita la 
pròpia família. 
 
Dit tot això, el que estem proposant ara és, a més del que ja hem donat que 
era anual, doncs ara ho donarem semestral, i no hi ha cap mena de problema, 
i en els termes que proposem en la nostra esmena. 
 
 
 
Senyor Manuel Jesús Casado Ruiz, Regidor del Grup Municipal del PP  
 
Solament m’agradaria dir que si al punt Primer, incís b, a més de motiu de 
concessió de les ajudes, es digués motiu de la negació de les ajudes, potser 
aquest debat de “dimes i diretes” no s’hauria produït. Perquè a la fi diuen que 
afegim a la nostra exposició de motius aquest paràgraf, perfecte, i a més, ens 
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diuen tot el que nosaltres sol·licitem, perfecte. Simplement ens agradaria que 
també es faci constar el motiu de la denegació de l’ajuda. Sent aquest canvi jo 
no entenc quin és el problema de no poder votar aquesta Moció, o la seva, o 
les esmenes, no ho entenc. 
 
 
Senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-Delegada de la Comissió 
Informativa de Polítiques de Benestar Social 
 
El que el Regidor del Partit Popular proposa i que m’ha comentat abans de 
començar el Ple, és que en el punt b, on diu, “motiu de concessió de les 
ajudes”, posés també “concessió o denegació”, que jo ho recullo més avall. 
Per tant no tinc cap problema atenent a què és l’interès general per la ciutat i 
per demanar diners fora quan calgui, perquè evidentment els recursos 
municipals no són il·limitats. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC-PM és 
aprovada per unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
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Després d’això la moció queda redactada en els termes següents: 
 
... 
 
Tenint en compte que a judici de la Sra. Regidora de Serveis Socials, els Regidors de 
l’oposició no poden tenir accés als expedients d’aquest Departament. 
 
Tenint en compte que existeix una partida de quasi 400.000 € que es destinen a 
despesa directa a persones per part del Departament de Serveis Socials. 
 
Tenint en compte que aquesta regidoria assevera que és major el número de persones 
que sol·liciten atenció dels Serveis Socials i que aquest departament està desbordat, 
atès que la quantitat econòmica de la partida no arriba per a atendre tots els casos. 
 
Tenint en compte que aquest Govern en més d’una ocasió ha instat a aquest Grup a 
que sol·liciti ajuda a altres administracions. 
 
Tenint en compte que en reiterades ocasions hem demanat informació i aquesta no 
se’ns ha donat i que per aquest motiu el Grup Municipal del PP en aquest Ajuntament 
(per altra part, primer grup en l’oposició) manca d’informació exacta. 
 
Amb el propòsit de facilitar la informació sol·licitada i de no sobrecarregar 
excessivament als equips de professionals dels serveis socials municipals amb 
extensos informes, donada la gran afluència de persones demandants dels mateixos 
en aquest moment conjuntural tan complicat, proposem al Ple l’adopció del següent. 
 

ACORD 
 
Primer: 
 
Que el Departament d’Acció Social, semestralment faciliti als grups municipals les 
següents dades: 
 
a) Número de sol·licituds d’ajuda econòmica presentades als Serveis Socials. 
 
b) Motiu de concessió o denegació de les ajudes. 
 
c) Import de les ajudes concedides. 
 
d) Situació de les sol·licituds: aprovades, denegades, anul·lades. Aquesta aprovació o 

denegació s’entendrà efectuada en base als criteris interns del departament 
d’Acció Social. 

 
Aquesta informació serà facilitada en un document Excel, en el que haurà un 
recompte final d’aquestes dades. 

... 
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VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció amb l’esmena del PSC-PM és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Cinquè.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EUiA-E, per la sanció dels 
immobles permanentment desocupats propietat d’entitats financeres i 
altres grans empreses. 

Moció ICV-EUiA-E, sanció 
immobles desocupats. 

MOCIÓ 
 
... 
 
Atès que amb data 20 de desembre de 2012 el Ple va acordar instar el Govern de 
l’Estat a una suspensió dels desnonaments de la residència habitual al que es puguin 
acollir tots els col·lectius veritablement vulnerables, continuar reforçant 
l’assessorament i suport als afectats i afectades pels processos d’execució hipotecària 
en l’Oficina de Mediació Hipotecària creada en el marc de l’Acord Social Contra la crisi 
de Cornellà. 
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Atès que en el mateix Plenari l’Ajuntament de Cornellà va acordar tornar a sol·licitar 
establir per llei que les entitats financeres redueixin les quotes de les hipoteques de 
les famílies que pateixin la crisi. 
 
Atès que en el Ple de 25 d’Abril de 2013 l’Ajuntament va acordar exigir a totes les 
administracions reconèixer el dret a l’habitatge, frenar els desnonaments, i donar 
funció social als habitatges buits. 
 
Atès que el vigent Estatut d’Autonomia de Catalunya, estableix en el seu article 26 
que les persones que no disposen dels recursos suficients tenen dret a accedir a un 
habitatge digne, per a la qual cosa els poders públics han d’establir per llei un sistema 
de mesures que garanteixi aquest dret de forma efectiva. 
 
Atès que en el mateix sentit la Constitució espanyola en els seus articles 47 i 33 recull 
aquest dret i la garantia d’un habitatge digne i adequat així com la funció social que 
delimita el contingut del dret de propietat. 
 
Atès que la “Iniciativa Legislativa Popular per la dació en pagament retroactiva i el 
lloguer social” impulsada per un milió i mig de ciutadans i ciutadanes, no va ser atesa 
i va ser desvirtuada al Congrés dels Diputats i que les mesures impulsades pel Govern 
de l’Estat deixen sense solució el problema de més del 80% de les famílies que avui 
estan en risc de perdre el seu habitatge. 
 
Atès que les administracions locals, infradotades de recursos, són les que reben en 
primera instància l’impacte social d’aquesta situació, en tant que les més properes a 
la ciutadania. 
 
Atès que el context descrit i la situació d’emergència en que es troba gran part de la 
població s’està traduint també en un significatiu augment de les ocupacions 
d’habitatges als municipis. Una forma d’accés a l’habitatge que augmenta el grau de 
vulnerabilitat social dels qui es veuen abocats a recorre-hi. 
 
Atès que la manca de recursos, i amb la reforma legislativa també de competències, 
de les administracions locals per fer front a la problemàtica contrasta amb els milers 
de pisos en desús que acumulen les entitats financeres i les seves immobiliàries, 
actors principals i part responsable de la bombolla immobiliària. Aquestes finques, 
sovint obtingudes com a conseqüència d’execucions hipotecàries, es mantenen buides 
ja sigui a l’espera de que el preu de mercat torni a elevar-se, o bé perquè es troben a 
la venda o a lloguer a preus inaccessibles per part de la població. El resultat són 
milers d’habitatges destinats exclusivament a una funció especulativa, eludint la 
funció social que segons l’article 33 de la Constitució Espanyola (CE) ha de complir el 
dret de propietat. 
 
Atès que el Fondo Social de Vivienda creat pel Ministerio de Fomento, continua 
disposant de poc més del 3% dels habitatges procedents dels bancs i caixes 
intervinguts, malgrat que van ser rescatats amb diners públics. 
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Atès que el Ple Municipal de Cornellà de Llobregat en la seva sessió de 25 d’abril de 
2013 també va instar el Govern de la Generalitat a crear, el més aviat possible, el 
Fons Social d’Habitatges de Catalunya partint dels pisos del parc privat desocupat 
principalment els que han quedat en mans de bancs i caixes intervingudes, i reclamar 
al Ministerio de Fomento que cedeixi l’administració d’aquests habitatges a la 
Generalitat de Catalunya per gestionar-lo concertadament entre la pròpia 
Generalitat, els Ajuntaments i les entitats socials. 
 
Atès que en el mateix Ple Municipal es va acordar demanar recuperar les 
determinacions dels apartats 6 i 7 de l’article 42 de la llei catalana 18/2007 de 28 de 
novembre, per permetre, en determinats casos, el lloguer forçós i garantir la funció 
social i l’ocupació efectiva dels habitatges buits de forma injustificada. 
 
Atès que les entitats financeres mantenen habitatges buits a Cornellà de Llobregat, i 
que diferents entitats socials de la ciutat que atenen a persones afectades per la 
pèrdua del seu habitatges com la Federació d’Associacions de Veïns o la Plataforma 
d’Afectats per la Hipoteca demanen que aquests habitatges compleixin una funció 
social. 
 
Atès que una situació de desocupació permanent d’un habitatge pot ser una situació 
considerada com d’utilització anòmala de l’habitatge, d’acord amb el que estableix 
l’article 41 de la LDHC. 
 
Per tot això, el Grup d’ICV-EUiA proposa al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Manifestar el compromís de seguir impulsant mesures municipals efectives 
en desenvolupament de la Llei 18/2007, de 28 de novembre amb l’objectiu de 
garantir el dret a l’habitatge de la població i fer front a l’emergència habitacional. 
 
Segon.- Garantir els recursos necessaris per detectar, comprovar i registrar els 
immobles que es troben en situació de permanent desocupació, començant pels que 
són propietat d’entitats financeres i altres grans empreses. 
 
Tercer.- Realitzar les modificacions reglamentàries municipals oportunes per instruir 
procediments administratius sancionadors un cop es coneguin i comprovin la 
desocupació dels habitatges. En aquest sentit, reclamar als propietaris dels immobles 
desocupats la facilitació de l’accés social als habitatges i en cas de negativa, i un cop 
esgotat el termini atorgat per a corregir la situació, establir fórmules per imposar 
sancions, tal i com determina l’article 113.1 de la llei 18/2007. 
 
Quart.- Instar el Govern de la Generalitat a emprendre accions en aquest àmbit amb 
la mateixa finalitat, dins el marc de les seves competències, tot introduint les millores 
legals necessaris per facilitar l’accés a l’habitatge. 
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Cinquè.- Transmetre aquesta moció pel seu coneixement i adhesió a les Entitats 
Municipalistes, al Parlament de Catalunya, al Consell Comarcal del Baix Llobregat, als 
diferents grups parlamentaris, a la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i a les 
Associacions veïnals de Cornellà. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Gràcies Alcalde i gràcies a les persones que encara segueixen a la Sala de 
Plens, avui és un Ple especialment llarg.  
 
En tot cas insistir en el que he dit en altres moments, crec que en aquest 
Ajuntament, i de fet així ho explica l’exposició de motius, hem portat diverses 
vegades la problemàtica dels habitatges, especialment la problemàtica de les 
persones que perden el seu habitatge, no serà el primer debat i 
malauradament crec que tampoc serà l’últim.  
 
En aquest cas, aquesta Moció el que fa és un cert recull del que l’Ajuntament 
ha anat aprovant en Mocions diverses, Mocions del nostre Grup, Mocions del 
Partit Socialista, Mocions, fins i tot crec de Convergència, que han anat una 
mica a marcar un cert full de ruta del que l’Ajuntament ha anant fent en 
política d’habitatge, especialment en polítiques de lluita contra la gent que 
perd l’habitatge; recursos a Serveis Socials per ajudar a la gent que perd 
l’habitatge, Oficina de Mediació Hipotecària, facilitació d’habitatges en el seu 
cas a Procornellà amb lloguers més assequibles i plantejaments a aquelles 
Administracions que els hi correspon del que han de fer, derogació dels 
desnonaments, sol·licitud de creació d’un Fons d’habitatges socials amb els 
habitatges buits d’aquells bancs que han estat rescatats, etc ... 
 
Crec que l’exposició de motius és prou llarga, no vull avorrir més encara a la 
gent. El que fem avui és ampliar el que en definitiva hem anat dient amb 
propostes i demandes que hem anat recollint, però especialment amb 
propostes que ens fan la Federació d’Associacions de Veïns i també la 
Plataforma d’Afectats per la Hipoteca, tant de Cornellà com del conjunt de 
Catalunya que ens manifesten la necessitat d’intentar estudiar la possibilitat 
de sancionar o almenys de conèixer, quins habitatges buits tenen les entitats 
financeres i les empreses vinculades a ells o les grans empreses i que en 
aquest moments no els estan donant una funció social. 
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Com molt bé diu la Constitució, en general la propietat privada està garantida 
però la propietat dels habitatges ha d’anar vinculada a una funció social. En 
definitiva, del que estem parlant és d’intentar detectar a la ciutat quins 
habitatges tenen les grans entitats financeres i les empreses, aquells 
habitatges que no se’ls està donant una funció social, per tant, no estan 
llogats, no estan venuts, no estan en cap conveni de cap tipus, i veure de 
quina manera es poden posar en funcionament de la ciutat i d’aquelles 
persones que ho necessiten. 
 
Una de les opcions, i per això és el que planteja la Moció, és que es puguin 
estudiar mecanismes de sanció econòmica a aquella gent que té els 
habitatges buits, començant per aquell grup d’immobiliàries que provenen o 
que tenen vinculació o les pròpies entitats financeres, especialment aquelles 
que han rebut el rescat bancari. La idea és, en aquests moments, i és un debat 
que hem tingut en aquest Ple moltes vegades, en aquesta crisi immobiliària, 
en aquesta crisi amb un crac de la bombolla immobiliària, no poden perdre 
només els ciutadans i les ciutadanes. Si hem de perdre, la pèrdua s’ha de 
repartir i en aquests moments la percepció que tenim nosaltres com a Grup, i 
crec que és una percepció social, és que només estan perdent les persones i 
les famílies, i que aquells que en part estan darrera de la creació de la 
bombolla no han perdut res i encara mantenen expectatives de benefici. 
 
Aquest és una mica el plantejament de la Moció que té una sèrie d’acords que 
diu “intentar que l’Ajuntament pugui detectar aquests habitatges i estudiar la 
manera de poder sancionar-los tal i com planteja la Llei 18/2007”, que 
planteja algun tipus de funció. 
 
En definitiva aquesta és la idea. Creiem que és suficientment acceptable per 
tothom i crec que és una mica llançar el missatge al conjunt de la ciutat de 
que no es poden tenir habitatges buits, esperant a no sé quina futura 
bombolla o no sé quin escenari especulatiu, quan hi ha gent a la nostra ciutat 
que necessita un habitatge. Crec que el missatge que hem de llançar com a 
Ple és aquest i vull agrair les aportacions que ens han fet diferents col·lectius 
de la ciutat, especialment la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i la gent de 
la Federació d’Associacions de Veïns. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
Nosaltres donem suport a la Moció tal com diu en els acords i que ara 
comentava el Regidor, en la línea aquesta de continuar impulsant mesures 
municipals de desenvolupament de la Llei del Dret a l’Habitatge per tal de 
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garantir l’ocupació efectiva dels habitatges i que no es mantinguin buits d’una 
manera permanent injustificada com ara passa. 
 
Pel que fa a les sancions, també estem d’acord, perquè la mateixa Llei, de fet, 
ja ho preveu. És una, la última específicament, de les cinc actuacions prèvies 
de les que cal fer. 
 
Pensem que realment el que tots voldríem és que aquestes sancions a les 
entitats financeres i grans empreses, provoquessin justament això, que 
anessin en la línea d’ajuda a la resolució de la problemàtica de les famílies que 
estan en risc d’exclusió social. I en aquest sentit, potser hem trobat a faltar un 
punt que especifiqués, que explicités com anirien aquests imports que serien 
recaptats. I és per això que proposaríem introduir-lo com a punt quatre 
d’aquests acords en la línea del següent redactat: 
 
... 
 
Els imports recaptats pel municipi en l’aplicació d’aquestes sancions seran 
dedicats a polítiques per evitar l’exclusió social residencial de les famílies 
afectades. 
 

... 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
En quant a la Moció en essència el Partit Popular estem a favor de què els 
poders públics promoguin l’ocupació de les vivendes, està clar, per suposat. 
Els primers entenem que deurien ser precisament els Ajuntaments que tenen 
bossa d’habitatges el preu dels quals moltes vegades està per sobre del de 
mercat, però bé això seria una altra qüestió.  
 
Per tant, entrant ja en els punts d’acords de la Moció, estaríem a favor del 
punt primer dels acords, referent al compromís de seguir impulsant mesures 
municipals. Però clar, mirant la Moció hem pogut comprovar que és una que 
ja s’ha presentat en molts municipis, i que per part d’Iniciativa per Catalunya 
s’han limitat a fer un “corta i pega” amb lleugeres adaptacions. Almenys en 
aquest cas han tingut a bé posar el nom del municipi i no posar Castelldefels 
com en d’altres ocasions, però sí trobem a faltar un punt que hem vist que 
està a la Moció mare i que vostès han decidit suprimir. La veritat és que no 
entenc molt bé per què, la què precisament creiem que aquell hauria de ser el 
camí, que es refereix en concret en la Moció que vostès han traslladat al Ple 
de Cornellà, diu: “elaborar i aprovar un Pla municipal d’habitatge o actualitzar 
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el ja existent, que contempli i reguli degudament les mesures de foment per 
evitar la desocupació permanent i injustificada d’habitatges enumerades a 
l’article 42 de la Llei 18/2007”. 
 
Bé, nosaltres ja vam presentar una Moció en aquest sentit que, a més, va ser 
aprovada per aquest Ple, però que mai més es va saber, i creiem que la lògica 
ens porta precisament a això, és a dir, a elaborar un bon Pla municipal 
d’habitatge que fomenti l’arrendament i no a sancionar. 
 
Respecte al punt tercer de la Moció, entenem que està fora de les 
competències municipals ja que d’acord amb l’Estatut d’Autonomia l’article 
137, recull que correspon a la Generalitat la competència exclusiva –remarco 
exclusiva- en matèria d’habitatge que inclou en tot cas el planejament, 
l’ordenació, la gestió, la inspecció i el control de l’habitatge d’acord amb les 
necessitat socials i d’equilibri territorial. En tot cas es podria instar a la 
Generalitat a fer això, però no a contravenir l’Estatut d’Autonomia ja que, 
com molt bé sap, és una Llei de rang superior i això no és possible.  
 
Aquí el que es demana és que s’estableixin fórmules per a que l’Ajuntament 
sancioni, però és que els Ajuntaments no tenen competència per això ni per a 
inspeccionar, qui inspecciona en qualsevol cas, com dèiem, és la Generalitat. 
 
Per altra banda, estaríem a favor del punt quart, que demana instar al Govern 
de la Generalitat a emprendre accions en aquest àmbit. 
 
En definitiva, és una Moció que en essència sí que estaríem d’acord, però hi 
han alguns punts en que no podem estar d’acord pel que hem comentat, 
perquè entenem és una manifesta il·legalitat, i sí treballar en incloure el tema 
del Pla municipal d’habitatge que creiem que és el veritablement vàlid per 
aquest cas. 
 
 
 
Senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la Comissió Informativa 
de Política Territorial i Seguretat  
 
A veure, nosaltres recolzaríem la Moció i dir alguna cosa més. 
 
Sí que tenim competències, la Llei d’Habitatge ens dóna competències per a 
això, precisament per a poder inspeccionar, poder multar, sempre i quan ho 
comuniquem a la Direcció General d’Habitatge, que és el que fan els altres 
Ajuntaments. 
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Nosaltres hem fet el primer recompte en Cornellà de les propietats de caixes i 
bancs. En aquests moments hi han cent setanta-set habitatges, ni un més ni 
un menys. D’aquestes cent setanta-set, possibilitat de fer el que es va a fer en 
altres Ajuntaments que és declarar-les desocupades i dir que aqueixa entitat 
financera està fent un ús anòmal d’ella segons la Llei d’Habitatge, i a més, 
poder-los requerir per a què aqueixes vivendes siguin posades a disposició de 
l’Ajuntament per a un arrendament social, en aquests moments només hi han 
divuit. La Llei parla molt clar de que tenen que ser habitatges que portin més 
de dos anys buits, que es pugui demostrar i que, a més d’això, sigui legalment 
possible posar-los al mercat, i per tant que tinguin llicència de primera 
ocupació. A Cornellà que compleixin aquestes característiques, de més de dos 
anys buides que es puguin demostrar o més, en aquests moments hi han 
divuit. 
 
Nosaltres a banda d’aprovar la Moció, anem a començar el mecanisme 
aquest, que són -com també ha dit la Portaveu en aquests moments de 
Convergència- diferents passos. Evidentment el primer és el declarar aquestes 
vivendes desocupades. El segon és requerir a les empreses, bé, als bancs i a 
les caixes, per a què presentin les seves al·legacions i desprès és quan ve la 
sanció, evidentment, sempre comunicant-la a la Direcció General d’Habitatge 
que és la que té la competència. És la Llei del 2007 la que ens permet fer 
aquests passos, per tant, aprovarem la Moció i estem treballant ja en aquesta 
línea. 
 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
En tot cas, agrair el suport dels Grups que han manifestat la voluntat de votar 
aquesta Moció favorablement. 
 
A nosaltres ens sembla raonable el plantejament que fa Convergència, de fet 
és una de les coses que teníem en la Moció inicial. Haig de corregir al 
Portaveu del Partit Popular, un dels hàbits d’aquest Portaveu és intentar que 
les mocions s’adaptin a la realitat de la ciutat, intentar explicar en l’exposició 
de motius allò que fa l’Ajuntament, i intentar recopilar totes les Mocions que 
ha fet aquest Ajuntament prèviament en relació a habitatge, per això no hi ha 
la proposta del Pla d’Habitatge perquè ja ho hem parlat, ja ho hem acordat i 
perquè ja ho tenim. Crec que el Reglament ens diu que no podem tornar a 
aprovar allò que ja hem aprovat, per tant hem intentat posar a la Moció 
aquelles coses que crèiem que no havíem aprovat en altres moments, 
s’estiguin fent bé o malament. Crec que això és un tema del Reglament. 
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Vostès que són tan donats a revisar el Reglament doncs pensin que aquesta 
Moció l’ha escrita aquest que els està parlant, tenint cura especial aquesta 
vegada, intentant no repetir acords que ja s’han adoptat altres vegades, i 
tenint cura de les Mocions -com he dit a l’explicació- que tots i totes hem 
presentat. No estic posant només les medalles del nostre Grup, tots i totes 
hem presentat Mocions en relació als habitatges, que les hem adaptat una 
mica a la funció i a la situació de cadascú. 
 
També el Partit Popular ha presentat mocions, com molt bé ha dit, a les que 
hem donat suport en algun cas. 
 
Per tant, el que anàvem a situar una mica és aquest camí que ha explicat el 
Tinent d’Alcalde, creiem que és important. També crèiem que hi ha un espai 
on estem treballant aquestes coses, que és a l’Acord Social de Cornellà, un 
espai on podem debatre això. Vam tenir un debat fa tres mesos i escaig sobre 
això, sobre quin era l’escenari, i per tant, em sembla que és important que si 
que creem espais per defensar la situació de la gent que pateix a la nostra 
ciutat, doncs, els considerem. 
 
En l’esmena que fa Convergència i Unió, jo estaria d’acord. Entenc que podem 
acabar perfilant el redactat, però més o menys crec que és acceptable, que 
allò que anem possiblement recaptant, en aquest cas vingui a polítiques, des 
del meu punt de vista, ha d’anar al Departament de Benestar Social per ajudes 
concretes a gent que pot perdre l’habitatge o està perdent l’habitatge. 
 
Crec, tornant a la Moció d’abans, en la confiança en els professionals que hi 
tenim, per nosaltres l’important és que aquests habitatges acabin tenint una 
funció social, l’important és que els habitatges buits no es quedin buits i que 
siguin utilitzats per aquelles famílies que avui necessiten un habitatge, que 
avui necessiten un lloguer social. Per tant, creiem que això és una cosa que 
acompanya a la resta d’acords que hem tingut en altres moments i que ha de 
facilitar que a la nostra ciutat no hi hagin famílies sense pis i pisos sense 
famílies. Una mica és el que venim a plantejar. 
 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació l’esmena del Grup Municipal de CiU és aprovada per 
majoria absoluta dels assistents. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
Després d’això la moció queda redactada en els termes següents: 
 
... 
 
Atès que amb data 20 de desembre de 2012 el Ple va acordar instar el Govern de 
l’Estat a una suspensió dels desnonaments de la residència habitual al que es puguin 
acollir tots els col·lectius veritablement vulnerables, continuar reforçant 
l’assessorament i suport als afectats i afectades pels processos d’execució hipotecària 
en l’Oficina de Mediació Hipotecària creada en el marc de l’Acord Social Contra la crisi 
de Cornellà. 
 
Atès que en el mateix Plenari l’Ajuntament de Cornellà va acordar tornar a sol·licitar 
establir per llei que les entitats financeres redueixin les quotes de les hipoteques de 
les famílies que pateixin la crisi. 
 
Atès que en el Ple de 25 d’Abril de 2013 l’Ajuntament va acordar exigir a totes les 
administracions reconèixer el dret a l’habitatge, frenar els desnonaments, i donar 
funció social als habitatges buits. 
 
Atès que el vigent Estatut d’Autonomia de Catalunya, estableix en el seu article 26 
que les persones que no disposen dels recursos suficients tenen dret a accedir a un 
habitatge digne, per a la qual cosa els poders públics han d’establir per llei un sistema 
de mesures que garanteixi aquest dret de forma efectiva. 
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Atès que en el mateix sentit la Constitució espanyola en els seus articles 47 i 33 recull 
aquest dret i la garantia d’un habitatge digne i adequat així com la funció social que 
delimita el contingut del dret de propietat. 
 
Atès que la “Iniciativa Legislativa Popular per la dació en pagament retroactiva i el 
lloguer social” impulsada per un milió i mig de ciutadans i ciutadanes, no va ser atesa 
i va ser desvirtuada al Congrés dels Diputats i que les mesures impulsades pel Govern 
de l’Estat deixen sense solució el problema de més del 80% de les famílies que avui 
estan en risc de perdre el seu habitatge. 
 
Atès que les administracions locals, infradotades de recursos, són les que reben en 
primera instància l’impacte social d’aquesta situació, en tant que les més properes a 
la ciutadania. 
 
Atès que el context descrit i la situació d’emergència en que es troba gran part de la 
població s’està traduint també en un significatiu augment de les ocupacions 
d’habitatges als municipis. Una forma d’accés a l’habitatge que augmenta el grau de 
vulnerabilitat social dels qui es veuen abocats a recorre-hi. 
 
Atès que la manca de recursos, i amb la reforma legislativa també de competències, 
de les administracions locals per fer front a la problemàtica contrasta amb els milers 
de pisos en desús que acumulen les entitats financeres i les seves immobiliàries, 
actors principals i part responsable de la bombolla immobiliària. Aquestes finques, 
sovint obtingudes com a conseqüència d’execucions hipotecàries, es mantenen buides 
ja sigui a l’espera de que el preu de mercat torni a elevar-se, o bé perquè es troben a 
la venda o a lloguer a preus inaccessibles per part de la població. El resultat són 
milers d’habitatges destinats exclusivament a una funció especulativa, eludint la 
funció social que segons l’article 33 de la Constitució Espanyola (CE) ha de complir el 
dret de propietat. 
 
Atès que el Fondo Social de Vivienda creat pel Ministerio de Fomento, continua 
disposant de poc més del 3% dels habitatges procedents dels bancs i caixes 
intervinguts, malgrat que van ser rescatats amb diners públics. 
 
Atès que el Ple Municipal de Cornellà de Llobregat en la seva sessió de 25 d’abril de 
2013 també va instar el Govern de la Generalitat a crear, el més aviat possible, el 
Fons Social d’Habitatges de Catalunya partint dels pisos del parc privat desocupat 
principalment els que han quedat en mans de bancs i caixes intervingudes, i reclamar 
al Ministerio de Fomento que cedeixi l’administració d’aquests habitatges a la 
Generalitat de Catalunya per gestionar-lo concertadament entre la pròpia 
Generalitat, els Ajuntaments i les entitats socials. 
 
Atès que en el mateix Ple Municipal es va acordar demanar recuperar les 
determinacions dels apartats 6 i 7 de l’article 42 de la llei catalana 18/2007 de 28 de 
novembre, per permetre, en determinats casos, el lloguer forçós i garantir la funció 
social i l’ocupació efectiva dels habitatges buits de forma injustificada. 
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Atès que les entitats financeres mantenen habitatges buits a Cornellà de Llobregat, i 
que diferents entitats socials de la ciutat que atenen a persones afectades per la 
pèrdua del seu habitatges com la Federació d’Associacions de Veïns o la Plataforma 
d’Afectats per la Hipoteca demanen que aquests habitatges compleixin una funció 
social. 
 
Atès que una situació de desocupació permanent d’un habitatge pot ser una situació 
considerada com d’utilització anòmala de l’habitatge, d’acord amb el que estableix 
l’article 41 de la LDHC. 
 
Per tot això, el Grup d’ICV-EUiA proposa al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Manifestar el compromís de seguir impulsant mesures municipals efectives 
en desenvolupament de la Llei 18/2007, de 28 de novembre amb l’objectiu de 
garantir el dret a l’habitatge de la població i fer front a l’emergència habitacional. 
 
Segon.- Garantir els recursos necessaris per detectar, comprovar i registrar els 
immobles que es troben en situació de permanent desocupació, començant pels que 
són propietat d’entitats financeres i altres grans empreses. 
 
Tercer.- Realitzar les modificacions reglamentàries municipals oportunes per instruir 
procediments administratius sancionadors un cop es coneguin i comprovin la 
desocupació dels habitatges. En aquest sentit, reclamar als propietaris dels immobles 
desocupats la facilitació de l’accés social als habitatges i en cas de negativa, i un cop 
esgotat el termini atorgat per a corregir la situació, establir fórmules per imposar 
sancions, tal i com determina l’article 113.1 de la llei 18/2007. 
 
Quart.- Els imports recaptats pel municipi en l’aplicació d’aquestes sancions 
seran dedicats a polítiques per evitar l’exclusió social residencial de les famílies 
afectades. 
 
Cinquè.- Instar el Govern de la Generalitat a emprendre accions en aquest àmbit amb 
la mateixa finalitat, dins el marc de les seves competències, tot introduint les millores 
legals necessaris per facilitar l’accés a l’habitatge. 
 
Sisè.- Transmetre aquesta moció pel seu coneixement i adhesió a les Entitats 
Municipalistes, al Parlament de Catalunya, al Consell Comarcal del Baix Llobregat, als 
diferents grups parlamentaris, a la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i a les 
Associacions veïnals de Cornellà. 
 

... 
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VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció amb l’esmena del Grup Municipal de CiU és 
aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 

Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Sisè.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EUiA-E, per la commemoració 
del 75è aniversari de l’exili republicà. 

Moció ICV-EUiA-E, comme- 
moració 75è aniversari de 
l’exili republicà. 

MOCIÓ 
 
... 
 
El 26 de gener de 1939 les tropes sollevades franquistes van entrar a Cornellà de 
Llobregat. Desprès de tres anys de sagnant Guerra Civil al conjunt de l’Estat Espanyol, 
va ser aquell el dia en que la nostra ciutat va veure la fi dels temps de Democràcia i 
República i la pèrdua de llibertats democràtiques, també a nivell municipal, i el 
reconeixement de drets per a moltes persones. 
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La Guerra Civil va suposar la pèrdua injusta de moltes vides humanes i de molt 
patiment social, però alhora també anà acompanyada d’una forta repressió política. 
Una repressió que va arribar també a la nostra localitat, a les nostres institucions i a 
les nostres entitats, i que com a Catalunya i a l’Estat Espanyol canvià radicalment la 
vida de moltes persones. 
 
Enguany es compleixen 75 anys de l’exili republicà, català i espanyol. El suposat final 
de la Guerra Civil (provocada per l’aixecament militar del general Franco) el 1939 i la 
dictadura que la va continuar va obligar a milers de persones a abandonar les seves 
llars i a iniciar un llarg i dolorós exili. Un episodi d’especial transcendència fou la 
retirada de les forces republicanes cap a França l’any 1939, a través del Pirineu 
català. 
 
Per aquest motiu és important que les institucions democràtiques, entre elles els ens 
locals i el Govern de la Generalitat de Catalunya, recordin aquests fets en el marc del 
que disposen l’article 54 de l’Estatut de 2006, la Llei 13/2007 del Memorial 
Democràtic i la Llei 10/2009 sobre la localització de les persones desaparegudes 
durant la Guerra Civil i la dictadura franquista, i la dignificació de les fosses comunes. 
 
Cornellà de Llobregat ha estat una ciutat destacada tant en la lluita antifranquista 
com en el reconeixement als seus protagonistes per part de les seves institucions 
locals. En aquest sentit és remarcable que a la nostra ciutat hi tenen seu entitats de 
referència com l’Associació per a la Memòria Històrica i Democràtica del Baix 
Llobregat, que des de fa anys treballa per recordar la repressió franquista i la lluita 
republicana, o la Fundació Utopia d’Estudis Socials, centre de documentació sobre el 
món obrer i els moviments d’oposició al franquisme (1936-2000) creat per Joan N. 
García-Nieto. 
 
Per tot això, el Grup municipal d’ICV-EUiA de l’Ajuntament de Cornellà proposa 
adoptar els següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Commemorar durant 2014 l’Any de l’Exili republicà amb activitats 
específiques que facin un reconeixement a les persones protagonistes de l’exili i ajudin 
a la població de Cornellà a conèixer i comprendre millor els fets que van envoltar la 
Guerra Civil Espanyola. 
 
Segon.- Crear la Comissió Local per l’Any de l’Exili oberta a la participació de les 
entitats ciutadanes, grups municipals i les persones interessades que així ho desitgin. 
L’objectiu d’aquesta comissió serà el de la divulgació i foment de la memòria de l’exili 
republicà i la de coordinar activitats participades per les entitats de Cornellà i 
coordinades amb les associacions memorialistes de Catalunya i del Baix Llobregat. 
 
Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat a dotar al Memorial Democràtic dels 
recursos necessaris per a organitzar les commemoracions de l’Any de l’Exili. 
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Quart.- Instar al Govern de la Generalitat a dotar a les entitats i associacions 
memorialistes dels ajuts necessaris per a que la societat civil pugui impulsar actes 
commemoratius de l’exili republicà. 
 
Cinquè.- Traslladar aquests acords al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals de la Generalitat de Catalunya, als Grups Polítics del Parlament de 
Catalunya, al Memorial Democràtic, al Museu de l’Exili de la Jonquera, a l’Associació 
per a la Memòria Històrica i Democràtica del Baix Llobregat, a la Fundació Utopia 
d’Estudis Socials i a les entitats memorialistes de Catalunya i a les entitats del 
municipi. 
 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Tots i totes tenim la Moció. Recordeu-me que m’he d’autoesmenar al final de 
la Moció per un acord que hem pres a la Junta de Portaveus. 
 
La Moció és una Moció clara i alhora contundent. Ara estaríem al 26 de gener 
del 39, van entrar les tropes franquistes a Cornellà. Això va provocar 
bàsicament la pèrdua dels drets democràtics, va suposar que aquesta ciutat 
deixava de ser part d’una república democràtica i passar a participar o ser part 
d’un règim autoritari. I això suposava dos coses, deixàvem de tenir 
institucions democràtiques i s’iniciava un procés de repressió, que va suposar 
l’exili de milers de catalans i catalanes, pel que sembla també de ciutadans i 
ciutadanes del Baix Llobregat i també de la nostra ciutat. 
 
El que bàsicament fem és proposar a la ciutat que l’any que es compleix el 75è 
aniversari d’aquell exili, la ciutat faci algun tipus d’activitat. Humil, però alhora 
correcta que permeti per un costat fer un reconeixement a la gent que va 
patir l’exili, però a la vegada també planteja i permet a la ciutadania de 
Cornellà conèixer què va passar fa 75 anys en la nostra ciutat. Qui va patir 
l’exili, per què?, i com es va generar aquella situació de repressió. 
 
Entenem que és un tema de justícia amb una gent que no ha tingut mai un 
reconeixement públic i que en aquests moments crec que el necessita, per 
democràcia, per dignitat, recuperar allò que fa 75 anys se’ls hi va treure. 
Molts d’ells i elles ja no estan vius, per tant estem parlant del record, del 
reconeixement als seus familiars o el que sigui. Però crec, més enllà del 
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reconeixement individual, sí que hauria de ser un reconeixement col·lectiu a la 
gent que va patir les conseqüències d’una repressió brutal un cop acabada la 
Guerra Civil, i en general, que els va suposar en molts casos el seu exili, un 
canvi de vida que és deixar la teva ciutat, el teu municipi, la gent amb qui vius, 
i marxar a un altre lloc. 
 
La voluntat de la Moció no era fer un debat sobre les causes, el per què i el 
com, sinó anar a fer justament un plantejament de que la ciutat, les entitats 
memorialistes, les entitats que volguessin, poguessin participar. 
 
L’autoesmena que m’haig de fer és en la part final, en el cinquè acord. Si us 
sembla, el que faríem seria a la última frase dir “donar coneixement a les 
entitats membres de la Taula per la Memòria Democràtica”. Hi ha una Taula 
d’Entitats concreta, i desprès fer difusió entre les entitats de la ciutat per a 
què aquelles entitats que els hi pugui interessar o que puguin tenir algun 
adherit que vulgui participar de l’organització d’aquests actes, puguin. 
 
Per tant, quedaria l’últim i fer difusió entre les entitats municipals. Creiem que 
amb una suficient difusió la gent que pugui estar interessada ja hi participarà, 
perquè la idea és fer una Comissió oberta amb els serveis municipals de 
suport, que puguin fer algun tipus d’acte. 
 
 
Senyora Mònica Badia i Cortada, Regidora del Grup Municipal de CiU 
 
El Grup Municipal de Convergència i Unió ens sumem a la Moció per la 
commemoració del 75è aniversari de l’exili republicà, perquè ho ha expressat 
molt bé el Regidor, no hem d’oblidar que amb l’ocupació de Catalunya per 
part de les tropes franquistes després de una desastrosa guerra, centenars de 
milers de persones es van veure obligades a emprendre un camí del tot incert 
en unes condicions de vida duríssimes. I que, a més a més, va suposar per al 
país una desfeta social, política i cultural. I com bé ha dit, doncs, la història 
l’hem de conèixer, l’hem de conèixer justament per recuperar la memòria i 
per poder escriure el nostre futur en plena llibertat. 
 
Si que m’agradaria proposar també una esmena “in voce”, en el que seria el 
punt quart. Canviar la forma verbal de en lloc del verb en aquest sentit 
“d’instar al Govern de la Generalitat a dotar d’aquests recursos per poder fer 
aquests actes commemoratius”, en la mateixa línia que aquest matí a la 
Diputació de Barcelona, també pel mateix Grup, doncs s’ha presentat aquesta 
Moció i es feia servir el verb “col·laborar” amb el Govern de la Generalitat. 
Entenem que aquesta col·laboració amb la Generalitat es pot fer tant a nivell 
de la Diputació de Barcelona com a nivell de l’Ajuntament de Cornellà. 
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Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Com era de preveure i a més ja és recurrent, ho han fet en altres mandats a 
partir del pacte que fa Iniciativa amb el PSC, com no poden fer veritable 
oposició, ens porten al Ple aquesta mena de Mocions commemoratives i 
demés. 
 
Entenem que està be commemorar, però també entenem que és més del de 
sempre, només tenen memòria històrica per al que els interessa però jo no 
volia entrar en això. 
 
Si vull entrar en allò que em sembla important i rellevant a la Moció. Ens 
sembla que esta és una Moció que no té massa lògica, ens sembla increïble 
que es presenti aquesta Moció demanant al Govern de la Generalitat que doti 
de recursos i ajudes necessàries per aquest esdeveniment. Està clar que no 
estem per aquestes despeses, per commemorar res, perquè suposo que bé ha 
de saber que la Generalitat no té diners per a pagar beques menjador, 
transport escolar i altres retallades que s’estan fent, i que en aquest Ple i en 
aquest Ajuntament es pateixen i s’han debatut. 
 
Avui, sense anar més lluny, s’ha debatut una Moció sobre el Fons de 
Cooperació. El Tinent d’Alcalde ens ha dit que el deute que té la Generalitat és 
superior a deu milions d’euros, 418.000 que deixen de pagar del Fons i encara 
estem demanant més diners per commemorar. Bé, ens sembla vergonyós que 
més de tres mil sis-centes famílies al Baix Llobregat s’hagin quedat sense beca 
menjador, moltes del nostre municipi, i vostès estan demanant que es 
destinin encara més recursos econòmics per a festeigs quan no s’arriba a 
cobrir les necessitats bàsiques. I sinó seria qüestió de preguntar a totes 
aquestes famílies què prefereixen, si gastar els diners públics que venen 
d’impostos de tots en commemoracions o que se’ls ajudi en les necessitats 
dels seus fills. Pensi-ho bé. 
 
Votem en contra i els convidem a ser prudents amb on es gasten els diners del 
contribuent, perquè a la nostra ciutat hi han moltes necessitats de primer 
ordre per a invertir els recursos públics, i el nostre Grup denunciarà qualsevol 
malversació dels diners públics. Gràcies. 
 
 
Senyora Rocio García Pérez, Presidenta-Delegada de la Comissió Informativa 
de Polítiques de Ciutadania 
 
Memòria històrica per al que volem. Bé, aprofitant la Moció que ha presentat 
Arnau Funes i el Grup d’Iniciativa per Catalunya-Verds Esquerra Unida i 
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Alternativa, hem anat a consultar els Serveis Municipals de patrimoni de la 
ciutat, i hem pogut constatar el que ja constata la Moció, que és un tema 
força desconegut, poc estudiat. També han passat molts anys, i és veritat que 
no es pot investigar i així m’ho diuen els Serveis Municipals, sense recursos, 
sense un recurs clar perquè no és senzill anar enrere. 
 
El que sí hem pogut constatar i m’agradaria que quedés constància en aquest 
Ple, desprès també de revisar la poquíssima bibliografia que tenim a les 
Biblioteques Municipals, i és perquè no s’ha pogut editar més, és que quan les 
tropes franquistes entren a Cornellà, el matí del 26 de gener de 1939, ja feia 
uns quants dies que els republicans locals que tenien por de ser represaliats, 
sobretot dirigents sindicals de Partits i Alcaldes i Regidors dels Ajuntaments 
republicans, havien anat al camí de l’exili.  
 
Sabem el cas d’algunes persones que pensem que van marxar però no tenim 
tota la seguretat. De les que vaig a dir si que tenim la seguretat i m’agradaria 
que constés.  
 
- Baldiri Beltran i Torà, mort al camp de concentració de Mauthausen al 

1941.  
 
- Antoni Galícia Cases, veí de Cornellà i fundador del PSUC, exiliat a França i 

que va retornar a Cornellà i va ser detingut i condemnat al batalló 
disciplinari i treballs forçats. I que, com sabeu, és el pare de l’escriptora 
Montserrat Galícia. 

 
- Josep Riera i Borrell, que també va morir al camp de concentració de 

Mauthausen. Era membre del PSUC i s’exilia a França al 1939. 
 
Aquestes són les dades que hem pogut constatar i que segurament precisen 
de suport d’altres Administracions. No està limitat el suport ni l’import per 
poder fer una gran investigació, que és el que pensem que la ciutat de 
Cornellà també es mereix, per recuperar la seva memòria i també per poder 
recuperar la memòria d’aquestes persones i també de les seves famílies, 
perquè algunes d’elles, evidentment, ja no estan entre nosaltres. 
 
També diuen els Serveis Municipals que altres persones també van ser 
perseguides, represaliades, condemnades a batallons de càstig o condemnats 
a mort, i que són les següents: dues-centes trenta-cinc persones que van fer la 
guerra al front republicà i que van ser condemnades posteriorment, i d’altres 
cent setanta-cinc obligades a fer el servei militar a l’exèrcit franquista, un cop 
acabada la guerra. I podem dir que entre el 39 i el 43, sis cornellanencs van 
ser condemnats a mort i executats. 
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Bé, nosaltres donarem suport a aquesta Moció. Pensem que és una manera 
de restablir la memòria i també és veritat que per conèixer el nostre present i 
que els nostres ciutadans i ciutadanes i també el mon educatiu coneguin el 
que va passar a Cornellà, cal investigar i calen recursos per a fer una 
divulgació i també per obrir la participació a tota la ciutadania que ho vulgui 
fer. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Agrair el suport dels Grups que heu manifestat que hi donareu suport. 
Acabarem d’afinar el redactat amb el Grup de Convergència que hauria de ser 
en tot cas, “instar al Govern de la Generalitat i altres entitats i col·laborar amb 
la Generalitat”. Hem de buscar un redactat, jo crec que no pot ser 
estrictament el que hem aprovat aquest matí a la Diputació. La Mònica i jo 
sabem què hem aprovat, la resta no, perquè segurament la Diputació té una 
situació diferent i pot jugar un paper de facilitació de recursos a les entitats 
que potser no té l’Ajuntament. Però en tot cas em sembla correcte que sigui 
l’Ajuntament que també s’impliqui. De fet, és la primera part, crear la 
Comissió Local de l’exili significa que ens impliquem i que l’Ajuntament es 
posarà. 
 
En tot cas, si això ha de permetre l’aprovació de la Moció i la incorporació del 
Grup de Convergència i l’altre Grup no té inconvenient en incorporar-ho, em 
sembla oportú, tot i que no podem oblidar que al final la Generalitat ha de 
posar recursos al Memorial Democràtic. Com que ho diu en el punt de d’alt, 
tampoc hi ha inconvenient en col·locar-ho al punt quart. 
 
Jo faré una lectura amb calma de la intervenció que ha fet el Portaveu del 
Partit Popular quan tinguem la transcripció de l’Acta, si és que la companya 
que fa la transcripció de l’Acta és capaç de detallar el què ha explicat el 
Portaveu el Partit Popular, perquè no entenc com ha estat capaç de barrejar 
acords amb els Socialistes, el paper d’Iniciativa, festeigs, ajudes socials, 
beques menjador, tot en una Moció que el que diem és: “escolti, reconeguem 
l’exili”, que va haver un exili republicà.  
 
A la meva intervenció inicial ho he dit, ha de ser humil, ha de ser auster en el 
sentit més net del tema, no en el sentit de la Troika de la Merkel, sinó en el 
sentit correcte de fer una cosa que realment dignifiqui a la gent que va patir 
l’exili. Ni més ni menys.  
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Crec que estem parlant d’una cosa seriosa que té a veure amb la gent de la 
nostra ciutat que té noms i cognoms diversos -la Regidora ho ha explicat- que 
penso que té colors diversos. No hem volgut fer una Moció dels militants del 
PSUC que van morir, no estem fent un reconeixement concret a aquell o 
aquella persona, com hem fet en altres moments, que ho hem demanat 
estant en el Govern, estant a l’oposició. Crec que si som el Grup que intentem 
mantenir la voluntat política de recuperar la memòria i d’intentar dir-li a la 
gent que en aquest país van passar coses en la segona meitat del segle vint i 
des de l’any 39 fins ara. 
 
Jo crec que si el Partit Popular el que vol és no votar-ho, perquè en el fons no 
està d’acord i perquè en el fons no fa falta que ens anem tan lluny, no fa falta 
que fem tantes voltes, diem que no estem d’acord amb això perquè no 
reconeixem l’exili republicà i punt. No li donem una volta que crec que no és 
justa amb aquest Grup i que tampoc és justa amb la història de la nostra 
ciutat. 
 
Ho sento però crec que en aquest cas us heu excedit en l’explicació i en la 
volta que l’heu donat, perquè crec que estem parlant d’una cosa seriosa, una 
cosa austera, humil, que reconeix la gent de la nostra ciutat que en aquell 
moment era molt diferent del que és avui, i creiem que no significa cap 
despesa extraordinària i no estem plantejant res d’això. Serveis Municipals ho 
poden fer, les entitats de la ciutat, hi han entitats que estan treballant en això, 
l’Associació de la Memòria Històrica del Baix Llobregat, la Fundació Utopia. 
Tenim capacitat de fer una cosa digna i només estem demanant això que 
creiem que és suficientment just amb la història. 
 
I els agradi o no al Grup del Partit Popular, estic convençut que tant aquest 
Portaveu que us parla com els meus companys de Grup, com els futurs Grups 
Municipals que hagi en aquesta coalició, continuarem insistint en què cal 
recuperar la memòria i la dignitat democràtica. 
 
 
Senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup Municipal del PP  
 
Únicament dir que la meva intervenció –entenc- no ha sigut barrejar coses 
sinó relacionar-les. Entenem que lògicament quan es planteja una Moció, tot 
el que es planteja està relacionat, i nosaltres el que hem fet és relacionar. 
Creiem, i per tant he començat per allò la meva intervenció, que des de 
l’acord que es va fer amb el Partit Socialista, vostès han deixat de fer oposició. 
Ens sembla que ho manifesten en les continues Mocions conjuntes que s’han 
presentat en aquest Ple, i en algunes del tipus d’aquesta. Llavors, ho hem 
posat de manifest. 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 93

 
També ho hem relacionat amb els medis econòmics, amb la inversió i amb el 
deute de la Generalitat perquè en aquest Ple s’ha parlat. Insisteixo, hem 
relacionat les coses perquè entenem que s’han de relacionar i que no és 
separar tot sinó tenir conseqüència amb el que s’està plantejant en aquesta 
Moció. Gràcies. 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Em sap greu, també la gent que ens està escoltant.  
 
Els acords als que podem arribar amb el Grup Municipal Socialista, 
evidentment s’evidencien en el Ple. És evident, hem parlat de la quota zero, 
hem parlat dels ajuts als autònoms, hem parlat del suport als joves. Entenc 
que si vostè vol fer referència als acords a que podem arribar amb el Grup 
Socialista, de les sis Mocions que hem parlat avui, especialment la que no té 
res a veure és aquesta. 
 
Segurament de les modificacions de l’IBI, de les altres coses sí, d’aquesta 
Moció crec que especialment no té cap relació amb el que vostè està 
plantejant. Si m’ho hagués dit a la Moció d’abans, evidentment. Hem intentat 
que el Grup majoritari, el Grup de Govern, doni suport a la Moció d’abans 
amb un redactat que ens servís per aprovar-ho al Grup Socialista, al Grup de 
Convergència i al Grup d’Iniciativa. Això significa intentar fer política i arribar a 
fer acords, que és per al que estem. 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Crec que està suficientment debatut i diria un parell de coses. 
 
En un tema com aquest, jo demanaria sempre molta cura en els arguments, 
molta cura perquè hi han moltes sensibilitats. La història la van escriure uns, 
però hi ha una part de la història que no va estar ni va quedar escrita, no va 
quedar escrita als llibres, però sí en les ànimes i en els pensaments de molta 
gent i de moltes famílies. I per això hem d’anar amb molta cura en els nostres 
arguments. 
 
Parlar de la història no és un malbaratament, és un respecte. En un país que 
ha estat capaç de superar una època desagradable i una història fosca de la 
seva forma de ser, només recuperar-la, això no és cap despesa, això és una 
voluntat que hem de tenir tots. 
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I crec que aquí sempre, sempre hi ha hagut un error i jo ho lamento. Ningú 
reivindica amb la memòria històrica tornar allà, reivindica només la 
personalitat, el fet i el que representaven aquelles persones. Això és 
important per entendre què va passar i com funciona la societat. 
 
I aquí no estem parlant d’actes festius, són actes que hem fet sempre en 
aquesta ciutat i això no ha tingut cap despesa. No ens enganyem. No estem 
parlant de fer un festival, no podem tractar el parlar, recordar o explicar, gent 
que va tindre que marxar exiliada d’una forma festiva. No, parlem més que 
res d’una forma acadèmica i a la vegada d’un acte -com s’ha fet moltes 
vegades no és el primer que es fa a la ciutat- de reconeixement, de record i de 
valoració. Jo reclamaria només això, vull dir, una mica de cura. 
 
I per acabar, si que fem oposició. I tant que fem oposició, fem oposició a 
aquells que volen oblidar. Molta oposició. I tant, i en altres coses discreparem, 
però aquí no governem, aquí el que fem és oposició a aquells que volen 
oblidar. I jo crec que en això no podem estar disposats si som una societat 
democràtica madura. I jo crec que ho som, encara que algunes vegades 
tothom intenta tirar de simbolisme, del passat, que no ens porten enlloc. Però 
al que fem oposició, és a això, amagar la història. I al que fem oposició és a 
aquella gent que no vol retornar la dignitat d’aquells que van perdre per la 
defensa dels seus ideals, a persones, i que no saben fins i tot ni on estan. 
 
Jo crec que amb tot això hem de ser molt sensibles, independentment del 
partit polític en que un ho militi. Aquesta és la meva opinió. Per tant, 
passaríem a la votació, però jo abans voldria saber les esmenes, Arnau, on 
queden. 
 
 
 
 
Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
A l’apartat quart on diu: “Instar al Govern de la Generalitat”, com que al punt 
Tercer ja diu “Instar al Govern de la Generalitat”, al punt Quart la meva idea, 
interpreto que la moció convergent és substituir “Instar” per “Col·laborar” 
amb el Govern de la Generalitat. 
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Després d’això la moció queda redactada en els termes següents: 
 
... 
 
El 26 de gener de 1939 les tropes sollevades franquistes van entrar a Cornellà de 
Llobregat. Desprès de tres anys de sagnant Guerra Civil al conjunt de l’Estat Espanyol, 
va ser aquell el dia en que la nostra ciutat va veure la fi dels temps de Democràcia i 
República i la pèrdua de llibertats democràtiques, també a nivell municipal, i el 
reconeixement de drets per a moltes persones. 
 
La Guerra Civil va suposar la pèrdua injusta de moltes vides humanes i de molt 
patiment social, però alhora també anà acompanyada d’una forta repressió política. 
Una repressió que va arribar també a la nostra localitat, a les nostres institucions i a 
les nostres entitats, i que com a Catalunya i a l’Estat Espanyol canvià radicalment la 
vida de moltes persones. 
 
Enguany es compleixen 75 anys de l’exili republicà, català i espanyol. El suposat final 
de la Guerra Civil (provocada per l’aixecament militar del general Franco) el 1939 i la 
dictadura que la va continuar va obligar a milers de persones a abandonar les seves 
llars i a iniciar un llarg i dolorós exili. Un episodi d’especial transcendència fou la 
retirada de les forces republicanes cap a França l’any 1939, a través del Pirineu 
català. 
 
Per aquest motiu és important que les institucions democràtiques, entre elles els ens 
locals i el Govern de la Generalitat de Catalunya, recordin aquests fets en el marc del 
que disposen l’article 54 de l’Estatut de 2006, la Llei 13/2007 del Memorial 
Democràtic i la Llei 10/2009 sobre la localització de les persones desaparegudes 
durant la Guerra Civil i la dictadura franquista, i la dignificació de les fosses comunes. 
 
Cornellà de Llobregat ha estat una ciutat destacada tant en la lluita antifranquista 
com en el reconeixement als seus protagonistes per part de les seves institucions 
locals. En aquest sentit és remarcable que a la nostra ciutat hi tenen seu entitats de 
referència com l’Associació per a la Memòria Històrica i Democràtica del Baix 
Llobregat, que des de fa anys treballa per recordar la repressió franquista i la lluita 
republicana, o la Fundació Utopia d’Estudis Socials, centre de documentació sobre el 
món obrer i els moviments d’oposició al franquisme (1936-2000) creat per Joan N. 
García-Nieto. 
 
Per tot això, el Grup municipal d’ICV-EUiA de l’Ajuntament de Cornellà proposa 
adoptar els següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Commemorar durant 2014 l’Any de l’Exili republicà amb activitats 
específiques que facin un reconeixement a les persones protagonistes de l’exili i ajudin 
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a la població de Cornellà a conèixer i comprendre millor els fets que van envoltar la 
Guerra Civil Espanyola. 
 
Segon.- Crear la Comissió Local per l’Any de l’Exili oberta a la participació de les 
entitats ciutadanes, grups municipals i les persones interessades que així ho desitgin. 
L’objectiu d’aquesta comissió serà el de la divulgació i foment de la memòria de l’exili 
republicà i la de coordinar activitats participades per les entitats de Cornellà i 
coordinades amb les associacions memorialistes de Catalunya i del Baix Llobregat. 
 
Tercer.- Instar al Govern de la Generalitat a dotar al Memorial Democràtic dels 
recursos necessaris per a organitzar les commemoracions de l’Any de l’Exili. 
 
Quart.- Col·laborar amb el Govern de la Generalitat a dotar a les entitats i 
associacions memorialistes dels ajuts necessaris per a que la societat civil pugui 
impulsar actes commemoratius de l’exili republicà. 
 
Cinquè.- Traslladar aquests acords al Departament de Governació i Relacions 
Institucionals de la Generalitat de Catalunya, als Grups Polítics del Parlament de 
Catalunya, donar coneixement a les entitats membres de la Taula per la Memòria 
Democràtica i fer difusió entre les entitats municipals. 
 

... 
 
 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació la Moció amb les esmenes del propi Grup i del Grup 
Municipal de CiU és aprovada per majoria absoluta dels assistents. 
 

Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/es Maximiliano Palacios Palacios, Manuel 
Jesús Casado Ruiz, Luis García Ruiz i Elisabeth Morales Sánchez. 
 
 

Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Emilia Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Ana 
Pilar Fernández Masía, Sergio Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio 
García Pérez, Antonio Martínez Flor, Nelia Martínez Gallardo, Aurora Mendo 
Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana 
Piñero Romera. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-E,senyors/es Arnau Funes Romero, Anna 
Caminals Lecha, Elisa Corral Lozano i Sergio Gómez Márquez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor/a Jordi Rosell i Segura i Mònica Badia i 
Cortada. 
 
 
 
 
Setè.- Precs i preguntes. 

Precs i preguntes 

Tot seguit es produeixen les intervencions següents: 
 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
Hi han dues preguntes presentades per Convergència i Unió, que han estat em 
sembla que contestades, teniu algun Prec?. 
 
 
Senyor Jordi Rosell i Segura, Portaveu del Grup Municipal de CiU 
 
Dos Precs molt senzills. 
 
El primer és referent a què s’hauria d’estudiar la possibilitat d’intentar ficar un 
pas de vianants a la carretera d’Esplugues amb Joan Maragall perquè tenim un 
problema. Bé, un problema no, però és que la majoria dels estudiants que van 
al Francesc Macià i baixen per la carretera d’Esplugues, en lloc de baixar una 
miqueta més avall i passar pel pas de vianants, continuen recte, i el problema 
que acaba havent-hi és, no només pels estudiants, sinó que també per a molts 
ciutadans que fan un mal ús i haurien d’intentar anar pel pas de vianants, i un 
dia potser malauradament tindrem algun problema. Per tant, no proposarem 
nosaltres la solució, que sigui l’Equip de Govern qui tingui en compte aquest 
cas. 
 
I un segon Prec és un Prec que ja hem manifestat en d’altres ocasions. Avui 
venim tard, i havent de venir en taxi, el taxista es queixava de les bandes 
sonores reductores que tenim a l’avinguda dels Alps. A part de queixar-se dels 
polítics,9 al que sí ha fet referència és que són unes bandes reductores que no 
les veuen en d’altres municipis tan fortes, i en tot cas confirma el que ja hem 
traslladat en altres moments, que si us plau es canviïn. 
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La primera pregunta diu el següent: 
 
... 
 
Que aquest Grup Municipal ha pogut saber que l’Ajuntament de Cornellà consta com 
a client de l’empresa GESOP (Gabinet d’Estudis Socials i Opinió Pública, S.L.), tal com 
recull la seva pàgina web. 
 
Que donat que molts Ajuntaments de municipis propers com l’Hospitalet, Sant Joan 
Despí i Gavà també consten com a clients i han encarregat diferents estudis a la 
mateixa, l’últim dels quals, un estudi sobre l’opinió dels seus ciutadans en qüestions 
del dia a dia de la ciutat, sobre els partits polítics i altres temes d’actualitat. 
 
Que en el cas que l’Ajuntament de Cornellà hagi encarregat qualsevol estudi 
relacionat amb aquesta temàtica o una altra que pugui ser subjecte d’interès públic, 
considerem que s’haurien de fer públic, donat que si es fa una aposta per la 
transparència, aquest tipus d’informació també s’hauria de posar a disposició dels 
ciutadans, és per això, que voldríem fer la següent: 
 

PREGUNTA 
 
Primera.- Ha treballat mai l’empresa GESOP per a la Corporació municipal? En cas 
afirmatiu, quins estudis s’han encarregat, en quins anys i amb quina finalitat? 
 
Segona.- Donat que no apareix cap partida pressupostària destinada a aquests fins, 
quin ha estat el seu cost en aquells estudis encarregats? 
 
Tercera.- Prego que facilitin els estudis encarregats a l’empresa GESOP per part de la 
Corporació municipal des de l’any 2010. 
 

... 
 
 
La segona pregunta diu el següent: 
 
... 
 
Que donat que l’Institut Municipal de Radiodifusió, organisme autònom local, de 
caràcter administratiu, de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, adscrit a l’Àrea de 
Presidència, segons Decret de l’Alcaldia núm. 4523/2011, de 14/6/2011 i d’acord amb 
l’article 1.2 dels seus estatuts, actuant amb la denominació comercial de Ràdio 
Cornellà té les finalitats de difusió de tot tipus de pensament, idea i/o opinió, el 
desenvolupament d’una concepció integral de la informació, mitjançant l’oferiment 
als ciutadans i ciutadanes d’una font d’informació i de coneixement sobre la realitat 
del seu municipi, posar a disposició de tots els grups socials, entitats i organitzacions 
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de la ciutat un mitjà de lliure expressió, col·laborar a la normalització de l’ús de la 
llengua catalana a Cornellà, esdevenir un mitjà amb vocació de servei públic i 
constituir-se com un instrument de comunicació i interrelació entre l’Ajuntament i la 
ciutadania i 
 
Que en diverses ocasions s’ha detectat un cert incompliment d’aquestes finalitats en 
els butlletins informatius, on l’emissora municipal no acaba de recollir la pluralitat 
que conforma la ciutat de Cornellà, on en comptes de donar un tracte igual a les 
diferents opinions i/o pensaments de Cornellà, sovint fa un tracte preferencial en 
certs posicionaments, és per això, que voldríem fer la següent: 
 

PREGUNTA 
 
Primer.- Quin criteri s’aplica a l’hora de donar cobertura a les diferents realitats de la 
ciutat perquè puguin aparèixer a l’emissora municipal? 
 
Segona.- En quant als butlletins informatius de la mateixa, quin criteri s’aplica a 
l’hora de seleccionar les notícies en aquests? 
 
Tercera.- Quin criteri s’aplica per considerar el grau d’importància d’una notícia i quin 
ha de ser l’ordre d’aparició i durada d’aquestes? 
 
Quarta.- Quin ha sigut el temps dedicat a cadascun dels partits polítics amb 
representació municipal a Ràdio Cornellà durant el 2013? 
 
Cinquena.- Tenen pensat reobrir el programa de ràdio de debat de les forces 
polítiques municipals? 
 
Sisena.- Quin és el motiu pel qual els partits d’oposició reben talls de veu inferiors a 
10 segons per explicar el posicionament d’assumptes en el Ple municipal i el govern 
gaudeix de durada superior així com de diversos talls? 
 
Setena.- Quin és el motiu pel qual els portaveus dels grups polítics municipals no han 
sigut sotmesos a cap entrevista des de l’inici de legislatura? Es té previst fer-ne 
alguna? 
 
Vuitena.- Quantes declaracions ha fet l’Alcalde a Ràdio Cornellà durant el 2013? Quin 
ha sigut el temps total? 
 
Novena.- Quantes declaracions han fet cadascun dels Tinents d’Alcalde durant el 
2013? Quin ha sigut el temps total per a cadascun? 
 
Desena.- Quantes declaracions han fet cadascun dels portaveus municipals durant el 
2013? Quin ha sigut el temps total per a cadascun? 
 

... 
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Senyor Arnau Funes Romero, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-E 
 
Un Prec que en aquest cas suposo que serà el Regidor de Via Pública, és una 
petita necessitat d’estudi. 
 
Diversa gent ens ha plantejat que la parada de l’autobús que queda just 
davant de la Fira, la que bàsicament fa servir la gent per a anar a la Seguretat 
Social, no acaba de ser idònia pel tipus d’autobús intern que s’està fent servir. 
I queda molta distància entre l’autobús i la parada, no sé si és possible 
estudiar la manera de millorar-ho. 
 
Com que detectem que és -tothom ho sabem- una parada on baixa bastant 
gent amb dificultats de mobilitat, potser l’autobús 94 o 95, em fa dubtar de 
quin és el que s’atura allà, queda una mica lluny. 
 
En aquest cas no hi ha més qüestió que estudiar si hi ha possibilitats de 
millorar la parada per donar-li una mica més d’espai per a que la gent pugui 
accedir més fàcilment des de l’autobús a la vorera. Traslladar una demanda 
ciutadana que en tot cas crec que es pot estudiar. 
 
Senyor Antonio Balmón Arévalo, Alcalde 
 
El Partit Popular presenta dos preguntes i un Prec. Suposo que estan 
contestades. 
 
Per part del senyor Luís García Ruiz, regidor del Grup Municipal del PP, s’ha 
presentat el present prec, que una vegada traduït a la llengua catalana, resta 
com segueix: 
 
... 
 
Ens han arribat queixes, posteriorment comprovades per aquest grup, de que a les 
instal·lacions de l’edifici Municipal de la Fira de Cornellà la bandera d’Espanya NO 
oneja junt a les altres banderes. Volem recordar que: 
 
L’ús de la bandera d’Espanya està regulat per la Llei 39/1981 de 28 d’octubre que al 
seu article 1º ens diu que la Bandera d’Espanya simbolitza la nació; és signe de la 
sobirania, independència, unitat i integritat de la pàtria i representa els valors 
superiors expressats a la Constitució. 
 
Aquesta mateixa Llei en recorda al seu Article 3er. que la Bandera d’Espanya haurà 
d’onejar a l’exterior i ocupar el lloc preferent a l’interior de tots els edificis i 
establiments de l’Administració central, institucional, autonòmica, provincial i insular 
i municipal de l’Estat. 
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Així mateix diu al seu Article 5è que quan els Ajuntaments i Diputacions i qualsevol 
altres Corporacions públiques utilitzin les seves pròpies banderes, ho faran junt a la 
bandera d’Espanya en els termes de l’establert al seu Article 6è. 
 
Un. Quan s’utilitzi la bandera d’Espanya ocuparà sempre lloc destacat, visible i 
d’honor. 
 
Dos. Si al costat d’ella s’utilitzen altres banderes, la bandera d’Espanya ocuparà lloc 
preeminent i de màxim honor i les restants no podran tenir major tamany. 
 
En aquest mateix sentit el 24 de juliol de 2007 el Tribunal Suprem ha dictat sentència 
a on es recull de forma explícita i clara l’obligació de que la bandera Espanyola onegi 
permanentment a l’interior i exterior de tots els edificis i establiments de 
l’Administració. 
 
El fet d’ocultar-la, lluny de ser un fet anecdòtic ens sembla que té per als nacionalistes 
un profund sentit de negació de la vigent Constitució amb el fi de fomentar, crear i 
solidificar vincles d’exaltació nacionalista. 
 
Per tot l’exposat prego: 
 
Que amb la màxima urgència des d’aquest Ajuntament col·loqui la bandera 
espanyola al costat de les altres que onegen a l’Edifici de la Fira de Cornellà i al lloc 
d’honor que li correspon. 
 

... 
 
Per part del senyor Maximiliano Palacios Palacios, Portaveu del Grup 
Municipal del PP, s’ha presentat la present pregunta que, una vegada 
traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
Des de l’Associació Catalana de Municipis (ACM), s’ha denunciat el criteri del govern 
català per a repartir entre els consistoris el Fons Estatal de Cooperació Local (FCL) i 
que amb el repartiment del FCL de 2013 un centenar de municipis catalans es 
quedaran sense aportació econòmica. 
 
Segons aquestes mateixes fons, “aquesta mesura tindrà un impacte important en les 
finances municipals, sobretot perquè els ajuntaments ja van consignar l’aportació 
anual que preveien de la Generalitat quan van fer el pressupost del 2013”, segons ha 
manifestat el president de l’ACM. 
 
Diferents Ajuntaments del nostre entorn ja han anunciat accions contra aquesta 
decisió de la Generalitat que, sembla ser i una vegada més, menysprea als 
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ajuntaments i al municipalisme, amb una decisió presa sense diàleg, de manera 
arbitrària i que trenca el principi d’equitat. Un cop que deixa fora a 109 municipis o, el 
que és el mateix, que exclou a més de 5 milions de ciutadans. 
 
Cornellà és un dels municipis afectats que deixarà de percebre 417.000 €. 
 
Per tot l’exposat realitzo la següent pregunta: 
 
Pensa aquest Govern Municipal realitzar alguna acció davant aquesta decisió del 
Govern de la Generalitat? 
 
Si és afirmativa la resposta. Quina mena d’acció legal es pensa portar a terme? 
 

... 
 
Per part de la senyora Elisabeth Morales Sánchez, regidora del Grup 
Municipal del PP, s’ha presentat la present pregunta que, una vegada 
traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
 
... 
 
Ens han arribat queixes d’un grup de pares i mares del col·legi Gaudí de la nostra 
ciutat on ens expliquen el seu malestar i indignació per la manca de professors de 
suport en les aules d’infantil-primària. 
 
Tenim constància que el col·legi és un dels col·legis que acull un número important de 
població infantil estrangera amb altres idiomes i costums diferents, i que sembla 
evident que això és un problema afegit a l’hora del bon funcionament de les classes i 
el rendiment de l’alumnat. 
 
Per tot l’exposat sol·licitem se’ns informi per escrit de la situació real en aquest sentit 
i que s’escolti i s’intenti donar solució a les queixes dels pares i mares d’aquest 
col·legi. 
 
Així mateix ens agradaria conèixer els criteris que es segueixen per a designar als 
mestres de suport als col·legis de la nostra ciutat i si es té en compte a més del 
número total d’alumnat, les seves circumstàncies personals o el seu desconeixement 
de l’idioma. 

... 
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la 
Presidència, quan són les vint-i-una hores i disset minuts, de la qual s’estén la 
present acta, que és signada per l’Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 


